
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم  خبرداد:

تمدید مرخصی زندانیان تا پایان خردادماه
معاون راهداری سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای کشور تاکید کرد:

ضرورت تکمیل پروژه  چهار خطه 
کردن محور قدیم سلفچگان ساوه  
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آنچه نظام و مردم از مجلس انتظار دارند؛

سوگند منتخبان یازدهم و 
مسوولیت معیشت مردم
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جاده ای  نقل  و  حمل  و  راهداری  سازمان  راهداری  معاون 
کشور بر ضرورت تکمیل پروژه  چهار خطه کردن محور قدیم 
سلفچگان ساوه تاکید کرد.  رضا اکبری روز جمعه در ششمین 

بازدید سالجاری خود از طرح های عمران جاده ای استان قم 
عنوان کرد: با احداث ده کیلومتر از بزرگراه سلفچگان ساوه، 

طرح کریدور محور ترانزیتی سلفچگان، ساوه ، تهران کلید

و  سوگند  مراسم  یازدهمین  برگزاری  با  قانونگذاری  نهاد 
انتخاب هیات رییسه کار خود را به صورت رسمی آغاز کرد تا 
انقلاب مبنی بر توجه  منتخبان در سایه رهنمودهای رهبر 

ویژه به معیشت اقشار ضعیف، به سوگند خود در مقام نماینده 
وفادار بوده و مسوولیت قانونگذاری برای کاستن از فشارهای 

اقتصادی را بر عهده بگیرند.  یازدهمین دوره مجلس شورای

۱۰ محور اصلی استان قم آسفالت می شود

حوادث جاده ای قم 
از کرونا خطرناک تر است

قدرت الله باقری پیشکسوت فوتبال و چهره  شناخته شده عرصه ورزش از سوی 
فدراسیون فوتبال به عنوان سرپرست و مسوول جدید هیأت فوتبال استان قم معرفی 
و منصوب شد.  بعد از برگزاری مجمع فوق العاده هیأت فوتبال استان قم در روز 28 
اردیبهشت ماه که در حضور حیدر بهاروند سرپرست فدراسیون فوتبال و اعضای 
مجمع هیأت فوتبال قم به برکناری کریم بهرامی از ریاست این هیأت ورزشی انجامید، 

با ابلاغ سرپرست فدراسیون فوتبال ؛

سرپرست هیأت فوتبال استان قم معرفی شد
قدرت باقری:  عاشق فوتبال هستم برای خدمت آمده ام 
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نسبت به واگذاری املاک و مستغلات با مشخصات و شرایط کلی زیر، از طریق مزایده عمومی به متقاضیان واجد 
شرایط اقدام نماید.

نشانی به  قم  شهرداری  گران  مناقصه  سامانه  به  مراجعه  طریق  از  می توانند  محترم   متقاضیان 
 peyman.qom.ir نسبت به خرید اسناد مزایده به مبلغ 5۰۰/۰۰۰ )پانصد هزار( ریال اقدام نمایند.)هزینه خرید 

اسناد غیر قابل استرداد است( . 
2-تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار هر یک از معاملات: به صورت 1- ضمانت نامه بانکی 2- مطالبات بلوکه 
شده تائید شده 3- وجه نقد مورد قبول است. جهت واریز وجه نقد به حساب شهرداری قم )سپرده حسن انجام 

کار( نزد بانک شهر به  شماره حساب بانکی ایران اقدام فرمایید.
.)07IR – 0610 – 0000 – 0010 – 0300 – 4300 – 54( :شهرداری قم )3-شماره حساب بانکی ایران)شبا

4-مهلت خرید و تحویل اسناد:
-مهلت خرید اسناد: از روز یک شنبه مورخ 99/۰3/۱۱  لغایت  روز سه شنبه مورخ  99/۰3/2۰     

-مهلت ارائه پیشنهاد: از روز یک شنبه مورخ 99/۰3/۱۱ لغایت روز شنبه   مورخ 99/۰3/24
5-شرایط و ویژگیهای هر یک از املاک و مستغلات در شرایط عمومی درج گردیده است و متقاضیان محترم 
مکلف اند پس از خرید و مطالعه، کلیه اسناد و مدارک را امضاء کرده و به همراه پیشنهاد قیمت ارائه نمایند . امضاء 

اسناد و مدارک به منزله قبول تمامی شرایط است.
6-متقاضیان محترم برای سوالات تخصصی با اداره کل املاك به شماره 36104488 – 025 و سوالات عمومی 
با مدیریت امور قراردادها و پیمان ها )اداره پیمان ها و کمیسیونها( با شماره تلفن 36104336- 025 تماس 

حاصل فرمایند.
7-محل تسلیم پیشنهادها: قم ، بلوار امام موسی صدر ، جنب بوستان شهید بنیادی ، شهرداری مرکزی ، طبقه 

ششم ، اداره کل حراست.
*لازم به ذکر است ساعت تحویل پاکت توسط حراست روزهای شنبه لغایت چهارشنبه از ساعت 7:30 الی 

۱4:۰۰و روزهای پنج شنبه ساعت ۱3:۰0 است.

شهرداری قم در نظر دارد 
آگهی مزایده  عمومی)نوبت دوم(

WWW.QOM.IR     اداره کل ارتباطات و بین الملل شهرداری قم

 درنظردارد براساس مجوز کمیسیون معاملات نسبت به فروش 2 قعطه زمین با مشخصات و شرایط کلی 
زیر از طریق مزایده عمومی به متقاضیان واجد شرایط واگذار نماید.

حساب  شماره  به  ریال   5۰۰/۰۰۰ مبلغ  فوق  معاملات  از  یک  هر  اسناد  خرید  *جهت 
سازمان  نام  به  انصار  بانک  نزد  کارت6273811092661047  شماره  یا   351282482249352
همیاری شهرداری های قم واریز نموده و به همراه اصل فیش واریزی و کارت شناسایی معتبر جهت 

دریافت اسناد مراجعه نماید. 
* مبلغ تضمین شرکت در هریک از 5 درصد مبلغ پایه قطعه مورد مزایده مندرج در آگهی می باشد 
که  بصورت واریز نقدی بحساب سپرده 351282482249352 نزد بانک انصار بنام سازمان همیاری 

شهرداری قم و ضمانت نامه بانکی با اعتبار 4 ماه باشد. 
مهلت دریافت اسناد و ارائه پیشنهاد از روز چهارشنبه مورخ  99/۰3/۰7  لغایت ساعت ۱4 روز دوشنبه 

99/۰3/12  می باشد.
* قیمت پایه بر مبنای نظریه کارشناس رسمی دادگستری می باشد.

* هزینه درج آگهی و کارشناسی رسمی دادگستری به عهده برنده مزایده خواهد بود.
*کلیه هزینه نقل و انتقال) عوارض- مالیات و غیره ( به عهده برنده مزایده  می باشد.

* سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به معامله در اسناد مزایده مندرج می باشد.
* شرکت کنندگان می بایست در چارچوب لایحه قانونی منع مداخله کارکنان دولت) مصوب 1337( 

اقدام نمایند.
*سازمان در رد و قبول هریک از پیشنهادات مختار است .

محل تسلیم پیشنهادها: 
* مهلت تحویل اسناد و ارائه پیشنهاد  روزدوشنبه مورخ ۱399/۰3/۱2 از ساعت 8 صبح لغایت ۱4 

می باشد.
    متقاضیان حقیقی و حقوقی می توانند از روز انتشار آگهی جهت دریافت اسناد وکسب اطلاعات بیشتر 
به آدرس قم – خیابان امام موسی صدر- بالاتر ازمیدان نواب – ساختمان نمایشگاه دائمی استان قم – طبقه 

دوم مراجعه و یا به شماره تلفن 02536564805 تماس حاصل نمایند.
زمان بازگشایی پاکات بعد از نوبت دوم اگهی روزنامه ساعت ۱۰ صبح روز سه شنبه مورخ 99/۰3/۱3 

می باشد .

سازمان همیاری شهرداری استان قم
آگهی مزایده واگذاری املاک و مستغلات )نوبت دوم(

روابط عمومی سازمان همیاری شهرداری های استان قم

سخنگوی مرکز مدیریت و فوریت های پزشکی قم:

انهدام باند شرکت هرمی در قم

شهردار قم خواستار تسریع در تکمیل پروژه  مجموعه فرهنگی 
ورزشی مناطق باقیمانده شهر شد. دکترسیدمرتضی سقائیان نژاد 
با اشاره به برنامه  شهرداری برای احداث یک مجتمع  فرهنگی 
ورزشی در هر یک از مناطق شهر، اظهار کرد: در سال گذشته 
این مجتمع های ورزشی در مناطق یک و ۶ به بهره برداری رسید 
و در مناطق دیگر نیز باید با سرعت روند تکمیل پروژه پیگیری 
شده و شاهد بهره برداری از این ظرفیت مهم برای جوانان باشیم. 

شهردار قم با اذعان به اینکه در جلسات مستمر شورای

استاندار قم با بیان این که هنوز از بحران کرونا عبور نکرده ایم،  
بیان کرد: هنوز وارد دوره پساکرونا نشده ایم و همچنان در دوره 
کرونا هستیم، ولی با تلاشی که صورت گرفت توانستیم از دل 
بحران فرصت درست کنیم. بهرام سرمست روز پنجشنبه در 
جلسه شورای گفت وگوی دولت و بخش خصوصی با بیان اینکه  
۶۰ درصد درآمد استان قم از بخش خدمات است،  بحران کرونا 
افزود: بخش  و زیارت وارد کرد  به بخش خدمات  آسیب جدی 

زیادی از فعالیت های اقتصادی قم در بخش خدمات است و

دکتر سقائیان نژاد خواستارشد:

تکمیل پروژه های ورزشی شهرداری 
تسریع شود

استاندار قم :

هنوز از بحران کرونا عبور 
نکرده ایم 
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تاریخ نوبت اول: چهار شنبه 99/۰3/۰7
تاریخ نوبت دوم: شنبه 99/۰3/۱۰

جناب آقای علی اصغری 
بانهایت تاسف و تاثر درگذشت برادر گرامیتان را به 
جنابعالی و خانواده محترمتان تسلیت عرص نموده

وبرای آن مرحوم  ازدرگاه ایزد منان علو درجات برای شما و 
دیگربازماندگان صبر و اجر مسئلت داریم.

همکاران شما در روزنامه ایمان

بیش از پیش مراقب خود و خانواده باشیم
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 رئیس جمهور با تاکید بر اینکه گردش چرخ اقتصاد 
کشور با میزان رعایت پروتکل های بهداشتی ارتباط 
کاملی دارد، اظهارداشت: براساس گزارش هایی که 
از وضعیت شیوع بیماری در کشور و حتی دنیا داده 
می شود، همه باید نسبت به زندگی با این ویروس 
آماده باشند و سبک زندگی را به نوعی برای مقابله 

دائمی با این بیماری تعریف کنیم.
روحانی  حسن  دکتر  والمسلمین  حجت الاسلام 
روز پنج شنبه در جلسه روسای کمیته های تخصصی 
مقابله با کرونا، با بیان اینکه نباید این بیماری موجب 
ضرر و زیان دائمی به زندگی مردم شود، گفت: باید 
تلاش کنیم با پروتکل های بهداشتی تعریف شده 
نه تنها محدودیت ها به تدریج برداشته شود، بلکه 
طبیعی  مسیر  به  که  باشد  گونه ای  به  گشایش ها 

زندگی برگردیم.
رئیس جمهور افزود: این وضعیت بدان معنا است 
که به مردم آموزش داده خواهد شد که چگونه و با چه 
شرایطی می توانند هم در روند زندگی، شرایط عادی 
ایجاد کنند و هم سلامت خود را در برابر این بیماری 

حفظ نمایند.
دکتر روحانی خاطر نشان کرد: ما باید در آینده 
مردم را برای زندگی عادی همراه و همزمان مقابله 
با بیماری کوویید 19 و ویروس کرونا آماده کرده و 

آموزش دهیم.

رئیس جمهور با تأکید بر اینکه مردم ما باید بدانند 
رونق و بازگشت به وضعیت روشن اقتصادی و گردش 
میزان  با  کاملی  و  تام  ارتباط  اقتصاد کشور،  چرخ 
رعایت پروتکل های بهداشتی دارد، اظهار داشت: 
با  تجاری  تبادلات  قبلی  به شرایط  که  امروز  حتی 
پروتکل های  تعریف  سایه  در  بازگشته ایم  کشورها 
بهداشتی و رعایت آن از طرف ما و کشورهای دیگر 

است.
به  محدودیت ها  امروز  داد:  ادامه  روحانی  دکتر 
صورت گام به گام و تدریجی برداشته شده و می شود 
و اصل رعایت دقیق و سخت پروتکل های بهداشتی، 

جایگزین محدودیت ها خواهد شد.
رئیس جمهور با بیان اینکه کرونا هنوز تمام نشده، 
گفت: خوشبختانه روند مقابله با بیماری در کشور 
قابل قبول است و این در پرتو تلاش کادر درمانی و 
سایر مسئولان در کمیته های تخصصی ستاد ملی 
مقابله با کرونا و البته همراهی و همکاری مردم با 

مصوبات و دستورالعمل ها بوده است.
دکتر روحانی با بیان اینکه تا زمان کشف واکسن 
کرونا، باید با دستورالعمل های بهداشتی مرتبط با این 
بیماری خودمان را واکسینه کنیم، گفت: کمیته های 
زندگی  شئون  همه  در  کرونا  ملی  ستاد  تخصصی 
فردی و اجتماعی مردم برنامه هایی را آماده کردند که 
تا زمانی که کرونا برای همیشه از بین برود با رعایت 

دستورالعمل های بهداشتی ویروس را مهار کنیم.
و  اصناف  برای  اینکه  بیان  با  جمهور  رئیس 
بهداشتی  پروتکل های  باید  مختلف  کارگاه های 
بلندمدت ابلاغ و شیوه های مراقبت و نظارت تعریف 
شود، گفت:  به عنوان نمونه اگر کمیته سلامت ستاد 
ملی مقابله با کرونا به این نتیجه رسید که استفاده 
باید  شود،  الزامی  باید  محیط هایی  در  ماسک  از 
آموزش های لازم و آگاهی های ضروری به مردم داده 
شود و در عین حال با توجه به تلاش هایی که برای 
تولید ماسک مورد نیاز انجام شده توزیع آن هم به 

سادگی انجام و به راحتی در دسترس مردم باشد.
دکتر روحانی خاطر نشان کرد: این آگاهی بخشی 
و اطلاع رسانی و نهادینه کردن رعایت دستورالعمل ها 
تا فصل پاییز که براساس پیش بینی های سازمان های 
جهانی و متخصصان داخلی حکایت از یک شرایط 
باید  دارد  کرونا  و  آنفلوآنزا  شدن  توأم  برای  خاص 
ادامه داشته باشد و مردم آمادگی لازم را پیدا کنند 
که ان شاء الله درگیر شرایط سخت و ایجاد و اعمال 

محدودیت های دوباره نشویم.
که  است  ضروری  کرد:  تأکید  جمهور  رئیس 
کمیته های تخصصی برای همزیستی مردم با کرونا 
با حفظ اولویت ها و در نظر گرفتن گروه های هدف، 
اقدامات مؤثر و نظارت دقیق برای رعایت پروتکل ها و 
خدمات اجرایی و برای جریان و مسیر طبیعی زندگی 
مردم بدون مشکل خاص و محدودیت ها، برنامه ریزی 

کنند.
دکتر روحانی در ادامه تصریح کرد: موضوع رفت و 
آمد و حمل و نقل درون شهری و رعایت طرح ترافیک 
در شهرهای بزرگ بویژه تهران با هماهنگی هایی که 
میان شهرداری تهران و مسئولان درمانی کشور انجام 
گرفته مقرر شد با تصویب مصوبه ای در ستاد ملی 
مقابله با کرونا طرح ترافیک با تجهیز ناوگان شهری 
به امکانات بهداشتی و الزام رعایت دستورالعمل ها 

اجرا شود.
رئیس جمهور ادامه داد: کمیته امنیتی و اجتماعی 
نیز با بررسی های انجام شده در خصوص بازگشایی 
مساجد با توجه به تجربه موفق برگزاری شب های 
قدر و نماز عید فطر با رعایت پروتکل های بهداشتی 
مصوبه افزایش ساعت کار پاساژ ها آماده کرده است 
ملی  ستاد  شنبه  روز  جلسه  در  بررسی  از  پس  که 

تصویب و اعلام خواهد شد.

حسین کنعانی مقدم:

رسیدن نفت کش های ایرانی به ونزوئلا 
هیمنه آمریکا را شکست

یک کارشناس مسائل سیاست خارجی گفت: رسیدن نفت کش های ایرانی به ونزوئلا 
هم موجب شکسته شدن تحریم های آمریکا شد و همچنین هیمنه این کشور را از بین 

برد. 
حسین کنعانی مقدم ، در مورد پهلوگیری نفت کش های ایرانی حامل سوخت در بنادر 
ونزوئلا به رغم تهدیدات آمریکا، اظهار داشت: شاید اگر این اتفاق قبل از واقعه حمله 
موشکی ایران به پایگاه عین الاسد رخ می داد، آمریکا تهدیداتی که در مورد توقیف یا 

حمله به نفت کش های ایرانی داشت را عملی می کرد.
وی ادامه داد: حمله موشکی به عین الاسد نشان داد که ایران بر حرفی که می زند، 
کاملًا استوار است و توان ایستادگی و وارد کردن ضربه به آمریکا را نیز دارد. از همین 
رو بود که آمریکایی ها بیشتر در فضای تبلیغاتی تلاش می کردند تا ایران را تهدید کرده 
و بترسانند. تحلیلگر مسائل سیاسی گفت: آمریکا ایران را تهدید کرده بود که معبر 
صادراتی سوخت به ونزوئلا را بر ایران خواهد بست و این مسیر را باز نخواهد گذاشت. 
در مقابل اما باید گفت که در حال حاضر معبری باز شد که هم موجب شکسته شدن 

تحریم های آمریکا شد و همچنین هیمنه این کشور از بین رفت.
کنعانی مقدم افزود: بعد از این ما باید شاهد برداشته شدن تحریم ها باشیم. شما شاهد 
هستید که آمریکا در حال حاضر نمی تواند در مقابل نزدیک ترین متحدان خود حرفی 
برای گفتن داشته باشد. به طور مثال عربستان سعودی بارها از رفتار واشنگتن در قبال 
ریاض اظهار نگرانی و نارضایتی کرده و مدعی هستند که ایالات متحده اقدامی در قبال 

آنها انجام نداده است.
وی در پاسخ به این سوال که آیا این اقدام ایران در نادیده گرفتن تحریم و تهدید آمریکا 
موجب ایجاد یک بلوک اقتصادی میان کشورهای تحت تحریم واشنگتن می شود یا 
خیر، عنوان کرد: ایران مدت ها است که با کشورهایی که تحت تحریم آمریکا هستند، 

همکاری داریم و روابط ما به نحوی شده که می توان چنین بلوکی را تشکیل داد.
کارشناس مسائل سیاست خارجی اضافه کرد: همین موضوع سبب شده است که 
آمریکایی ها بسیار نگران این روابط و همچنین تشکیل این بلوک باشند. با توجه به اینکه 
آمریکا به سمت تحریم و فشار علیه روسیه و چین نیز حرکت کرده است، باید امیدوار بود 
که به زودی مسکو و پکن نیز به این بلوک بپیوندند. کنعانی مقدم تصریح کرد: در صورتی 
که چین و روسیه نیز به این بلوک اقتصادی کشورهای تحت تحریم آمریکا بپیوندند، ما 
شاهد این خواهیم بود که ایالات متحده در وضع و اعمال تحریم تنها مانده و در این 
مسیر شکست خورده است. وی تاکید کرد: در این مسیر متحدان آمریکا نیز نمی توانند 
این کشور را همراهی کنند. در همین راستا نباید تجربه دردناک انگلیسی ها را در گوش 
دادن حرف آمریکا که منجر به توقیف نفت کش »گریس -1« در جبل طارق شد و در 
مقابل ایران »استنا ایمپرو« را در جاسک توقیف کرد، فراموش کرد. از همین رو باید 

دانست که آمریکا در مسیر خود در حال تنها ماندن است.
  

یک نماینده مجلس : 

نمایندگان با گرفتن خودرو خود را وام دار نکنند 
نماینده مردم گرمی در مجلس گفت: تأکید و توصیه من به نمایندگان این است که با 

گرفتن خودرو خود را وام دار شرکت های خودروسازی نکنند. 
 ولی اسماعیلی  در گفت وگویی، اظهارداشت:   توصیه من به نمایندگان این است که با 

دریافت خودرو خود را وام دار شرکت های سایپا و ایران خودرو نکنند.
وی افزود: وام دار شدن نمایندگان به شرکت های سایپا و ایران خودرو تیغ آنها را برای 

نظارت کند می کند و آنها را در این عرصه با مشکل مواجه خواهد کرد.
از  تعدادی  اظهار داشت: شاید  اسلامی  در مجلس شورای  مردم گرمی  نماینده 
اما  باشند  مجلس  از  مسکن  ودیعه  و  قسطی  خودروی  دریافت  نیازمند  نمایندگان 

نمایندگانی هم هستند که نیازی به دریافت این تسهیلات ندارند.
اسماعیلی خاطرنشان کرد: با وارد کردن کد ملی هر شخص میزان دارایی و اموال آن 
مشخص می شود که آگاهی از این امر که کدام از نمایندگان خودرو و واحد مسکونی 

دارند و کدامیک ندارد کاری بسیار آسان است.
وی در پایان گفت: مجلس تنها باید به نمایندگانی خودرو قسطی و ودیعه مسکن 
بدهد که فاقد خودرو و مسکن هستند و این تسهیلات به نمایندگانی که واحد مسکونی 

و خودرو دارند نباید تعلق بگیرد.

سازمان انرژی اتمی:

 خبرهای خوشی از صنعت هسته ای ایران 
در راه است

سازمان انرژی اتمی ایران در واکنش به رشته توییت وزیر امور خارجه آمریکا مبنی بر 
قرار دادن نام دو تن از دانشمندان صنعت هسته ای کشور در فهرست تحریم های جدید 
دولت ایالات متحده آمریکا اعلام کرد: خبرهای خوشی از صنعت هسته ای ایران در راه 
است...  در پاسخ توییتری سازمان انرژی اتمی ایران خطاب به وزیر امور خارجه آمریکا، 
آمده است: تلاش مذبوحانه تصمیم سازان کاخ سفید مبنی بر قرار دادن نام دو تن از 
دانشمندان صنعت هسته ای کشور در فهرست تحریم های جدید دولت ایالات متحده 
آمریکا بیانگر تداوم رویکرد خصمانه آن دولت در مواجهه نابخردانه با مجاهدان سرافراز 

مسیر اعتلا و عزت روزافزون ایران اسلامی است.
اقداماتی از این دست خللی در عزم و اراده جوانان برومند این مرز و بوم در پیشبرد 
اهداف بلند نظام مقدس اسلامی ایجاد نخواهد کرد. ما از این فرصت استفاده نموده و 
بار دیگر به بدخواهان ایران اسلامی اعلام می کنیم که تنها ثمره رویارویی های مغایر با 
اصول و موازین حقوق بین الملل با ملت ایران، تقویت روحیه تلاشگران و محققان ایرانی 
و تضعیف جایگاه و منزلت دشمنان ایران زمین در عرصه جهانی است. خبرهای خوشی 

از صنعت هسته ای جمهوری اسلامی ایران در راه است...

تخت روانچی: 

ادعای مشارکت آمریکا در برجام غلط و 
مضحک است

نماینده دائم ایران در سازمان ملل متحد در واکنش به عدم تمدید معافیت های 
همکاری های صلح آمیز هسته ای نوشت که ادعای مشارکت آمریکا در برنامه جامع 
اقدام مشترک مضحک است.  مجید تخت روانچی، نماینده دائم کشورمان در سازمان 
ملل متحد روز پنجشنبه در توییتی نوشت: دو سال پیش، دونالد ترامپ به مشارکت در 
برجام پایان داد. حال پمپئو با نقض بیشتر برجام و قطعنامه 2231 آخرین ضربه را وارد 
و جریمه ای را برای پایبندی به مفاد هسته ای قطعنامه 2231 اعمال کرد. این ادعا که 

ایالات متحده هنوز  در برجام شرکت دارد نه تنها مضحک بلکه غلط است.
به گزارش ایسنا، مایک پامپئو، وزیر امور خارجه آمریکا اخیرا اعلام کرد که ایالات 
متحده معافیت های تحریمی مربوط به همکاری های صلح آمیز هسته ای با ایران را طی 
60 روز آینده لغو می کند و آن را تمدید نخواهد کرد. دولت ترامپ قصد دارد به سیاست 
صدور معافیت های تحریمی برای کشورهایی نظیر روسیه، چین و شرکت های اروپایی 

جهت همکاری های صلح آمیز هسته ای با ایران پایان دهد.
 

ناصر قوامی: 

تعامل دولت و مجلس به نفع مردم است
یک نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی گفت: تعامل دولت و مجلس به نفع مردم 
است.  سید ناصر قوامی در گفت و گو با ایسنا با اشاره به ضرورت تعامل دولت و مجلس 
برای حل مشکلات کشور، خاطرنشان کرد: تعامل دولت و مجلس برای حل مشکلات 
کشور بسیار مهم بوده و به نفع مردم است. وی در پیش بینی خود از تعامل مجلس 
یازدهم با دولت، اظهار کرد: مجلس در سال های اخیر جایگاه خود را از دست داده 
است و نمی تواند در کارهای مهم علیه دولت اقدام کند اما در امور دیگر مثل سوال از 
وزرا می تواند فعال باشد یا به دولت فشار بیاورد که دولت مدیران خود را تعویض کند. 
مجلس نمی تواند برای دولت مشکل بتراشد. قوامی با بیان اینکه قدرت قانونگذاری و 
نظارت مجلس کاهش یافته است و نهادهای دیگری در این زمینه ها فعالیت می کنند، 
تصریح کرد: رهبری همواره حامی دولت ها بوده است و درباره دولت روحانی هم همین 
شرایط وجود دارد و نمی توان انتظار داشت که مجلس یازدهم به سمت استیضاح رییس 

جمهور برود. مجلس مشکلی برای دولت ایجاد نمی کند.

ما و »رومینا« هایمان
ایران  جامعه  در  سریع  اتفاقات  داده،  نشان  تجربه   
موجب خواهد شد »رومینا« هم به سرعت فراموش شود 
پایین  به  از اکران توجه مردم  و همچون »خانه پدری« 
کشیده شود. این وظیفه همه روشنفکران، سازمان ها و 

گروه های اجتماعی، روزنامه نگاران اجتماعی و سیاست گذاران در حوزه های مختلف 
است که این حوادث را پایه ای برای پیشگیری از تکرار این نوع تراژدی های تلخ قرار 

دهند. 
امروز در دولت موضوع قتل دلخراش »رومینا اشرفی« مطرح و پیرامون آن بحث و 
بررسی همراه با تاثر صورت گرفت. من پیش از این، فیلم تکان دهنده عیاری را دیده 
بودم. »خانه پدری« یک نقد اجتماعی به پدیده ای هرچند نادر اما دلخراش است. در 
زمان اکران این فیلم، چالشی بر سر پخش قسمت هایی از این فیلم به وجود آمد. اتفاقا 

همان سکانس مورد ایراد، به شکل فاجعه آمیزتر بر سر رومینا آمد.
ماجرای »خانه پدری« یا قتل رومینا نشان می دهد نادیده گرفتن و عدم بحث در 

خصوص مسایل اجتماعی به معنای نبودن یا از بین رفتن آنها نیست.
قربانی شدن  این  قربانی خشونتی دلخراش شد. در  امروز »رومینای 13 ساله« 
و  قربانی جهل  که خود  پدر  بسیاری مقصرند. خشونت  تفکرات  و  افراد  جاهلانه، 
تعصب است. همچنین افراد لذت جویی که برای سوء استفاده جنسی دست به هر 
نوع فریبکاری عاطفی می زنند. به نظرم تقصیر جامعه نکوهش گر کمتر از دیگران 
نیست. همه دوستان، آشنایان و اقوامی که با سرزنش و نکوهش به خانواده طعنه زدند 
نیز مقصرند. مقصران دیگری نیز در این صحنه نقش بازی می کردند: نارسایی نظام 
مداخله و عدم توجه جدی به تقویت سازمان های مداخله گر )هرچند در این سال ها 
دانش و زیرساخت مداخله فراهم شده ولی کمبود امکانات و فقدان همکاری های 
بین بخشی نظام مداخله را غیرموثر نموده است(، سیاست گذاران و مجریان قضایی و 
انتظامی که نتوانستند یک رویه صحیح مبتنی بر روان شناسی اجتماعی و خانواده را بر 
اساس این گونه حوادث تدوین کنند و سیاست گذارانی که توجهی به سیاست گذاری 
معطوف به نارسایی های اجتماعی و مسایل جنسی نداشتند، نظام فرهنگ سازی، 
آموزشی و آگاهی بخشی ما نیز حتی به اندازه تبیینی که در آیات شریف قرآن و حتی 
رساله های عملیه فقهای سنتی به این امور که انسان ها با آن به طور طبیعی مواجه 

می شوند توجه نکرده و نپرداخته اند.
متاسفانه عده ای در کشور آنچنان تابویی ساخته اند و هر سخنی از آموزش، یادگیری 
و ایجاد حساسیت در کودکان و نوجوانان نسبت به مسایل جنسی را به یک گمراه سازی 

شبیه کرده اند.
به یاد می آورم در یکی از جلسات کمیته های فرعی شورای انقلاب فرهنگی، یک 
مسئله ساده در مهدکودک را که به طور طبیعی در هر خانه ای می تواند رخ دهد چنان 
محکوم کردند که من احساس کردم اینها درکره ای دیگر زندگی می کنند و هیچ نسبتی 
با واقعیات اجتماعی و میان مایه گی جامعه ندارند. تمامی این عوامل و نوع تفکرات 

همگی دست به دست هم داده اند تا این حادثه غم انگیز به بدترین شکل اتفاق بیفتد.
وظیفه و دین ما به دخترک نوجوان بیگناه که به جرم عشقی کال و نامتناسب در 
سنین اوج احساسات و عواطف سر بریده شد، این است که سیاست گذاری در این 
زمینه را بازنگری کنیم. در یک مروری بر سابقه سیاست گذاری ها دریافتم، روند به ثمر 
رسیدن لوایح حمایتی در این موارد بسیار کُند و همراه با احتیاط ها و با نگرش های 
محدودکننده مواجه می شود.  لایحه »تامین امنیت زنان در برابر خشونت« در اواخر 
دولت یازدهم برای قوه قضاییه ارسال و  در یک رفت و برگشت بسیار بی محتوا شده 
و با اصرار دولت دوازدهم در حال پیگیری است. لایحه مهم دیگر، لایحه »حمایت از 
کودکان«    است که قریب به 10 سال از طرح آن گذشته و در طول این سال ها سه بار 
توسط شورای نگهبان رد گردیده، با درخواست و پیگیری دولت، اصلاح آخرین ایرادات 

گرفته شده بر این لایحه در حدود دو هفته پیش در مجلس مطرح شده است.
خوشبختانه لایحه دیگر مرتبط با این موضوع، بحث محدود سازی ازدواج دختران زیر 
سیزده سال است. همچنین لوایح برابری حقوق زن و مرد در بحث دیه، اصلاح شروط 
طلاق و همچنین عدم نگهداری بچه های مجرم زیر 13 سال تا رسیدن به سن قانونی 

نیز در دست بررسی و اقدام است.
تجربه نشان داده، اتفاقات سریع در جامعه ایران موجب خواهد شد رومینا هم به 
سرعت فراموش شود و همچون »خانه پدری« از اکران توجه مردم به پایین کشیده شود. 
این وظیفه همه روشنفکران، سازمان ها و گروه های اجتماعی، روزنامه نگاران اجتماعی 
و سیاست گذاران در حوزه های مختلف است که این حوادث را پایه ای برای پیشگیری 

از تکرار این نوع تراژدی های تلخ قرار دهند.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری و سخنگوی دولت

سخنی با نمایندگان
 مجلس یازدهم

اصلا این که شما نمایندگان مجلس از پشتوانه چند 
درصد آرای مردم برخوردارید را طرح نمی کنم چون به 

هرحال بر این صندلی ها تکیه زده اید. ولی چند نکته را توجه می دهم برای دشت 
اول بد نیست. 1.اگر انتخابات ریاست جمهوری را بخواهید  پارلمانی کنید و یکی از 
خودتان را رئیس جمهور کنید لقمه ای نیست که به راحتی از گلوی یک جناح پایین 

برود و ممکن است خفگی بیاورد.
برای خود وظایف  آن است.  اجرای  بر  نظارت  و  قوانین  2. وظایف شما تصویب 

نامحدود قائل نباشید و به نص قانون عمل کنید.
3. وظایف زیر به عهده شما نیست:

- دخالت در عزل و نصب های قوه مجریه. چون اصل تفکیک قوا باید رعایت شود 
و باج دادن و باج گرفتن و تهدید به سوال و استیضاح برای امتیاز گرفتن کار درستی 

نیست و نتیجه بخش هم نخواهد بود.
- در این مملکت دستگاه عریض و طویلی وجود دارد که وظیفه اش برنامه ریزی 
توسعه و آمایش است. مداخله در جانمایی طرح ها و امتیاز گرفتن های این چنینی 

در وظایف شما نیامده است.
- شعاردادن قشنگ است ولی خوب نیست. درسخنرانی ها و نطق های قبل از 

دستور ایده بدهید نه شعار.
- به مردم ربطی ندارد که شما چندصد میلیون یا چندمیلیارد هزینه کرده اید تا به 
مجلس بیایید پس دور دلال بازی و رانت خواری و موافقت اصولی گرفتن و....را خط 

بکشید. وگر نه عاقبتتان به خیر نخواهد بود.
- به زنده باد مرده باد گفتن مردم دیارتان توجه نکنید که چون ورق برگردد شعارها 

معکوس خواهدشد! و زنده بادها به مرگ برشما تبدیل خواهد شد.
- وظیفه شما شرکت در مراسم ختم و عروسی سران دیارتان نیست هرچندحضور در 
این مراسم خوب است ولی اگر این امور بر عملکرد تقنینی و نظارتی شما در مجلس اثر 

بگذارد موجب ضمان است.
- حواستان باشد این صندلی ها امانتی است در دست شما و فردا ازتان پس میگیرند 
و باید در دو دنیا پاسخگو باشید. - دروغ و تهمت و شعار توخالی و تخریب را فراموش 
کنید وگرنه خودتان آسیب می بینید. -مواظب هاله نور و توهم باشید. گرفتن پست و 
مقام ظرفیت میخواهد و ممکن است امر بر کسی مشتبه شود. پس از خودتان مراقبت 

کنید که به خودباوری کاذب دچار نشوید.

رئیس مرکز اطلاع رسانی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی:

کرونا جان ۵۰ نفر دیگر را در ایران گرفت
 رئیس مرکز اطلاع رسانی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: تاکنون 
146 هزار و 668 نفر به طور قطعی به ویروس کرونا مبتلا شده و با فوت 50 نفر در 24 

ساعت گذشته، تعداد جان باختگان کرونا در کشور به 7 هزار و 677 نفر رسید. 
کیانوش جهانپور روز جمعه درباره آخرین آمار ابتلای قطعی به ویروس کرونا و موارد 
فوت ناشی از آن در کشور افزود: در 24 ساعت گذشته تا ظهر روز )نهم خرداد( بر اساس 
گزارش آزمایشگاه ها و دانشگاههای علوم پزشکی دو هزار و 819 بیمار جدید مبتلا به 
کووید-19 در کشور شناسایی شد. از بین مبتلایان جدید، 547 مورد بستری و دو هزار 
و 272 نفر )حدود 80 درصد( از موارد سرپایی و افراد در تماس با مبتلایان بودند که 
شناسایی شدند. با در نظر گرفتن موارد جدید، مجموع بیماران مبتلا به کووید- 19 در 

کشور به 146 هزار و 668 نفر رسید
رئیس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
ادامه داد: در طول 24 ساعت گذشته 50 بیمار دیگر مبتلا به کووید19 در کشور جان 
باختند و از زمان شیوع این بیماری در کشور تاکنون 7 هزار و 677 نفر جان خود را از 

دست داده اند.

رییس جمهور خبر داد: 
بازگشایی مساجد برای نماز جماعت با رعایت پروتکل های بهداشتی 

اخبار

میرزا علی آیت اللهی*

علی ربیعی*

 فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: در برابر هیچ دشمنی کرنش 
نمی کنیم و عقب نمی نشینیم، بلکه به پیش می رویم، پیشروی در عین دفاعی بودن 

ذات کار ماست. 
سردار سرلشکر پاسدار حسین سلامی روز پنجشنبه در آیین پیوستن افزون بر 
100 شناور به نیروی دریایی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی اظهار داشت: دفاع ما 

راهبردی است اما عملیات و تاکتیک ما تهاجمی است.
وی ادامه داد: روح دفاع ما با تاکتیک  های تهاجمی حمایت می شود و این را در 

عرصه میدان نشان داده ایم.
فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی خاطر نشان کرد: امروز خلیج فارس 
شاهد جشن میلاد یک قدرت جدید است، نقشه راه ما قوی شدن است، قوی شدن 

راه، منطق، آرمان، هدف و برنامه ماست.
از کشورها حکمت  بسیاری  در  بیان داشت:  پاسدار سلامی  سردار سرلشکر 
بکارگیری قدرت ضعیف است که در نتیجه آن به ضد خود تبدیل شده و هزینه ها را 

بالا می برد، درست مانند آنچه در مورد آمریکا می بینیم.
وی افزود: در جمهوری اسلامی این اراده با حکمت همراه است که در راستای 

هدف های معین و آرمان های بلند بکار گرفته می شود.
امروز با تولد قدرت مواجه ایم؛ نیروی دریایی دشمن را تا دوردست 

تعقیب و منهدم کند
فرمانده کل سپاه پاسداران انفلاب اسلامی گفت: امروز با تولد قدرت مواجه ایم، 
تولد قدرت یعنی میلاد نسل های جدید از قدرت در عرصه دفاع، آنچه امروز می بینم 

ترکیبی از تولید و تولد قدرت است.
سردار سرلشکر پاسدار سلامی بیان داشت: امروز با آرایه های متنوعی از قدرت 

رویه رو هستیم، در مسیر امتداد دادن قلمروی دفاع دریایی خود تا دور دست 
هستیم.

وی اشاره کرد: نیروی دریایی ماموریت دارد قدرت دفاعی خود را به اندازه ای 
تقویت کرده و بیفزاید که بتوان دشمنان منافع و حاکمیت ملی سرزمین اسلامی را 

در دوردست تعقیب و منهدم سازد.
فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی خاطر نشان کرد: آنچه امروز مشاهده 
می کنید در فضای تحریم و با شکستن آن توسط متخصصان توانمند داخلی 

بدست آمده و زنجیره بهم پیوسته تولید و جهش آن در کشور به بلوغ رسیده است.
بخش مهمی از توان رزمی سپاه ناشناخته است

سردار سرلشکر سلامی همچنین ابراز داشت: آنچه در معرض دید قرار داد بخش 
کوچکی از توان ماست و بخش مهم و بیشتر آن پنهان است.

وی ادامه داد: اگر روزی دشمنان دست از پا خطا کرده و نگاه طمعکارانه به 
سرزمین اسلامی ایران داشته باشند با آن بخش از توان پنهان ما رو به رو می شود که 

از آسمان و زمین بر روی آنان آتش خواهد بارید.
فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی خاطر نشان کرد: آن روز میدان نبرد 
برای دشمنان تبدیل به جهنم میشود و ملت ایران اطمینان داشته باشند از مرزهای 

عقیدتی، جغرافیایی و کرامت آنان دفاع می کنیم و این دفاع اِنتها ندارد.
سردار سرلشکر سلامی تاکید کرد: دشمنان این را می دانند و بارها شاهد بوده اید 

که سخنانشان با عمل  شان متفاوت است، اما به هر چه می گوییم عمل می کنیم.
وی تصریح کرد: پیش مرگ و فدایی ملت با عظمت و افتخار ایران هستیم و برای 
امنیت، آرامش و عزت این ملت جان خود را تقدیم می کنیم و هرگز اجازه نمی دهیم 

هیچ دشمنی بر جزیی از سرنوشت ما تسلط یابد.

فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی: 
در برابر هیچ دشمنی کرنش نمی کنیم 

منتخب مردم کرمانشاه در مجلس یازدهم گفت: 
را  خود  نظارت  باید  دولت  به  کمک  برای  مجلس 
تقویت کند و این نظارت نه برای مچ گیری بلکه باید 

مشفقانه و برادرانه باشد. 
انتخاباتی  درباره وعده های  »عبدالرضا مصری« 
به  انتظارات  منتخبین مردم، اظهار داشت: مردم 
حقی دارند که باید به آنها عمل شود. واقعیت این 
است که همیشه کشور ما در وضعیت حساس بوده و 

این چیز جدید و مختص به امروز نیست.
یازدهم  مجلس  در  کرمانشاه  مردم  منتخب 
یادآورشد: از آغاز پیروزی انقلاب اسلامی، جنگ، 
است.  داشته  وجود  مختلف  مشکلات  یا  تحریم 
انتظارات از مجلس یک باور است که مردم این انتظار 
را دارند و این فتیله نیست که ما پیچ آن بالا و پایین 

کنیم و این کار دست ما نیست.  
مصری با بیان این که مردم به منتخب خود رای می 
دهند و از او انتظار دارند، خاطرنشان کرد: این انتظار 

را ما نمی دهیم بلکه آنان طلب می کنند و مردم حق 
دارند انتظارات خود را از نماینده طلب کنند، ما باید 
جلو برویم که به خواست خدا بتوانیم مشکلات مردم 
را رفع کنیم. مردم نماینده دیگری ندارند، مجلس، 
خانه ملت است و باید ملت انتظارات خود را مطرح 
کنند. نایب رییس مجلس دهم درباره اینکه مجلس 
یازدهم تا چه حد می تواند انتظارات مردم را برآورده 
کند، گفت: مجلس ریل گذار است، اگر ریل گذاری 
درست باشد و بعد نظارت کند که حتما از آن ریل 
عبور انجام شود، می تواند بر اساس شرایط کشور، 
اثرگذاری مطلوبی داشته باشد. مصری همچنین 
گفت: اگر مجلس نظارت نکند نتیجه اش می شود 
ارزهای 4200 تومانی و در نهایت ظهور بیش از 10 
سلطان در کشور، از سلطان خودرو و سکه و ارز گرفته 
تا گوشت و پوشک و کره؛ در حالی که اگر مجلس 

به طور دقیق نظارت می کرد این اتفاقات نمی افتاد.
وی در پاسخ به این پرسش که خود شما هم در آن 

زمان در مجلس بودید و می توانستید نظارت داشته 
باشید، ادامه داد: درست است؛ اما طرح هایی که ما 
ارائه کردیم مثلا استیضاح وزیر وقتی بقیه نمایندگان 

به آن رای نمی دهند یعنی تثبیت آن موقعیت.
نماینده مردم کرمانشاه در مجلس یازدهم و نایب 
را  بزرگترین آفت یک مجلس  رییس مجلس دهم 
وکیل الدوله شدن نمایندگان مردم عنوان و تصریح 
کرد: اگر نمایندگان وکیل الدوله شدند دولت کم کم 
نمی رود. چه  کار  دنبال  دیگر  و  بی خیال می شود 
دولت همراه مجلس باشد چه نباشد، مجلس باید 
به خاطر کمک به دولت نظارت خود را حتما تقویت 
کند و این نظارت باید برادرانه و مشفقانه و نه برای 
مچ گیری باشد.   مصری ادامه داد: در همین دولت 
و مجلس، وقتی دولت یازدهم تشکیل شد، رییس 
آن از برگزاری جلسه مشترک مجلس و دولت در هر 
سه ماه یک بار سخن گفت اما سه سال از عمر دولت 

گذشت و حتی یک جلسه مشترک تشکیل نشد.

عبدالرضا مصری :

نتیجه نظارت نداشتن مجلس ظهور سلطان های متعدد می شود

رئیس ستاد کل نیروهای مسلح در پیامی با تبریک انتخاب محمدباقر قالیباف به 
سمت ریاست مجلس شورای اسلامی، تاکید کرد:انتظار می رود با مدیریت حضرتعالی 
و همراهی نمایندگان محترم مردم در مجلس یازدهم روند تقویت بنیه دفاعی و تصویب 
و اصلاح قوانین مرتبط ماموریت خطیر نیروهای مسلح با اولویت و سرعت بالاتر از قبل 
مورد عنایت قرار گیرد.  در پی انتخاب محمدباقر قالیباف به سمت ریاست مجلس شورای 
اسلامی، سردار سرلشکر پاسدار محمد باقری رئیس ستاد کل نیروهای مسلح پیام 

تبریکی صادر کرد.
متن پیام رئیس ستاد کل نیروهای مسلح به این شرح است:

برادر ارجمند جناب آقای دکتر قالیباف
با سلام و تحیات الهی

انتصاب شایسته جنابعالی به سمت ریاست یازدهمین مجلس شورای اسلامی که 
دلالت بر توانمندی ها و قابلیت های آن برادر عزیز برای نقش آفرینی های موفق در این 
سنگر خطیر و راهبردی دارد، را تبریک عرض می نمایم. بی شک تجارب ارزنده و متمادی 

آن برادر گرانقدر در خدمت به نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران در هشت سال دفاع 
مقدس و پس از آن در حوزه فرماندهی و مدیریت نیروهای مسلح و عرصه های اجتماعی و 
شهری به مدد ایمان، تقوا و رویکرد جهادی و انقلابی، پشتوانه مطمئن و راهگشایی است 
که می تواند موجب حرکت پرشتاب  مجلس شورای اسلامی در مسیر اجرای انتظارات 
مقام معظم رهبری )مد ظله العالی( به ویژه در انجام وظیفه قانونگذاری با شناخت درست 
از شرایط و اولویت های اقتصادی و فرهنگی کشور و انجام مناسب وظیفه نظارتی مجلس 
با رعایت تقوا و انصاف و اجتناب از حب و بغض های شخصی و جناحی را رقم زند. انتظار 
می رود با مدیریت حضرتعالی و همراهی نمایندگان محترم مردم در مجلس یازدهم روند 
تقویت بنیه دفاعی و تصویب و اصلاح قوانین مرتبط ماموریت خطیر نیروهای مسلح 
با اولویت و سرعت بالاتر از قبل مورد عنایت قرار گیرد. دوام توفیق جنابعالی و یکایک 
نمایندگان محترم مجلس یازدهم تحت عنایت حضرت ولی عصر )عج( و تبعیت از منویات 
و رهنمودهای حکیمانه مقام عظمای ولایت و رهبری حضرت امام خامنه ای عزیز )مدظله 

العالی( را از ذات اقدس کبریایی مسئلت دارم.

سرلشکر باقری درپیام تبریک به قالیباف: 

تقویت بنیه دفاعی با اولویت مورد توجه قرار گیرد 
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عوارض سریع غذا خوردن برای بدن ؛

باعجله غذا خوردن باعث 
چه بیماری هایی می شود؟

مطالعات نشان داده است که سریع غذا خوردن می تواند منجر به مشکلات 
سلامتی زیادی از جمله افزایش وزن و افزایش خطر ابتلا به بیماری های قلبی و 

دیابت شود.
حتماً دیده اید که برخی افراد در هنگام عصبانیت و یا استرس خیلی سریع و 
زیاد غذا می خورند و برخی دیگر در شرایط عادی، عادت به تندخوری دارند. این 
درحالی است که غذا خوردن یکی از لذت های زندگی است که برخی افراد این 
لذت را با تندخوری از بین برده و علاوه براین، سلامتی خود را به خطر می اندازند. 
می آید،  سراغتان  به  خوردن  غذا  سریع  اثر  در  که  بیماری هایی  به  ادامه  در 

می پردازیم:  
ریفلاکس اسید معده

سریع غذا خوردن می تواند خطر ریفلاکس اسید معده را افزایش دهد زیرا 
دستگاه گوارش مسئولیت تجزیه غذا برای جذب مواد مغذی ضروری از آنها را بر 
عهده دارد؛ بنابراین هنگامی که میزان غذای مصرفی بیش از گنجایش دستگاه 
گوارش باشد، منجر به نفخ و رفلاکس اسید معده می شود. رفلاکس اسید معده 

باعث می شود دچار احساس سوزش در سینه، گلودرد و مشکل بلع شوید. 
غذا را زیاد بجوید زیرا خوب جویدن غذا باعث هضم آسان تر مواد غذایی و افزایش 

جذب مواد مغذی می شود
دیابت

یک مطالعه در لیتوانی در سال 2012 نشان داد که دیابت می تواند نتیجه سریع 
غذا خوردن باشد. دکتر یاماجی می گوید: »افراد در اثر سریع غذا خوردن احساس 
سیری نکرده و پرخوری می کنند. از آنجایی که پرخوری باعث افزایش وزن و چاقی 
می شود، این مسئله باعث نوسان گلوکز شده و می تواند منجر به مقاومت در برابر 
انسولین شود«؛ مقاومت در برابر انسولین شرایطی است که سلول های بدن به طور 
موثر به هورمون انسولین پاسخ نمی دهند، که این امر می تواند باعث دیابت نوع2 

شود.
سندرم متابولیک

مقاومت در برابر انسولین ارتباط نزدیکی با سندرم متابولیک دارد. این بیماری 
خطر ابتلا به دیابت، بیماری های قلبی و سکته را نیز افزایش می دهد. همچنین 
سریع غذا خوردن می تواند افراد را مستعد چربی دورکمر و سطح پایین کلسترول 
خوب خون یا HDL کند که این دو مورد از عوامل خطرزای ایجاد سندرم متابولیک 

هستند.
چاقی

مطالعات نشان داده که سریع غذا خوردن منجر به کاهش رضایتمندی و افزایش 
وزن در افراد می شود. در واقع، باعجله غذا خوردن به خودی خود استرس زا بوده 
و باعث می شود قبل از اینکه سیگنال های سیری به مغز برسد، فرد بیش از اندازه 

غذا بخورد و در نتیجه خطر چاقی را به میزان قابل توجهی افزایش دهد. 
چگونه آهسته غذا بخوریم؟

با عجله غذا خوردن عادتی است که ترک آن نیاز به تلاش آگاهانه دارد. راهکارهای 
زیر می تواند به شما برای ایجاد یک عادت جدید در آهسته غذا خوردن کمک کند:
- برای غذا خوردن حداقل 20 دقیقه وقت بگذارید و وعده های غذایی را در 
اولویت برنامه خود قرار دهید. این کار کمک می کند تا ارگانیسم بدن بعد از دریافت 

انرژی لازم از غذایی که می خورید، به مغز سیگنال سیری دهد. 
- تمام حواس خود را صرف غذا خوردن کنید. هنگام شروع به غذا خوردن چند 
لحظه تمرکز کنید تا متوجه عطر، طعم و مزه غذا شوید و پس از ادامه غذا، به این 
موارد توجه نکنید زیرا ممکن است عطر و طعم خوب غذا ناخودآگاه شما مجبور به 

تندخوری و پرخوری کند.
- غذا را زیاد بجوید زیرا خوب جویدن غذا باعث هضم آسان تر مواد غذایی و 

افزایش جذب مواد مغذی می شود. 
- سعی کنید با دیگران غذا بخورید و یا اگر تنها هستید، هنگام غذا خوردن فیلم 

تماشا کنید؛ به گونه ای که مدت غذا خوردن را با تماشای فیلم تنظیم کنید. 
آهسته غذا خوردن علاوه بر مزایای جسمانی که برای شما به ارمغان می آورد، 

شاید مهم ترین مزیتش این باشد که از صرف غذا لذت بیشتری را خواهید برد.

مطالعات نشان می دهد؛

دهانشویه ها ریسک گسترش کرونا 
ویروس جدید را کاهش می دهند

گسترش  از  مانع  تواند  می  دهانشویه  دهد  می  نشان  علمی  اخیر  بررسی 
کروناویروس جدید عامل بیماری کووید19 شود.

طبق برآورد دانشمندان تولید واکسن مؤثر و در دسترس همه حداقل 12 تا 
18 ماه بطول می انجامد. از اینرو یافتن شیوه های ساده و قابل دسترس برای 

پیشگیری از بیماری کووید 19 بسیار مهم است.
کروناویروس همانند سایر کروناویروس های دیگر، یک ویروس پوشش دار است. 
بدین معنا که با کشیده شدن بر روی سلول های ارگانیزم میزبان، یک غشاء خارجی 
ایجاد می کند. این غشاء امکان تکثیر مؤثر ویروس را می دهد. اگر دانشندان 
بتوانند این پوشش را از بین ببرند، روند گسترش ویروس در ارگانیزم کُند می شود.

استفاده از آب و صابون یا مواد ضدعفونی کننده موجب از هم گسیختگی این 
پوشش ویروسی می شود و ویروس را نابود می کند. تحقیق نشان می دهد مواد 
ضدعفونی کننده می تواند ویروس کرونا را از بین ببرد. حال مطالعه جدید نشان 
می دهد برخی از دهان شویه های متداول و قابل دسترس قادر به انجام این نقش 
در نابودی ویورس هستند. دانشمندان نشان داده اند که ویروس عمدتاً در گلو 
تکثیر می شود. از اینرو بیمار مبتلا به کووید 19 دارای بالاترین میزان این ویروس در 
این ناحیه است. محققان معتقدند استفاده از دهانشویه ها بر کروناویروس جدید 

تأثیر می گذارد اما بر انجام تحقیقات بیشتر در این زمینه تاکید دارند.

پژوهش جدید مطالعاتی؛

هورمون ها هم در افزایش فشارخون 
تاثیر دارند

طبق نتایج مطالعه جدید، بسیاری از افراد مبتلا به فشارخون بالا دارای شرایط 
هورمونی ناشناخته ای هستند که منجر به بالارفتن فشارخون می شود.

اولیه«، غدد فوق کلیوی هورمون  به »آلدوسترونیسم  در بیماری ای موسوم 
آلدوسترون را بیش از حد زیاد تولید می کند. این شرایط باعث می شود بدن سدیم 

را حفظ کرده و پتاسیم را از دست بدهد و باعث افزایش فشار خون شود.
در مطالعه جدید مشخص شد حدود 22 درصد بیماران مبتلا به فشارخون بالا 

مبتلا به آلدوسترونیسم اولیه بودند.
دکتر »آناند وایدیا«، سرپرست تیم تحقیق از بیمارستان زنان بوستون، در این باره 
می گوید: »با وجود نادر بودن بیماری آلدوسترونیسم اولیه، به نظر می رسد علت 

شایع در فشارخون بالا باشد.«
خبر خوب این است که آلدوسترونیسم اولیه قابل درمان است. بهترین راه های 
درمان این عارضه، داشتن سبک زندگی سالم و مصرف داروهای مسدودکننده 

آلدوسترون نظیر spironolactone و eplerenone است.

آگاهی از فواید دانه های مغذی شاید باعث شود که بیش از پیش به مصرف آنها 
روی آورید. انواع مختلف دانه ها سرشار از  پروتئین، فیبر، آهن،  ویتامین ها و اسیدهای 

چرب امگا 3 هستند. 
در این مطلب سعی شده است فواید چند دانه خوراکی را بهتر است آنها را در رژیم 

غذایی خود بگنجانید، مطرح کنیم.
دانه چیا

»دانه چیا« یا »تخم چیا« )Chia Seeds( یکی از مفیدترین خوراکی های روی زمین 
است. این دانه های گیاهی مواد مغذی فراوانی دارند که برای عملکرد مغز و بدن بسیار 

مفید و حتی ضروری اند.
امروزه این دانه ها به عنوان یک فراغذا )سوپر فود( شناخته می شوند. فراغذاها به 
خوراکی هایی گفته می شود که سرشار از مواد مغذی هستند.تنها یک اونس دانه 
چیا که معادل دو قاشق غذاخوری می شود حدود 10 گرم فیبر دارد. برای مصرف 
دانه های چیا می توان آن ها را با ماست و یا سبزیجات مخلوط و یا به صورت شربت در 

آب میوه و یا شیر مصرف کرد.
برنج وحشی

برنج وحشی برخلاف نام آن اصلا به خانواده برنج ها تعلق ندارد بلکه در واقع 
دانه نوعی گیاه است. برنج وحشی نسبت به سایر غلات کامل پروتیین بیشتری 
دارد و حاوی آنتی اکسیدان های بیشتری نسبت به برنج سفید است. برنج وحشی 
همچنین حاوی فولات ، منیزیم ، فسفر ، روی ، ویتامین B6 و نیاسین است. برنج 
وحشی را می توان به برنج معمولی اضافه کرد و پخت و یا به صورت یک افزودنی 

دلچسب به سالادهای سبز افزود و مصرف کرد.
دانه کدو تنبل 

دانه کدو تنبل سرشار از منیزیم است؛ منیزیم یک ماده معدنی مهم که سلامت قلب 
را تقویت کرده ، به بدن در تامین انرژی کمک می کند و به عضلات قدرت می دهد. 
دانه های کدو تنبل را می شود در تمام طول سال به صورت سوپ یا سالاد سبزیجات، 

همراه با غلات یا در ترکیب با میوههای خشک و آجیل مصرف کرد.
دانه  انار

دانه های انار در واقع همان دانه های شیرین و جواهر مانندی هستند که داخل 
میوی انار قرار دارند. دانه های انار مملو از ویتامین C و آنتی اکسیدان ها هستند. 
یک فنجان کامل دانه انار تنها 130 کالری دارد که یک میان وعده سبک محسوب 
می شود. دانه های انار را می توان به تنهایی و یا به صورت مخلوط با سالاد و غلات 
کامل مصرف کرد؛ افزودن دانه های انار به سالاد و یا بشقاب غلات علاوه بر فوایدی که 

برای سلامتی دارد، طعم و رنگ بشقاب غذای شما را نیز تغییر می دهد.
دانه کینوا یا خاویار گیاهی

کینوا گیاهی است که به خاطر دانه های خوراکی اش معروف است. البته جزو غلات 
نیست اما خواصی مشابه و حتی بیشتر دارد.محصول اصلی این گیاه، دانه آن است 
که دارای ارزش غذایی بالایی است.ارزش غذایی بسیار بالای دانه یا بذر آن موجب 
مقایسه ی آن توسط سازمان خاروبار جهانی )FAO( با شیر خشک گردیده است. دانه 
های این گیاه مقدار سدیم کمتر ولی میزان کلسیم، فسفر، منیزیم، پتاسیم، آهن، 
مس، منگنز و روی بیشتری از گندم، جو و ذرت دارند. دانه های کینوا را می توان به 

صورت برنج پخت و مصرف کرد. همچنین می توان از آن به صورت نان بدون گلوتن 
برای مصرف در کنار غذاهایی مانند مرغ چینی استفاده کرد.

دانه  کتان
انسان ها از 9 هزار سال قبل از میلاد تا کنون دانه های کتان را به دلیل فواید آنها برای 
سلامتی مصرف کرده اند.  اگر ماهی به اندازه کافی مصرف نمی کنید می توانید با 
افزودن دانه های کتان به رژیم غذایی خود اسیدهای چرب امگا 3 مورد نیاز بدن خود را 
تامین کنید؛ امگا 3 چربی های سالمی هستند که برای سلامت قلب مفید هستند. دانه 
های کتان منبع گیاهی خوبی برای تامین امگا 3 هستند و در عین حال دوز مناسبی از 
فیبر بدن را تامین می کنند.  دانه های کتان دارای طعم و رایحه خوبی هستند . افزودن 

دانه های کتان به خوراکی ها به پایین آوردن فشار خون بالا نیز کمک می کند.
دانه کنف

دانه های کنف، دانه هایی هستند که حاوی مقدار قابل توجهی ازپروتئین 9 ، اسید 
 ، B6 ویتامین ، B ویتامین ، E آمینه ضروری، اسیدهای چرب سالم ، فیبر، ویتامین
منیزیم ، فسفر ، پتاسیم ، آهن ، روی  ، نیاسین ، ریبوفلاوین ، تیامین و فولات است. دو 
قاشق غذاخوری دانه کنف تقریبا حاوی 7 گرم پروتیین است که این میزان پروتیین از 
پروتیین های دانه های کتان یا چیا بیشتر است. می توان از دانه های کنف در سالاد، 

بشقاب مخلوط غلات کامل و یا به صورت مخلوط در شیر استفاده کرد.
دانه آفتاب گردان

دانه های آفتابگردان مواد منحصر به فردی هستند و مواد مغذی فراوانی در خود 
دارند. در حقیقت دانه های آفتابگردان یکی از 10 ماده برتر غنی از ویتامین E، مس، 

ویتامین های B ای همچون تیامین، فسفر ، سلنیم و سایر موارد هستند.
دانه آفتابگردان همانند سایر آجیل ها و دانه ها، منبع خوب و سالمی از اسیدهای 
چرب ضروری است. یکی از اسیدهای چربی که در این دانه ها وجود دارد لینولئیک 
اسید نام دارد. علاوه بر این، دانه های آفتابگردان منبع خوبی از فیبر، اسیدهای 

آمینه)به خصوص تریپتوفان( ، ویتامین ، فیتوسترول ها و مواد دیگر است.
دانه آفتابگردان مانند دانه های دیگر و آجیل، یک منبع عالی از پروتئین های 
حاوی آمینو اسیدهای با کیفیت خوب مانند تریپتوفان هستند که برای رشد ضروری 
هستند، به ویژه در کودکان. فقط 100 گرم بذر حدود 21 گرم پروتئین )37٪ از مقادیر 

توصیه شده روزانه( را فراهم می کند.
دانه کنجد

دانه کنجد یکی از غنی ترین دانه های روغنی به لحاظ ارزش غذایی و دارویی 
و  مطبوع  طعم  کنجد،  شکل  بیضی  و  پهن  ریز،  دانه های  شود؛  می  محسوب 
 )Tahini( خوشایندی به بیشتر غذاهای آسیایی می بخشد و از اجزای اصلی تاهینی
و شیرینی خوشمزه  خاورمیانه یعنی حلوا)Halva( است. تاهینی، خمیری تهیه شده 
از دانه های آسیاب شده کنجد است. کنجد منبع غذایی بسیار با ارزشی است. علاوه 
بر این که منبع خیلی خوبی از منگنز و مس است. از نظر کلسیم، منیزیم، آهن، 
فسفر، ویتامین B1 ، روی و فیبرهای غذایی نیز منبع ارزشمندی به شمار می رود.
کنجد منبع بسیار خوبی از مس، کلسیم، منیزیم و روی است. تنها یک چهارم لیوان 
از آن، قابلیت تامین 70/4 درصد مس، 31/6 درصد منیزیم و 35/1 درصد از کلسیم 

مورد نیاز روزانه را دارد.

چه دانه هایی را باید در رژیم غذایی خود بگنجانیم؟

سلامت 

 در نظر دارد نسبت برگزاری مزایده حضوری با مشخصات و شرایط کلی ذیل اقدام نماید. 

شرایط: 
-مبلغ هزینه خرید اسناد مزایده می بایست به شماره حساب 0113127588001 بانک ملی به نام سازمان 

میادین شهرداری قم واریز گردد)هزینه خرید اسناد مزایده غیرقابل استرداد می باشد( 
-متقاضی می بایست مبلغ تضمین را نقد به حساب بانک انصار شعبه مرکزی به شماره 351082491518231 

بنام سازمان میادین میوه و تره بار واریز نمایند.
محل  و مهلت دریافت اسناد مزایده حضوری : متقاضیان می توانند از تاریخ انتشار آگهی تا پایان وقت اداری 
مورخ 99/۰3/۱2  نسبت به دریافت فرم شرایط شرکت در مزایده حضوری به نشانی: قم جاده قدیم قم - تهران 
روبروی بهشت معصومه بلوار شهید رجایی میدان بزرگ میوه و تره بار شهید رجایی ساختمان اداری سازمان 

میادین ، واحد درآمد مراجعه نمایند ، تلفن تماس 36641174 .  
زمان و مکان مزایده حضوری :روز سه شنبه  مورخ 99/۰3/۱3 راس ساعت ۱۰ صبح در محل سازمان میادین 

شهرداری قم  برگزار میگردد.
تذکر: هنگام شرکت در جلسه ارائه فیش های واریزی تضمین و خرید اسناد الزامی می باشد در غیر اینصورت از 

حضور شرکت کننده در جلسه ممانعت به عمل می آید.
-سایر اطلاعات شرایط مزایده در اسناد و مدارک درج شده است.   

سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری قم

آگهی مزایده حضوری ) نوبت اول (

روابط عمومی سازمان میادین شهرداری قم

به گفته محققان، غذاهای چرب و مملو از مواد قندی بر هورمون های تاثیرگذار 
بر خلق و خو اثر دارند.

دانشگاه خدمات سلامت  از  تحقیق  تیم  پرلمن«، سرپرست  »میشل  دکتر 
میامی، در این باره می گوید: »مصرف مواد خوراکی به شدت تصفیه شده که 
سرشار از مواد قندی هستند موجب تغییرات سریع در قندخون، انسولین و سایر 

هورمون های تنظیم کننده خلقیات و سیری می شود.«
این نوسانات بر کورتیزول و همچنین کاتکول آمین های مرتبط با استرس نظیر 

اپی نفرین تأثیر می گذارد که می تواند منجر به پُرخوری شود.
اگرچه پُرخوری موجب ایجاد حس بهتر در فرد می شود اما تأثیر آن، موقتی 
است. این روند منجر به مصرف چربی و مواد قندی بیشتری شده و در نتیجه 
چرخه پُرخوری ادامه می یابد. به گفته پرلمن، »افراد بعد از این پُرخوری احساس 
گناه دارند که می تواند موجب تشدید افسردگی و سایر اختلالات رفتاری فرد 
شود.« مغز ما به خوبی با برخی مواد شیمیایی یا داروها سازگار می شود و آستانه 
تحمل ما بیشتر و بیشتر می شود. از اینرو نیاز به مصرف بیشتر همان ماده خوراکی 
مشابه برای دستیابی به تأثیر مشابه ایجاد می شود. به گفت محققان، بهترین راه 

اجتناب از این چرخه، یافتن راه های سالم تر برای مقابله با استرس است.

مطالعات نشان می دهد؛

نقش مصرف غذاهای 
چرب و شیرین در ایجاد 

احساس افسردگی

تاریخ آگهی نوبت دوم:
99/۰3/۱۱ 

کارهای پر استرس و شرایط اقتصادی هم مزید بر علت 
شده است که شما احساس کنید زودتر از آنچه باید، پا به سن 
گذاشته اید. متخصصان سعی می کنند شتاب روند پیر شدن 
افراد را کاهش دهند، اما علت های اصلی را بر می شمارند که 

باعث می شود شما زودتر احساس پیری کنید. 
احتمالًا برای شما هم پیش آمده باشد که در مورد سن 
خودتان فکر کنید. در آینه خودتان را می بینید و با وجود 
اینکه سنی ندارید، احساس می کنید بیش از حد با شتاب 
پیش رفته اید. کارهای پر استرس و شرایط اقتصادی هم 
مزید بر علت شده است که شما احساس کنید زودتر از آنچه 
باید، پا به سن گذاشته اید. متخصصان سعی می کنند شتاب 
روند پیر شدن افراد را کاهش دهند، اما علت های اصلی را 
بر می شمارند که باعث می شود شما زودتر احساس پیری 

کنید.
شما چندین وظیفه برعهده دارید

چندین کار را با هم بر عهده می گیرید و به خودتان فشار 
می آورید. مردم فکر می کنند این کارخوبی است اما باید 
بدانید استرس بیش از حدی که به شما وارد می کند موجب 
فرسودگی شما می شود. بهتر است روی یک کار متمرکز 
شوید و آن را به پایان برسانید. این که شما بتوانید چند کار 
را همزمان انجام دهید، شاید باعث افتخار شما بشود، اما به 

سلامتی شما آسیب می رساند.
شما کم تر از 5 ساعت در شبانه روز میخوابید

بهینه  ساعت  هفت  حدود  شبانه روز  طول  در  خوابیدن 
است. اگر علائم کمبود خواب دارید، زودتر به رختخواب 

بروید تا انرژی روزانه بیشتری داشته باشید و کندی ذهن، 
مشکلات توجه و یا افزایش وزن به سراغتان نیاید.

شما به ندرت از خوردن دسر دوری می کنید
گذشته از این که اضافه وزن در بدن یکی از عواملی است 
که شما مسن تر دیده شوید، متخصصان پوست و مو معتقدند 
قند باعث آسیب زدن به الیاف پروتئین در سلول های بدن 
می شود. این اتفاق می تواند باعث از بین رفتن درخشندگی، 
افزایش خطوط ریز و چین و چروک می شود. اگر می خواهید 
درخشش صورت خود را حفظ کنید، قندهای شیرین را 

کم تر مصرف کنید.
شما بیش از حد به تلویزیون علاقه دارید

درست است که همه ما به سریال دیدن و فیلم دیدن علاقه 
داریم. اما اگر مدام خودمان را به تلویزیون بچسبانیم اتفاق 
خوبی در انتظارمان نخواهد بود. افرادی که به طور متوسط 
شش ساعت در روز به تماشای تلویزیون می دازند پنج سال 
از هماتایان خود کم تر زندگی می کنند. هنگامی که شما 
بیش از 30 دقیقه می نشینید، بدن شما قند را به سلول ها 
می سژارد و این کار باعث اضافه وزن شما می شود. اگر هم 
تلویزیون می بینید، هز 30 دقیقه یک بار بلند شوید و چند 

قدم پیاده روی کنید.
از کرم استفاده نمی کنید

پوست اطراف چشم از پوست بقیه صورت نازک تر است و 
سریع تر افزایش سن را نشان می دهد. مرطوب نگاه داشتن 
ناحیه چشم می تواند سال ها شما را مسن تر نشان دهد. 
و  نرم کننده ها  است.   A ویتامین  حاوی  چشم  کرم های 

مرطوب کننده هایی  که رطوبت، آنتی اکسیدان، هیالورونیک 
اسید و ویتامین سی دارد.

فقط در تعطیلات از کرم ضدآفتاب استفاده می کنید
به سفر می روید و از کرم ضدآفتاب استفاده می کنید، اما 
روزمره را فراموش می کنید. در روز شما رانندگی می کنید و 
یا پیاده برخی مسیرها را طی می کنید و یکی از علت های 
حتی  است.  ضدآفتاب  از  نکردن  استفاده  زودرس  پیری 
وقتی هوا ابری و بارانی است اشعه آفتاب پابرجاست و باید 

از ضدآفتاب استفاده کنید.
 شما بیشتر روز را می نشینید

همه ما در مورد خطرات ناشی از سبک زندگی بی تحرک 
می دانیم. افرادی که بیشتر روزهای خود را روی یک صندلی 
می گذرانند، در معرض خطر بیشتری قرار دارند. تحقیقات 
که  افرادی  که  داد  نشان  انگلیس  ورزشی  پزشکی  ژورنال 
زندگی فعالی دارند 10 الی 13 سال بیشتر زندگی می کنند.

بیش از حد آرایش می کنید
آرایش بیش از حد، به ویژه فرآورده های روغنی، منافد شما 
را مسدود می کند. مواد شیمیایی تحریک کننده و مواد 
الکی روغن طبیعی پوست را خشک می کند و باعث خطوط 

و چروک های زودرس می شود.
هر نوع چربی را از رژیم غذایی خود حذف می کنید
و ظاهر جوان  برای حفظ سلامت  از چربی ها  بسیاری 
قلب  سلامت  باعث  امگا3  چرب  اسیدهای  است.  لازم 
و  ماهی سالمون  مانند  روغنی  ماهی های  در  و  می شوند 
ماهی خال خالی و برخی آجیل ها مانند گردو و دانه های 

کتان وجود دارد. این مواد غذایی از چین و چروک جلوگیری 
می کند و باعث تقویت سلامت قلب و مغز می شود. آکادمی 
تغذیه و رژیم غذایی توصیه می کند حداقل هفته ای دوبار در 

وعده های غذایی خود ماهی قرار دهید.
با صورت روی بالش می خوابید

خوابیدن روی صورت می تواند باعث ایجاد چین و چروک 
و تسریع پیری شود. بافت پیوندی و کلاژن موجود در صورت 
شما در این حالت تضعیف می شود. این خطوط می تواند 

دائمی شود.
خانه را بیش از حد گرم می کنید

گرم کردن خانه در فصل سرما بسیار فریبنده است اما این 
کار رطوبت هوا را از بین می برد. این کار در نتیجه باعث ایجاد 
پوست خشک و ملتهب می شود. به مرور این کار موجب 

افزایش پیری می شود.

۱۳ عادت روزمره که شما را پیر می کند
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مختلف  شرایط  معلول  پدرش  توسط  رومینا  قتل  معتقدند  کارشناسان   
اجتماعی، اقتصادی و فرهنگی حاکم بر بخش های سنتی جامعه ماست و در 

این میان قانون هم راه را برای این قبیل اتفاقات باز گذاشته است. 
قتل رومینا توسط پدرش بار دیگر پرونده اماواگرهای رسیدگی به قتل های 
ناموسی را در افکار عمومی گشود. در واقع بسیاری معتقدند مسامحه با پدران 
قاتل و بازدارنده نبودن مجازات در نظر گرفته شده برای آنها، باعث شده تا آنها 
حداقل دغدغه ای درباره قصاص یا مجازات شدید نداشته باشند و راحت تر نیت 
خود را عملی کنند. گرچه نگاه عمقی به چنین ماجرایی نشان می دهد علاوه 
مسائل حقوقی و فقهی ریشه های این اقدامات را باید در سنت و عرف جامعه 
به ویژه در برخی شهرها و روستاها جست وجو کرد که هنوز نگاه سنتی خود را 
به موضوع ناموس و حفظ آبرو دارند و حتی برای جبران آن حاضرند دست به 

قتل فرزند بزنند.  
بنا  ندارد،  وجود  کشور  در  ناموسی  قتل های  میزان  از  دقیقی  آمار  اگرچه 
بر گزارشهای موجود سالانه پنج  هزار نفر در دنیا بر اثر قتل ناموسی کشته 
می شوند. براساس آنچه شرق نوشته است؛ در ایران هم این رقم 20 درصد از کل 
قتل ها و 50 درصد از قتل های خانوادگی را شامل می شود. مرور برخی مقالات 
دانشگاهی و پایان نامه ها هم آمار سالانه بین 375 تا 450 مورد قتل ناموسی 
در کشور را نشان می دهد که اغلب در استان هایی با بافت فرهنگی قبیله و 
عشیره ای اتفاق می افتد، به طوری که استان های خوزستان، کردستان، ایلام 
و سیستان  و  بلوچستان در رده های نخست رتبه بندی قتل های ناموسی قرار 
دارند. البته مقامات قضایی و پلیس هم بارها موضوع ناموس را یکی از علتهای 

اصلی قتل در ایران اعلام کرده اند.
ریشه های اجتماعی قتل رومینا

شیما قوشه، فعال اجتماعی و وکیل دادگستری، قتل رومینا توسط پدرش را 
دارای ریشه های مختلفی از جمله ریشه های اجتماعی، حقوقی و فقهی می 
داند. وی در گفت وگو با ایرناپلاس می گوید: بخشی از ماجرا به فضای بسته 
و سنتی که رومینا در آن زندگی می کرد، برمی گردد.این که چه شرایط وجود 
داشته است که یک کودک 13 ساله تصمیم می گیرد ازدواج کند. در سن 13 
سالگی خیلی ها ممکن است وارد روابط عاطفی شوند که در همه جای دنیا هم 
وجود دارد و در کشور ما هم گریزناپذیر است. اما همین که رومینا با یک فردی 
که 21 سال از خودش بزرگتر بوده وارد رابطه می شود و می خواهد با او ازدواج 
کند، می تواند قابل بررسی باشد و معیاری به دست بدهد که شاید این دختر 
می خواسته از شرایط و فضایی که در آن زندگی می کرده فرار کند و رهایی خود 
را در ازدواج می دیده است. در حالی که اگر این دو با هم هم سن بودند این 
مسئله مطرح نمی شد. در ضمن ما نمی توانیم انگشت اتهام را به سمت دخترک 
بگیریم. چرا که هر انسانی ممکن است در هر سنی انتخاب اشتباه داشته باشد.
قوشه ادامه می دهد: نکته دیگر این است که روز دستگیری رومینا و پسری که 
وی با او فرار کرده بود، از رومینا پرسیده شده است که آیا با اراده خود فرار کرده 
است که رومینا پاسخ می دهد با اراده خودش رفته است. اما سوال اینجاست که 
اراده یک دختر 13 ساله که چند سالی هم در فضای  رابطه عاطفی با این فرد 
قرار داشته و تحت تاثیر آن فضا بوده، چقدر می تواند قابل قبول باشد که قاضی 
آن را پذیرفته و در نهایت کودک را به والدین خود برگردانده و این پسر را هم آزاد 

کرده است؟
»درست است که رومینا به لحاظ فقهی و شرعی به بلوغ رسیده و شرایط تمیز را 
دارد و اصطلاحا رشید محسوب می شود، اما طبق کنوانسیون حقوق کودک که 
ایران به آن ملحق شده است و قانون حمایت از کودکان و نوجوانان که مجلس 
ایران آن را تصویب کرده و موارد زیر 18 سال را همچنان کودک محسوب کرده 
است، این فرد یک کودک بوده و تصمیمش، تصمیم یک فرد بالغ و هوشیار 
نبوده و همین می توانسته باعث شود بررسی های بیشتری روی این پرونده انجام 

شود شاید از قتل وی توسط پدرش جلوگیری کند.«
 اما به اعتقاد قوشه بخش اعظم این ماجرا به فضای پدرسالارانه ای که به طور 
برمی گردد.  دارد،  وجود  خانواده  این  در  جزئی  صورت  به  و  ایران   در  کلی 
وی می افزاید: با نگاهی به اعلامیه فوت این کودک می بینیم که حتی اسم پدر 
قاتل در کنار تمام افراد ذکور خانواده و حتی بردار شش ساله قید شده است و 
از مادر داغدار رومینا هیچ اسمی برده نشده است و  همین نکته کوچک نشان 
می دهد فضای جامعه ای که این کودک در آن زندگی می کرده به شدت مردسالار 
است. به طوری که در نهایت باعث شده این فرار در چشم افراد مذکر خانواده 
یک بی آبرویی تلقی شود و پدر بخواهد آبرویش را با کشتن دختر خودش حفظ 

کند.
»در واقع این فرهنگ پدرسالارانه است که این اجازه را به پدر می دهد که برای 
برگرداندن آبرو و برای حفظ غیرت و ناموس دست به قتل بزند.حتی این فرهنگ 
تا جایی می تواند پیش برود که همین فرد در همان جامعه سنتی تقبیح نشده و 

گاه به عنوان یک قهرمان شناخته شود.«
ریشه های حقوقی قتل رومینا

موضوع دیگری که قوشه به آن اشاره می کند این است که  به احتمال زیاد 
این پدر می دانسته است که به استناد قاعده فقهی انت و ما لک لابیک که وارد 
قانون ما نیز شده که اگر پدر یا جد پدری فرزند خود را بکشد قصاص نمی شود 
و مجازات آن 3 تا 10 سال حبس است و احتمالا این سهلگیری قانونگذار راه را 

برای کشتن این فرزند باز کرده است. 
قوشه ادامه می دهد: همه اینها نشان دهنده این است که ما هم نیاز داریم 
تغییرات اساسی در قانون و تغییرات اساسی در فرهنگ و عرف و سنت ها بدهیم. 
بخشی از این تغییرات توسط قانونگذار با قانونگذاری هایی که انجام می دهد باید 
انجام شود. مورد دیگر این است که فضای بازی برای فعالان مدنی جامعه وجود 
داشته باشد تا با فعالیت خود افراد جامعه را نسبت به چنین مواردی آگاه کنند. 
از طرفی بخشی از این قوانین از فقه ما ناشی شده است. فقه شیعه امامیه معتقد 
است که پویا است و بر اساس زمان و مکان تغییر می کند و من معتقدم فقها 
باید به این موضوعات وارد شده و تفاسیر جدید را بر اساس شرایط امروز داشته 

باشند.
به گفته وی با این حال اگر فرض را بر این بگیریم که فقها به هر دلیل وارد این 

موضوعات نشوند، حداقل قسمت تعزیری این جرم باید تغییر کند. مجازاتی 
که قانون گذار برای این جرم در نظر گرفته است، هیچ تناسبی با جرم ندارد. در 
حالی که یکی از اصول تعیین مجازات این است که مجازات با جرم ارتکابی باید 
تناسب داشته باشد، 3 تا 10 سال مجازاتی که به دلیل برهم زدن نظم جامعه 
و البته حق جامعه است، هیچ تناسبی با جرم ارتکابی ندارد. با توجه به اینکه 
خانه نهادی امن است و در صورتی که شرایطی ایجاد شود که خانه نیز محل 
امن نباشد و پدر دست به قتل فرزند خود بزند باید فرقی بین پدر قاتل و قاتل 
غریبه وجود داشته باشد. در واقع مجازات باید بازدارندگی بیشتری داشته باشد 
تا عبرت آموزی بیشتری داشته باشد و دیگران درس عبرت گرفته و دست به 

این عمل نزنند.
حکم پدران قاتل حداکثر است یا حداقل؟

قوشه ادامه می دهد: در این موارد حتی اگر فرد حداکثر مشمول 10 سال 
مجازات شود در صورتی که سابقه ای نداشته باشد می تواند یک سوم زمان 
محکومیت را بگذراند و بعد از آزادی مشروط استفاده کند که این موضوع عملا 
بازدارندگی این مجازات را از بین می برد. البته تجربه نشان داده است معمولا 
این مجرمان حداقل مجازات را دریافت می کنند و اغلب به این دلیل که بررسی 
پرونده قتل بیش از دو سال طول می کشد آزادی مجرم همزمان با مختومه اعلام 

شدن پرونده است.
عبدالصمد خرمشاهی وکیل دادگستری هم در گفت وگو با ایرناپلاس به نقص 
قوانین در این موراد تاکید می کند، خرمشاهی می گوید: اینکه در قانون پدر 
به دلیل قتل فرزند خود قصاص نمی شود ریشه فقهی دارد که قانون هم از آن 
تبعیت می کند.در  قانون  آمده که قصاص در صورتی اجرا می شود که مرتکب 
قتل پدر یا از اجداد پدری مقتول نباشد. همین موضوع باعث شده است تا این 
قانون، سال ها چالش برانگیز باشد و بارها در مورد آن بحث شود که چرا قانونگذار 
استثنا قائل شده است، در حالی که همه افراد در قبال جرایمی که مرتکب 

می شوند باید مجازات یکسانی داشته باشند و چرا پدر مستثنی شده است؟
 البته به گفته وی  پاسخ هایی از سوی برخی از افراد به این سوالات داده شده 
است. پاسخ هایی از این قبل که چون پدر واسطه به وجود آمدن فرزند است یا 
این که نیت او خیرخواهانه است یا مصلحت فرزند خود را می خواهد. اما موضوع 
این است که در خیلی از موارد نیت پدر خیرخواهانه نیست، به طوری که مثلا 
ممکن است پدر جنون داشته باشد یا مثلا ممکن است رقیب عشقی پسرش 
باشد، یا ممکن است به دلیل فقر و نداری یا ظن به نامشروع بودن فرزند او را 

بکشد.
 خرمشاهی می افزاید: به هر حال براساس ماده 612 وقتی قرار نیست قاتل 
قصاص شود برای وی مجازات زندان در نظر می گیرند که بین 3 تا 10 سال 
است و معمولا هم کمترین میزان زندان برای فرد در نظر گرفته می شود. چرا 
که موضوع خانوادگی است، معمولا گذشت وجود دارد و به هر حال پدر باید از 
فرزندان دیگر خود مراقبت کند. البته در همین ماده آمده است که اگر بیم تجری 
در مرتکب و دیگران و اخلال در نظم وجود نداشته باشد همین مقدار حداقل هم 
داده نمی شود که چون معمولا بیم تجری وجود دارد حداقل مجازات که همان 

سه سال است لحاظ می شود.
 با این حال به اعتقاد خرمشاهی چاره کار حذف این قانون است یا حداقل باید 
در نوع قتل تفکیک صورت گیرد. وی می افزاید: حقوقدانان بر این باورند که این 
قانون باید حذف شود چون پدر در واقع تکیه گاه و مامن فرزند است و وقتی فرزند 
به او پناه می برد و پدر، فرزند را می کشد، این فرد قسی القلب است و چه بسا 

وقتی از زندان بیرون آمد افراد دیگر را هم راحت می کشد.
کیفیت قتل ها تغییر کرده اما کمیت نه

بهرام بیات آسیب شناس اما نگاه دیگری به ماجرا دارد. بیات در گفت وگو با 
ایرناپلاس می گوید نگاهی به قتل ها در طول یک دهه گذشته نشان می دهد در 
این مدت تعداد و کمیت قتل ها افزایش محسوسی پیدا نکرده است و آنچه تغییر 

کرده است کیفیت آنها است.  
بیات می گوید ما در قتل ها شاهد دو تغییر هستیم، یک این که قتل ها از 
قتل های برنامه ریزی شده و با انگیزه قبلی به قتل های بدون برنامه ریزی و قصد 
قبلی و آنی میل کرده است که مطمئنا مباحث فقهی و قانونی آن نیز متفاوت 
است. در واقع تحلیل قتل ها از مباحث جامعه شناختی به مباحث روانشناختی 
تقلیل پیدا می کند. تغییر دیگر این است که این قتل ها از دیگرکشی به سمت 
آشناکشی رفته است و این نشان می دهد به نوعی کنترل خشم در جامعه به 

شدت پایین آمده که در مورد این قتل هم قابل بررسی است.
بیات می افزاید: قطعا اگر یک مصاحبه عیمق با این پدر انجام شود می بینید 
که به این فرد هزار و یک فشار وارد شده و نتوانسته این فشار را تحمل کند و در 
نهایت به این صورت بروز کرده است. در حالی که شاید در گذشته این طور نبود. 

چرا که جامعه آموزش هایی را به افراد برای کنترل خشم ارائه می داد.
پیله های محافظتی سنتی از بین رفته است

 بیات ادامه می دهد: در دهه های اخیر با اینکه ابزارهای آموزشی بسیار توسعه 
پیدا کرده اما به همان  اندازه آموزش توسعه پیدا نکرده است و حتی همین 
ابزارها، سازوکارهای سنتی آموزشی و محافظتی را نیز از بین برده است. در 
گذشته یک سری پیله های محافظتی سنتی وجود داشت. به طوری که اگر 
برای فردی مشکلی پیش می آمد با مراجعه به ریش سفید خانواده یا کمک 
گرفتن از ابزارهای دینی مثل خواندن دعا و پناه بردن به خدا مشکل خود را حل 
می کرد. در دنیای امروز این مشاوران و پیله های محافظتی سنتی جای خود 
را به مشاوران مدرن مثل روانشناس یا آموزش از طریق فیلم یا ... داده اند. اما 
موضوع این است؛ با وجود این که مشاوران مدرن حرف های زیادی برای گفتن 
در دنیای امروز دارند اما هنوز به طور کامل در فرهنگ و جامعه ما جانمایی نشده 
اند. در واقع ما در شرایطی به سر می بریم که هم پیله های محافظتی سنتی را از 
دست داده ایم و هم به پیله های محافظتی مدرن دسترسی کامل نداریم. افراد 
جامعه در شرایطی هستند که خود را تنها و بی پناه می یابند و در شرایط سخت 
به چنین اقداماتی دست می زنند.  به همین دلیل بیات معتقد است باید آموزش 
از راه های گوناگون و توسط ابزارهای مختلف توسعه پیدا کنند تا افراد بدانند در 

شرایط سخت چگونه باید تصمیم بگیرند و رفتار کنند.

مدیر حوزه های علمیه کشور:

 تحریم دانشمندان ایران موجب افزایش 
نفرت جهانیان از آمریکاست 

و   مدیر حوزه های علمیه کشور گفت: اقدام اخیر آمریکا در تحریم دانشمندان 
متفکران گرانقدر کشور، مایه شرمساری تاریخی آنان و مورد نفرت جهانیان است. 

آیت الله علیرضا اعرافی روز  جمعه با صدور بیانیه ای تحریم دانشمندان و چهره 
های علمی ایران اسلامی توسط آمریکا را محکوم نمود و از ملت های آزاده و دولت های 
انحصارطلبانه،  این حرکت  برابر  در  تا  المللی خواست  بین  و سازمان های  مستقل 

مستکبرانه و ستم گرانه اتخاذ موضع نمایند و بایستند.
در این بیانیه آمده است: گرچه ستیزه جویی، جفاکاری و برتری خواهی و ستم پیشگی 
در تاروپود حاکمیت استکباری آمریکا نهفته و نمایان است؛ اما پلشت ترین نمود آن نقض 
ارزش های انسانی و فضیلت های اخلاقی و زیرپانهادن حقوق بشر و قوانین بین الملل 
و اعمال تحریم های ناعادلانه و ظالمانه برضد جامعه بشری و کشورهای مستقل و 
جریان های مقاومت و مردمی و تضییع حقوق افراد و جوامع انسانی حتی نسبت به 
هم پیمانان خود و ملت آمریکا است. همان گونه که در داستان بلای جهانگیر کرونا، 
در مواضع و اقدامات زشت و ناسنجیده ترامپ و حاکمیت آمریکا دیده شد و بسی 
ضعف های آن در قلمرو ادب، اخلاق، مدیریت و تدبیر اجتماعی و فرهنگی آشکارتر 

گشت.
سیاست  است  تر  فضاحت بار  و  زشت تر  آنچه  میان  این  در  است:  حاکی  بیانیه 
انحصارطلبی علمی و فناوری و گسترش دادن تحریم های ناعادلانه در حوزه غذایی و 
پزشکی و سلامت جوامع به تحریم جفاکارانه و شیطانی نسبت به عالمان و اندیشمندان 

و فناوران برجسته کشورها و به ویژه ایران عزیز است.
علمی  قله های  مقتدرانه  اکنون  اسلامی  ایران  که  گوآن  است:  یافته  ادامه  بیانیه 
از  و  را در زمینه های گوناگون  به لطف خدا جلوه های آن  و  و فناوری را درمی نوردد 
جمله در توان دفاعی جمهوری اسلامی ایران در هوا و فضا و دریا تماشا گریم و گرچه 
دانشمندان هوشمند و ژرف اندیش ما در دانشگاه ها، نیروهای مسلح و دستگاه های 
مسئول و نهادهای انقلابی از تحریم ها عبور کرده اند و در عین بی اعتنایی بدان، از این 
تهدید، فرصتی برای خدمت به ایران، مستضعفان جهان و تاریخ و تمدن انسان معاصر 
ساخته اند، اما اقدام اخیر در تحریم دانشمندان و متفکران گرانقدر ما، که البته در رشته 
تحریم های پیوسته و ناشایسته و شکست خورده استکبار نسبت به چهره های بزرگ 
علمی و فرهنگی، دینی و حوزوی و دانشگاهی پیشینه دارد، مایه شرمساری تاریخی 

آنان و مورد نفرت جهانیان است.
در ادامه بیانیه آمده است: حوزه های علمیه و نهادهای حوزوی و بزرگان حوزه آن 
را محکوم و پشتیبانی و حمایت خود را از دانشمندان و دانشگاه ها و نهادهای علمی 
و انقلابی اعلام می کنند و از ملت های آزاده و دولت های مستقل و سازمان های بین 
المللی می خواهند تا در برابر این حرکت انحصارطلبانه، مستکبرانه و ستم گرانه اتخاذ 
موضع نمایند و بایستند که ان شاء الله به زودی شاهد پرتو افکنی انوار درخشان این 
حقیقت در جهان خواهیم بود که علم، دانش، هنر و نور و حق را نمی توان تحریم کرد و 

این باطل است که رفتنی است و حق خواهد ماند.
در پایان آمده است: رهایی و سعادت مستضعفان عالم و عزت امت اسلام و پیروزی 
محور مقاومت و درخشش انوار تمدن اسلامی و عزت مردم شریف ایران و مسلمانان و 
پیشرفت همه جانبه نظام جمهوری اسلامی و دفع شر  ویروس مستکبران و ویروس کرونا 

و بلاها و ناهنجاری ها را از خداوند مهربان و مقتدر خواهانیم.
کاخ سفید در ادامه تحریم های ظالمانه و یکجانبه علیه ملت ایران که بر خلاف 
قطعنامه 2231 شورای امنیت سازمان ملل و نیز تعهدات این کشور در برجام است، 
بتازگی نام دو تَن از دانشمندان صنعت هسته ای کشور را در فهرست تحریم های خود 

قرار داده است.

رئیس بنیاد جانبازان و مستضعفین کشور :

قم در مبارزه با کرونا عملکرد خوبی داشت
رئیس بنیاد جانبازان و مستضعفین کشور با اشاره به ضرورت اطلاع رسانی در مورد 
موفقیت های شهر قم در مهار ویروس کرونا به عنوان نخستین استان درگیر با این 
بیماری گفت: مدیریت استان قم با وجود شرایط دشوار و سخت در مبارزه با ویروس 

کرونا عملکرد بسیار خوبی داشته است. 
به گزارش ایرنا، پرویز فتاح عصر پنجشنبه در قم در دیدار با استاندار این استان، با 
بیان اهمیت عبرت آموزی از تجربه های بحران ها و اطلاع رسانی از اقدام ها در استان، 
اضافه کرد: انتقال این تجربه ها می تواند در بهبود وضعیت کنترل بیماری و بحران در 
سایر نقاط کشور اثرگذار باشد. فتاح ادامه داد: بنیاد جانبازان و مستضعفین با تمام توان 
از خدمات مددجویی در قم به ویژه در ایام شیوع کرونا و طرح کمک مومنانه و مواسات 
حمایت می کند. رئیس بنیاد جانبازان خاطرنشان کرد: مدیریت پسا کرونا اهمیت به 

مراتب بالاتر دارد و باید برای آن برنامه ریزی صورت گیرد.
رتبه ممتازکشوری قم در ارزیابی عملکرد مقابله با کرونا 

استاندار قم نیز مدیریت صحیح ستاد بحران استان در زمینه مقابله با شیوع کرونا و 
درمان مبتلایان به این ویروس را مورد توجه قرار داد و گفت: وحدت فرماندهی، مدیریت 
هماهنگ و تعامل همه بخش و گروه ها، از عوامل ایجاد وضعیت کنترلی بحران کرونا در 
قم است. بهرام سرمست به عدم پیش آگاهی ستاد بحران قم از شیوع کرونا در کشور و 
کار دشوار این ستاد در آماده سازی استان برای مقابله با بحران کرونا اشاره کرد و گفت: 
اتباع خارجی ساکن در قم و نیز حضور زائران و مسافران سختی این شرایط را برای ستاد 
مدیریت بحران استان دوچندان نمود، که با همدلی و هماهنگی تمامی دستگاه های 

اجرایی استان توفیق های لازم کسب شد.
وی با تاکید بر نقش آفرینی علما، مراجع و روحانیت در اجرای طرح های مصوب ستاد 
ملی کرونا، ادامه داد: مردم نیز با عمل به پروتکل های بهداشتی در تمام مراحل اجرای 
طرح های مقابله و کنترل ویروس کرونا نقش مهمی در شکستن زنجیره انتقال ویروس 

کرونا ایفا کردند.
سرمست به برگزاری جلسه های متعدد و منظم در راستای هم افزایی و تعامل بین 
بخشی در استان اشاره و تصریح کرد: در این بحران تمام استان با استفاده از ظرفیت 
بالای خیران و ستاد های مردمی و نیز گروه های جهادی و با هدایت کمک ها و تقسیم 
وظایف، در قالب یک مجموعه واحد به انجام خدمات و اجرای مصوبه های ستاد ملی و 

استانی مبارزه با ویروس کرونا پرداختند.
استاندار قم همچنین به نقش دستگاه های امدا رسانی و حمایت از مددجویان قم 
و اثرگذاری قابل قدردانی بنیاد مستضعفین در این زمینه اشاره و خاطر نشان کرد: 
حمایت از اقشار ضعیف و آسیب دیده و نیز برنامه ریزی برای حرکت استان در مسیر 

جهش تولید از اولویت های مهم در ایام پسا کرونا است.
  

معاون راهداری سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای کشور تاکید کرد:

ضرورت تکمیل پروژه  چهار خطه کردن 
محور قدیم سلفچگان ساوه  

معاون راهداری سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای کشور بر ضرورت تکمیل پروژه  
چهار خطه کردن محور قدیم سلفچگان ساوه تاکید کرد. 

رضا اکبری روز جمعه در ششمین بازدید سالجاری خود از طرح های عمران جاده 
ای استان قم عنوان کرد: با احداث ده کیلومتر از بزرگراه سلفچگان ساوه، طرح کریدور 

محور ترانزیتی سلفچگان، ساوه ، تهران کلید خواهد خورد .
معاون راهداری  سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای از پروژه های عمران جاده ای 
استان قم ضمن تاکید بر تسریع در تکمیل طرح چهار خطه کردن محور قدیم سلفچگان 
ساوه، عنوان کرد: به بهره برداری رسیدن  این طرح ده کیلومتری ، کلید ارتقاکریدور 

ترانزیتی محور قدیم سلفچگان ساوه ، تهران خواهد بود .
دکتر رضا اکبری اجرای طرح چهار خطه کردن محور قدیم سلفچگان ساوه را موجب 
کاهش حوادث و تسریع در ترانزیت کالا ازاین محور شریانی دانست و یادآورشد : با همه 
اهمیتی که دراجرای این طرح وجود داشت متاسفانه سالیان سال ، در محاق چالش 

های عدیده ، تکمیل آن به تعویق افتاد.
وی بازدید و پی گیری های مستمر خود ودیگر مسئولین و مجریان سازمانی و استانی 
، ازاین پروژه شاخص  را ، به دلیل اهمیت دوچندان آن دانست و افزود: با توجه به عقد 
قرار داد  روکش آسفالت ده  محور اصلی و شریانی قم و تامین صد در صدی قیر مورد نیاز  
آنها، شاهد فعال سازی دیگر طرحهای روکش آسفالت  در سطح راههای اصلی استان 
قم باشیم.  معاون راهداری سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای در این سفریک 
روزه به قم ،ضمن دیدار وگفتگو با عوامل اجرایی پروژه شاخص چهار خطه کردن محور 
قدیم سلفچگان ساوه، ابراز امیدواری کرد: با توجه به همت جمعی مسئولین امر جهت 
تکمیل این پروژه، مانع لاینحلی )اعم  از مالی، فنی ( در راستای اجرای آن وجود نخواهد 
داشت.  وی در خاتمه این بازدید یادآور شد : ارتقا محورهای جاده ای استان قم که 

کریدور ارتباطی استان های جنوبی و غربی با مرکز کشور است در دستور کار قراردارد.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم  خبرداد:

تمدید مرخصی زندانیان تا پایان خردادماه 
 معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم با اشاره به تمدید مرخصی 
زندانیان تا پایان خردادماه جاری گفت: بر اساس نظر مسئولان بهداشتی و درمانی دوره 
مرخصی زندانیان قابل افزایش است. بیژن سلیمان پور روز چهارشنبه در جلسه ستاد 
پیشگیری، هماهنگی و فرماندهی عملیات پاسخ به بحران در تالار کرامت استانداری 
قم، بابیان که مراکز ندامتگاهی قم در صدر جدول کشوری مبارزه با کرونا قرار گرفتند 
اظهار داشت: با توجه به اتخاذ تدابیر صورت گرفته از سوی شورای تأمین استان و اداره 
کل زندان های قم در موضوع مرخصی زندانیان در شرایط کرونا، هیچ گونه مشکلی 
پیدا نکردیم. سلیمان پور با اشاره به تمدید مرخصی زندانیان تا پایان خردادماه جاری 
گفت: بر اساس نظر مسئولان بهداشتی و درمانی دوره مرخصی زندانیان قابل افزایش 
است. وی بابیان این که برای ایام کرونا و همچنین بعدازآن طراحی یک بانک اطلاعاتی 
جامع در استان در دستور کار قرار دارد، گفت: با راه اندازی این سامانه اطلاعات مربوط 
به نهادها، انجمن ها و خیریه های حمایتی در دسترس قرار می گیرد. سلیمان پور 
همچنین پیشتازی دستگاه های اجرایی قم در تدوین و تصویب پروتکل های بهداشتی 
را از نقاط قوت این استان دانست و گفت: بیشتر تصمیم هایی که در ستاد کرونای قم 
گرفته، توسط ستاد ملی تایید شده است، و این نشان دهنده اندیشه ژرف و همچنین 

شجاعت مسئولان قم در استفاده از فرصت هاست.
ارایه 89 درصد خدمات دستگاه های اجرایی به صورت الکترونیک 

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استانداری قم نیز در این جلسه  با اشاره به 
توسعه روزافزون دولت الکترونیک در این استان، گفت: 89 درصد خدمات دستگاه های 
اجرایی قم به صورت الکترونیک صورت می گیرد.  سید رضا موسوی اظهار داشت: در 
ارزیابی های صورت گرفته از وضعیت دستگاه های اجرایی قم ازنظر ارائه خدمات دولت 
الکترونیک به شهروندان، 68 درصد آن ها موفق به کسب امتیاز موردنظر شدند. وی 
یادآور شد: نرخ تحقق دولت الکترونیک در قم 90 درصد است و مردم هر تقاضا و یا 
درخواستی که داشته باشند، مطرح می کنند. موسوی همچنین هدایت مردم به سمت 
دفاتر پیشخوان دولت برای دریافت خدمت های مختلف را یکی از شاخص های مدنظر 
در موضوع دولت الکترونیک قم عنوان کرد و گفت: 61 درصد این شاخص محقق شده 
و باید با متمرکز شدن روی آن، درصد تحقق آن را امسال به دست کم 85 تا 90 درصد ارتقا 
دهیم. وی بابیان این که در بررسی چهار مرحله اجرای دولت الکترونیک در قم، موضوع 
تعامل بین دستگاهی بیش از موارد دیگر موردتوجه قرارگرفته است، افزود: دستگاه های 
اجرایی استان علاقه زیادی به نقل وانتقال اطلاعات با یکدیگر دارند. مدیرکل ارتباطات 
استانداری قم با اشاره به این که در همین رابطه جلسه هایی با دستگاه های خدمات 
رسان استان مانند شرکت های توزیع نیروی برق، آب و فاضلاب و گاز انجام شد، افزود: 
در حال حاضر اتصال شرکت برق قم به سامانه اطلاعات مکانی و جغرافیایی در مرحله 
انعقاد تفاهم نامه قرار دارد، و بلافاصله پس ازاین انعقاد، کلیه استعلام های این شرکت 
به شیوه الکترونیکی قابل انجام است. وی ادامه داد: تراکنش های استعلام شرکت گاز 
استان نیز که با محدودیت هایی مواجه بود، با هماهنگی که با تهران انجام دادیم افزایش 
پیدا کرد. موسوی خاطرنشان کرد: با توجه به ضرورت استعلام کد پُستی جهت ارائه 
خدمات شهرداری به شهروندان، با هماهنگی که با این نهاد صورت گرفت، مقرر شد 

این استعلام به صورت الکترونیکی صورت بگیرد.

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم : 

کرونا در قم همچنان مهار نشده است
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در حال حاضر در مرحله مدیریت و کنترل 

کرونا قرار داریم و هنوز به مرحله مهار این بیماری در استان نرسیدیم. 
محمدرضا قدیر روز چهارشنبه در جلسه ستاد پیشگیری، هماهنگی و عملیات 
فرماندهی پاسخ به بحران در تالار کرامت استانداری قم، وضعیت این استان را از نظر 
کرونا همچنان زرد دانست و افزود: معیارهای انتخاب یک استان به عنوان سفید، زرد و 
قرمز تغییر کرده و با توجه به اضافه شدن موارد جدید به معیارهای قبلی، این موضوع 
از مرکز فوریت های  به تازگی  بازدیدی که  دشوارتر شده است. وی تصریح کرد: در 
پزشکی بیمارستان کامکار قم صورت گرفت، بیشتر بستری شدگان افراد مُسن و بالای 
65 سال و دارای بیماری های زمینه ای مانند دیابت، قلبی و عروقی، کبدی و سرطانی 
بودند، ازاین رو باید بیشتر تلاش خود را بر روی این افراد متمرکز کنیم. قدیر ادامه داد: 
سیاست کلی بهداشت و درمان استان و کشور حفظ سلامتی مردم و ندادن اطمینان 
کاذب است، ازاین رو رعایت فاصله گذاری اجتماعی و سایر پروتکل های بهداشتی 
اهمیت زیادی دارد. وی بابیان این که باید با کرونا زندگی کنیم، گفت: باید نه مردم را 
بترسانیم و نه شرایط را عادی جلوه دهیم. رییس دانشگاه علوم پزشکی قم همچنین 
کرونا را به لحاظ راه های انتقال، مسائل ژنتیکی و علائم ابتلا فاقد هرگونه تغییر دانست و 
گفت: تب شدید، سرفه، تنگی نفَس و دردهای عضلانی شایع ترین علائم ابتلا به شمار 
می آید و مشکل های گوارشی نیز پنج درصد عامل ابتلا را تشکیل می دهد. وی در پایان 
بیان کرد: در حال حاضر با توجه به بازگشایی اماکن مذهبی در قم، نگرانی ما مراجعه 

زائران از مناطق قرمز به این استان است.
شبستان های جمکران با رعایت مسائل بهداشتی بازگشایی شود

قدیر  همچنین پیش از ظهر روزپنجشنبه  با حضور در مسجد مقدس جمکران ضمن 
دیدار و گفت وگو با محمد کاظم پورامینی قائم مقام تولیت این مکان مقدس، از روند 
اقدامات صورت گرفته برای مقابله و پیشگیری از شیوع ویروس کرونا در مسجد مقدس 
جمکران بازدید کرد. وی در حاشیه این بازدید با تاکید بر اینکه پروتکل های ابلاغی 
ستاد ملی مقابله با کرونا برای بازگشایی اماکن مقدس در مسجد مقدس جمکران 
به خوبی رعایت شده است، اظهار کرد: قرآن، مفاتیح، مهر، تسبیح و هر آنچه که به 
صورت مشترک توسط زائرین استفاده می شود جمع آوری شده، ضد عفونی اماکن 
مختلف این مسجد به خوبی انجام شده و معیارهای مد نظر وزارت بهداشت در این 
مسجد مقدس به صورت مطلوبی رعایت شده است. رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با 
اشاره به اینکه مسجد و شبستان های این مکان مقدس سقف بلند، پنجره های کافی و 
تهویه مناسبی دارد، ابراز کرد: امیدواریم با نظر مثبت ستاد ملی مقابله با کرونا با توجه به 
رعایت فاصله گذاری و معیارهای بهداشتی، در گام بعدی شاهد راه اندازی این مسجد 
با ظرفیت 20 تا 25 درصد باشیم که بتوانیم اصول فاصله گذاری فیزیکی را نیز به خوبی 

در آن رعایت کنیم.

مدیرکل ثبت احوال  استان قم :

کارت های ملی قدیمی فاقد  اعتبار است 
مدیرکل ثبت احوال  استان قم گفت: حدود 10درصد از واجدان شرایط دراین استان 

معادل 86 هزار و 800 نفر برای دریافت کارت هوشمند ملی ثبت نام نکرده اند. 
و  است  اعتبار  فاقد   قدیمی  ملی  کارت های  افزود:  درگفت وگویی،   مرادی  خلیل 
افرادی که کارت هوشمند ملی ندارند برای انجام امور اداری دچار مشکل می شوند. 
وی اضافه کرد: تاکنون 832 هزار و 864 نفر برای دریافت کارت هوشمند ملی درقم 
ثبت نام کرده اند و پوشش ثبت نام کارت هوشمند ملی در این استان 90 درصد است. 
به گفته وی،  از ابتدای طرح ثبت نام کارت هوشمند ملی از سال 1391 تاکنون 680 
هزار کارت هوشمند ملی در قم صادر شده است. مرادی خاطرنشان کرد: با وجود این که 
پیامک صدور کارت برای افراد ارسال می شود تا برای تحویل به اداره ثبت احوال و یا دفاتر 
پیشخوان دولت مراجعه کنند،  ولی هنوز چهار هزار و 300 نفر برای دریافت کارت مراجعه 
نکرده اند. وی گفت: به دلیل زمان بر بودن صدور کارت هوشمند ملی، تعدادی از افراد 
هنوز کارت خود را دریافت نکرده اند که این افراد می توانند تا زمان دریافت کارت هوشمند 

ملی، با ارائه کد رهگیری موجود در برگه ثبت نام، امور اداری خود را انجام دهند.
 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم: 

۳۰۲ هزار خانوار قمی وام ۱۰ میلیون 
ریالی را دریافت کردند

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم گفت: 302 هزار و 476 خانوار این 
استان تسهیلات 10 میلیون ریالی دولت برای کاهش آسیب های اقتصادی ناشی از 
شیوع کرونا را دریافت نمودند.  مصطفی کاویانی اظهار داشت: این خانوارها درمجموع 
997 هزار نفر از جمعیت یک میلیون و 200 هزار نفری این استان را تشکیل می دهند. 
وی همچنین با اشاره به خانوارهای معیشت بگیر این استان بیان داشت: تعداد 272 
هزار و 744 خانوار قمی نیز معیشت می گیرند، که 853 هزار نفر از جمعیت این استان 
را شامل می شود. مدیرکل تعاون قم تعداد کل خانوارهای یارانه بگیر این استان را 357 
هزار و 414 خانوار ذکر کرد و افزود: این رقم یک میلیون و 139 هزار نفر از جمعیت قم 
را در بر می گیرد. ستاد اقتصاد دولت برای کاهش پیامدهای اقتصادی کرونا پرداخت 
وام یک میلیون تومانی را به 24 میلیون خانواده ایرانی که یارانه نقدی )45 هزار و 500 

تومانی( می گرفتند را تصویب کرد.

ایمان گزارش می دهد:

اجزای پازل قتل های ناموسی
 وقتی خانه امن نیست

اجتماعی
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پولی  این شاخص  از شتاب گرفتن رشد  نقدینگی،  آمار  به روزرسانی  در حالی 
حکایت دارد که رییس کل بانک مرکزی وعده داده حجم نقدینگی حتما نسبت به 
سال گذشته کمتر خواهد شد. در حالی که طبق آخرین آمار درباره متغیرهای پولی 
نشان می دهد نقدینگی در اسفند ماه سال 1398 به 2.47 هزار هزار میلیارد تومان 
رسیده که این عدد در مقایسه با اسفند ماه 1397 حدود 31.3 درصد افزایش داشته 
است. بر این اساس، در پایان سال 97 میزان رشد نقدینگی 23 درصد و پایه پولی 
24 درصد بوده است. آمارها بیانگر آن است که بیشترین میزان رشد نقدینگی از سال 

1390 تاکنون، مربوط به سال 1392 با افزایش حدود 38.8 درصدی بوده است.
پیش بینی صندوق بین المللی پول درباره نقدینگی

در این میان، آخرین پیش بینی صندوق بین المللی پول از اقتصاد ایران نشان 
می دهد که رشد نقدینگی از 35.8 درصد در سال 98، به 19.5 درصد در سال 
جاری خواهد رسید که 16.3 درصد کاهش را نشان می دهد. به عبارتی، رشد 
نقدینگی ایران در سال 1397 برابر با 22.3 درصد بود که این رقم برای سال 98 به 
35.8 درصد رسید. با این حال پیش بینی می شود در سال 1399 رشد نقدینگی به 
19.5 درصد خواهد رسید که کاهشی 16.3 درصدی را به ثبت خواهد رساند. بنا به 
گزارش صندوق بین المللی پول، نقدینگی در ایران از 2.557 هزار میلیارد تومان به 

3.055 هزار میلیارد تومان افزایش خواهد یافت.
پیش بینی مرکز پژوهش های مجلس از نقدینگی

براساس محاسبات مرکز پژوهش های مجلس، هر 10 هزار میلیارد تومان افزایش 
در پایه پولی در پایان سال 1399، منجر به رشد 2.5 درصدی نقدینگی خواهد شد. 

البته در خصوص آثار تورمی این نقدینگی افزایش یافته، نمی توان با قاطعیت اظهار 
نظر کرد که چه زمانی رخ خواهد داد.

بنا به این گزارش، بخشی از آثار تورمی افزایش نقدینگی، به دلیل کاهش تقاضای 
ناشی از شیوع کرونا، در سال 1399 بروز نخواهد کرد. کاهش تقاضا، سرعت 
گردش پول در اقتصاد را کاهش داده و می توان تصور کرد که سال 1399 یکی از 
سال هایی خواهد بود که سرعت گردش پول در پایین ترین مقدار خود قرار داشته 
و در نتیجه نرخ تورم متناسب با رشد نقدینگی نخواهد بود. این در حالی است که 
در سال های آتی با گذر از این شرایط و بازگشت تقاضا به مقادیر قبلی، آثار تورمی 

نقدینگی افزایش یافته، بروز پیدا خواهد کرد.
سیاست بانک مرکزی برای مهار نقدینگی

در این شرایط، بانک مرکزی سیاست کنترل نقدینگی را در پیش گرفته است. به 
گفته رییس کل بانک مرکزی، پیش بینی ما این است با اقداماتی که دولت انجام 
داده و انضباط مالی که برای کسری بودجه از طریق فروش سهام و اوراق خزانه 

متعهد شده است، حجم نقدینگی حتما نسبت به سال گذشته کمتر خواهد شد. 
عبدالناصر همتی در حاشیه جلسه اخیر هیات دولت با اشاره به این که یکی از 
دلایل اساسی موثر در تورم حجم نقدینگی است، متذکر شد: تورم را حول و حوشی 
که اعلام کردیم، یعنی 22 درصد؛ دو درصد بالا و پایین کنترل کنیم. خیلی ها به ما 
گفتند بانک مرکزی ریسک بزرگی کرد، اما عرض می کنم ریسک بزرگی نیست. اگر 
قرار باشد تابع تورم باشیم، نمی شود و وظیفه بانک مرکزی این است که هدفی را 

تعیین کند و تمام تلاش خود را کند تا به آن هدف دست پیدا کند.

او، این کار دو حسن دارد؛ اول این که تمامی دستگاه های اجرایی  به اعتقاد 
دولت که در ایجاد تورم نقش دارند، الزام بیشتری داشته باشند و نکته دیگر این که 
انتظارات تورمی را در کشور کاهش دهیم و الان هم با اعلام بانک مرکزی آثار آن را 
داریم می بینیم و امیدواریم با کنترل نرخ سود بانکی، تورم را کنترل کنیم و از حالا 
تا یک سال آینده به نرخ هایی که به عنوان نرخ هدف گذاری تورمی اعلام کردیم، 

برسیم.
پیش از این نیز رییس کل بانک مرکزی تاکید کرده بود که نقدینگی امسال بسیار 
کمتر از سال قبل خواهد بود. وی گفته بود: تورم و نقدینگی را کنترل خواهیم کرد. 
من فکر می کنم انتظارات تورمی به سرعت کاهش پیدا خواهد کرد و تعادل در بازار 

ارز و سایر بازارها ایجاد می شود.
دلیل افزایش حجم نقدینگی در کشور

کارشناسان اعتقاد دارند وجود نقدینگی در اقتصاد ایران که به دلیل افزایش پایه 
پولی و پول پرقدرت صورت گرفته، از سمت دولت ها بوده است. به گفته امینی فرد، 
پژوهشگر اقتصادی، به علت تسلط دولت بر بانک مرکزی، در زمان هایی که با 
کسری بودجه مواجه بوده و یا به تامین نقدینگی نیاز داشته، با تبدیل منابع ارزی 
به ریال یا افزایش مانده مطالبات دولتی در ترازنامه های بانک مرکزی، این کسری ها 

را جبران کرده است.
وی تاکید می کند: بانک مرکزی نتوانسته سیاست هایی برای ثبات اقتصادی 
و کنترل سطح قیمت ها اعمال کند تا نرخ بهره بر سرمایه گذاری و بخش واقعی 

اقتصاد اثرگذار باشد.
الم شنگه ای که نقدینگی به راه می اندازد

همچنین محمدرضا خباز، نماینده پیشین مجلس اعتقاد دارد؛ ما چه بخواهیم و 
چه نخواهیم، باید بدانیم یکی از راه های اصلی مهار تورم کشور، وجود نقدینگی در 

دست بخش خصوصی است.
به گفته وی، در حال حاضر بیش از دو هزار هزار میلیارد تومان نقدینگی در کشور 
وجود دارد و این امر خودش یک سیل ویرانگر است که دولت باید برای آن راه 

علاجی پیدا می کرد.
این نماینده ادوار مجلس شورای اسلامی عنوان می کند: نقدینگی در بخش 
خصوصی هر روز یک الم شنگه ای برای کشور به وجود می آورد؛ یک روز به سمت 
ارز می رود، روز دیگر به سمت طلا، فردا به بازار خودرو تمایل پیدا می کند و ساعتی 

دیگر به سمت مسکن.
خباز متذکر می شود: در چنین شرایطی هنر دولت باید این باشد که این سیل 
بنیان کن را در پشت سد نگهداری کند؛ چراکه اگر وارد شهر شود، همه بناها را 
تخریب خواهد کرد و برایش مهم نیست جایی که خراب می کند مسجد است یا 

کاخ؛ همه را خراب می کند و همه را از بین می برد.
حجت الاسلام غلامرضا مصباحی مقدم، کارشناس مسایل اقتصادی نیز اعتقاد 
دارد؛ سیاست مهار رشد نقدینگی در سال 99 باید انجام شود.  بهگفته او، در سال 
گذشته رشد نقدینگی خیلی بالا بود و الان دارد نتایج خود را نشان می دهد که 
باید کنترل شود و آن قدر بالا نباشد. مصباحی مقدم متذکر می شود: همچنین اگر 
سیاست اقتصاد باز و سیاست های انقباضی پولی توسط بانک مرکزی اعمال شود و 
در کنارش آن اوراق ودیعه که در شورای فقهی بانک مرکزی تصویب شده و پیش از 

این در جلسات سران قوا مطرح شده، اعمال شود خیلی موثر خواهد بود.

الم شنگه ای که نقدینگی در بازارها به راه می اندازد؛

غول نقدینگی مهار می شود؟

اقتصادی

وزیر ارتباطات:

اقتصاد دیجیتال تنها راه برون رفت از 
مشکلات است

 وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: به دلیل فشارهایی که در حوزه اقتصاد 
وجود دارد، چاره ای جز افزایش بهره وری نداریم؛ یکی از ابزارهای مهم برای این کار 
حوزه فناوری است و اقتصاد دیجیتال بهترین جایگزین برای اقتصاد نفتی و برون 

رفت از مشکلات فعلی است. 
محمدجواد آذری جهرمی روز پنجشنبه در  آیین رونمایی از پروژه های پیشران 
اقتصاد دیجیتال با حضور رییس جمهوری با ارائه گزارشی به دکتر روحانی در 
خصوص جزییات این طرح گفت: تمام دنیا با یک مفهوم نوین به نام اقتصاد 

دیجیتال مواجه شده است و در واقع این اقتصاد سه لایه دارد. 
وی افزود: لایه اول حوزه تلکام و مخابرات است که بخش سنتی این مفهوم به 
حساب می آید. انتشار نرم افزار و سخت افزار نیز در همین حوزها است. لایه دوم 
لایه محدودی است که خدمات پلتفرمی در آن شکل می گیرد و لایه سوم نیز مربوط 

به تجارت الکترونیکی است.
آذری جهرمی با بیان این که با سرمایه گذاری های انجام شده، حدود 30 برابر 
رشد را در هسته شبکه ملی اطلاعات تجربه کرده ایم، افزود: سوال مهم این است 
که آیا اقتصاد دیجیتال یک ظرفیت مطمئن برای جایگزین شدن با اقتصاد نفتی 
است. اکنون که تحت فشار بین المللی هستیم، چاره ای جز افزایش بهره وری 
نداریم. یکی از ابزارهای آن حوزه فناوری است و می توانیم اقتصاد دیجیتال را به 
عنوان بهترین جایگزین برای اقتصاد نفتی و برون رفت از مشکلات فعلی در نظر 

بگیریم.
به گفته آذری جهرمی چارچوب اقتصاد دیجیتال در دو قالب پیگیری می شود. 

اول توسعه زیرساخت ها که در قالب شبکه ملی اطلاعات پیگیری شده است.
آذری جهرمی افزود: هسته اقتصاد دیجیتال کشور از 2.23 در سال 92 به چهار 
درصد در سال 98 رسیده است یعنی بخش سخت افزار، نرم افزار و ارتباطات 
مجموعا چهار درصد رشد داشته است. در سال 98 هم سهم اقتصاد دیجیتال در 
GDP به 6.5 درصد رسیده است. این در حالی است که این عدد در سال 92، 

3.68 درصد بوده است.
وی اشاره کرد: عوامل موثر در رشد اقتصاد دیجیتال توسعه ظرفیت هسته شبکه 
ملی اطلاعات از 680 گیگابیت بر ثانیه در سال 1392 به 18 هزار گیگابیت بر ثانیه 
در سال 1398 رسید و افزایش ظرفیت ارتباطات بین الملل از 130 گیگابیت بر 

ثانیه در سال 1392 به 4500 گیگابیت بر ثانیه در سال 98 بود.
وزیر ارتباطات افزود: همچنین در این سال ها متوسط سرعت دسترسی مشترکین 
سیار به شبکه ملی اطلاعات از 0/218 مگابیت بر ثانیه در سال 92 به 10 مگابیت 
بر ثانیه و متوسط سرعت دسترسی مشترکین ثابت به شبکه ملی اطلاعات از 

0/256 مگابیت بر ثانیه در سال 92 به 6/2 مگابیت بر ثانیه در سال 98 رسید.
آذری جهرمی تاکید کرد: از سوی دیگر پوشش دسترسی پرسرعت مشترکین 
روستایی به شبکه ملی اطلاعات از صفر درصد در سال 1392 به 89 درصد در 
سال 1398 رسید. ظرفیت مراکز داده شبکه ملی اطلاعات نیز از 210 رک فعال در 
سال 92 به 1830 رک فعال در سال 1389، نسبت پیک مصرفی ترافیک داخلی به 
پیک مصرفی ترافیک بین الملل در سبد مصرفی کاربران از 10 درصد در سال 92 
به 55 درصد در سال 1398 و تعداد اپلیکیشین های ایرانی فعال از 483 در سال 

92 به 345 هزار ایپلیکیشین در سال 98 رسید.
آذری جهرمی خاطرنشان کرد: همه این عوامل باعث شد تا اقتصاد دیجیتال 
در کشور روند رو به رشدی داشته باشد به طوری که در سال 97 به دلیل وجود 
چالش های اقتصادی از جمله تحریم های ظالمانه نرخ رشد بهره وری کل اقتصاد 
منهای 6.12 درصد بود اما نکته جالب توجه این است که بخش ارتباطات و فناوری 
اطلاعات با رشد 13.5 درصد در همین سال مواجه شد و نرخ رشد ارزش افزوده 
بخش ICT 3/31 درصد شد، عددی بیش از اهداف برنامه ششم توسعه در این 
حوزه تحقق پیدا کرد. این در حالی است که نرخ رشد ارزش افزوده کل اقتصاد 

منفی 3.7 درصد بود.
وی با بیان این که همه این عوامل نشان داد که اقتصاد دیجیتال بهترین جایگزین 
برای اقتصاد نفتی و برون رفت از مشکلات کنونی است، افزود: همه این این 
پیشرفت ها در قالب برنامه شبکه ملی اطلاعات پیگیری و اجرا شده و می شود. 
در کشوری که از ظرفیت نیروی جوان خلاقی دارد که که 17 درصد آنها وابسته 
یا غیروابسته فارغ التحصیل در حوزه فناوری اطلاعات هستند، هسته اقتصاد 
دیجیتال رشد کرده است، تحت فشارهای بین المللی هستیم، چاره ای جز بهره 
ابزارهای مهم بهره وری فناوری اطلاعات است؛ بنابراین  از  وری نداریم و یکی 

می توانیم اقتصاد دیجیتال را راه حلی برای جایگزینی اقتصاد نفتی بدانیم.
آذری جهرمی تاکید کرد: امروز چهار افتتاح عمده برای پیشران اقتصاد دیجیتال 
داریم. مرکز داده اقماری شبکه ملی اطلاعات با ایجاد 407 رک ظرفیت جدید و 
افزایش 25 درصدی ذخیره سازی مرز داده شبکه ملی با سرمایه گذاری 11 هزار 

میلیارد ریالی بخش خصوصی افتتاح می شود.
وی گفت: با راه اندازی این پروژه یکی از مهم ترین ارکان زیرساخت های شبکه 
ملی اطلاعات محقق شد و گام بلند دیگری در راستای دستیابی به هدف توسعه 
محتوا و خدمات داخلی و کسب 70 درصدی آن از سبد مصرفی کاربران برداشته 

خواهد شد.
وزیر ارتباطات ادامه داد: همچنین در راستای توسعه زیرساخت ابری شبکه ملی 
اطلاعات با سرمایه گذاری هشت هزار و 500 میلیارد ریالی بخش خصوصی پروژه 
زیرساخت ابری شبکه ملی اطلاعات افتتاح می شود که یکی از مهم ترین ارکان 
تأمین زیرساخت های اطلاعاتی کشور و مورد تأکید در اسناد بالادستی شبکه ملی 

اطلاعات است.
وی تاکید کرد: زیرساخت ابری، توانایی ارائه خدمات متنوع ابری به تولیدکنندگان 
محتوای داخلی را دارد و امکان خودکفایی در خدمات ابری و افزایش تاب آوری 

تولیدکنندگان محتوای داخلی در برابر تحریم های ظالمانه را فراهم می کند.

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت فرا پترو پلیمر مهام سهامی خاص به شماره ثبت 

15946 و شناسه ملی 14007896066 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی 
عادی مورخ 1399/02/10 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 1 - آقایان محمدجواد 
اله  لطف  و  اصلی  بازرس  عنوان  به  ملی 0381632210  به شماره  نژاد  ترابی 
احمدآبادی به شماره ملی 0589909827 به عنوان بازرس علی البدل برای مدت 
یکسال انتخاب گردیدند. 2- روزنامه کثیرالانتشار ایمان جهت درج آگهی های 
شرکت تعیین شد. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و 

موسسات غیرتجاری قم )860461(
----------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
ثبت  شماره  به  خاص  سهامی  مهام  پلیمر  پترو  فرا  شرکت  تغییرات  آگهی 
15946 و شناسه ملی 14007896066 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی 
شرکت  سرمایه   : شد  اتخاذ  ذیل  مورخ 1399/02/27تصمیمات  العاده  فوق 
به  منقسم  ریال   15.020.000.000 مبلغ  به  20.000.000ریال  مبلغ  از 
تبدیل مطالبات حال شده  از محل  بانام 10.000ریالی  1.502.000 سهم 
سهامداران و از طریق صدور سهام جدید افزایش یافت وماده مربوطه دراسا سنامه 
ریال  مبلغ15.020.000.000   : شرکت  سرمایه  گردید  اصلاح  ذیل  بشرح 
پرداخت شده می  تماماً  ریالی  بانام 10.000  به 1.502.000 سهم  منقسم 
باشد0 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات 

غیرتجاری قم )860470(
----------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت فرا پترو پلیمر مهام سهامی خاص به شماره ثبت 15946 
مورخ  مدیره  هیئت  صورتجلسه  استناد  به   14007896066 ملی  شناسه  و 
1399/02/25 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : مبلغ 13.000.000 ریال سرمایه 
تعهدی شرکت طی گواهی شماره 83/87783 مورخ 27/02/99  بانک ملت 
شعبه نوزده دی قم توسط صاحبان سهام به حساب شرکت پرداخت گردید. اداره 
کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم 

)860480(

به  به حساب جام شماره 1650750772  ریال  واریز مبلغ 5۰/۰۰۰  اول:  روش 
شناسه 3500180400142 نزد بانک ملت مرکزی قم و ارائه اصل فیش آن در ساعات 
اداری به دبیرخانه این شرکت واقع در بلوار 15 خرداد، نرسیده به فلکه شهید محلاتی، 

طبقه اول – اتاق 112
روش دوم: ارسال فیش واریز وجه فوق به همراه برگ درخواست به نمابر شماره 
37231000 که در این صورت اسناد به آدرس ذکرشده در برگ درخواست پست 

پیشتاز خواهد شد
qom.tci.ir روش سوم: مراجعه به سایت اینترنتی

محل تحویل اسناد: دبیرخانه این شرکت به آدرس فوق می باشد.
تلفن  با شماره  بیشتر  توانند جهت کسب اطلاعات  متقاضیان واجد شرایط می 
37201414 و 37200060 )اداره تدارکات( تماس حاصل و یا به آدرس اینترنتی ذیل 
مراجعه فرمایند. بدیهی است این شرکت در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مختار 

است.

مناقصه گزار: شرکت مخابرات ایران – منطقه قم
آگهی مناقصه عمومی

www.qom.tci.ir           شرکت مخابرات ایران – منطقه قم

تنگناهای  و  تحریمی  شرایط  وجود  با   : گفت  بودجه  و  برنامه  سازمان  رئیس   
اقتصادی سیاست دولت نگهداشت وضع موجود نیست بلکه با همه دشواری ها 

برداشتن گامهای موثر در ارتقا وبهبود وضعیت است. 
محمدباقر نوبخت روز پنجشنبه در جلسه ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی استان 
گیلان با اشاره به اینکه امسال با شرایط کاملا متفاوتی نسبت به سالهای قبل 
مواجهیم، افزود : در شرایط تحریمی بی سابقه و دشواری های اقتصادی ناشی از 

کرونا در مقایسه با کشورهای بزرگ شاهد مدیریت دقیق کشور هستیم.
 وی با بیان اینکه با تحریم کم و بیش سازگار شده بودیم که وضعیت ناشی از کرونا 
ایجاد شد،  عنوان کرد : این بیماری نه تنها کشور ما بلکه جهان را تحت تاثیر قرار 
داد و موجب رکود جهانی و بیکاری شد. وی با اشاره به اینکه در حال حاضر پروژه 
های متعددی در کشور در دست اجراست و جوان ها در آنها اشتغال دارند وم سعی 
می کنیم امور را به سمت بهبود پیش ببریم اما کشورهای بزرگ در اثر کرونا زمینگیر 
شدند. وی با اشاره به اینکه امروز دو موضوع تحریم و کرونا را مدیریت می کنیم، 
تصریح کرد: در این مرحله از تحریم حتی اجازه فروش یک قطره نفت را از منظر 
بدخواهان نداریم اما کشتی ما خود را امروز به دریای کارائیب و ونزوئلا برای انتقال 
بنزین می رساند. نوبخت  با بیان اینکه باید 550 هزار میلیارد تومان از منابع عمومی 
کسب، هزینه و مصرف کنیم، اظهار کرد: نفت و مالیات از عمده ترین منابع درآمدی 
کشور هستند که هم اکنون بدلیل تحریم امکان فروش نفت نداریم و وصول مالیات 
هم بدلیل شیوع کرونا و دستور ستاد مدیریت ملی کرونا با تعویق سه ماهه مواجه 
شده و امکان وصل این درآمدها را هم نداریم و به ناچار باید در این شرایط از آنها برای 
تامین درآمد کشور چشم پوشی کرد و تنها راه واگذاری داراییهای مالی اعم از مولد 

سازی و واگذاری و یا استفاده از ظرفیت های بزرگ منابع کشور است.
 وی با اشاره به اینکه منابع درآمدی کشور در سه بخش مصرف می شود، اظهار 
کرد: امور هزینه ای شامل دو بخش پرداخت های پرسنلی و سایر هزینه هاست 
که تلاش کردیم هر چه می توانیم در سایر هزینه ها صرفه جویی کرده و از آنطرف 

پرداخت های پرسنلی را واقع بینانه تنظیم کردیم.
به  تنها  نه  کارکنان همواره  مالی حقوق  این دشواری های  باوجود  وی گفت: 
موقع پرداخت شده بلکه افزایشی برای حقوق شاغلان، بازنشستگان و مستمری 
مددجویان داشته ایم که اگر چه این افزایش بویژه در حقوق بازنشستگان با دشواری 

های زندگی مطابق نیست اما در هر صورت رقمی افزوده شده است.
 رئیس سازمان برنامه و بودجه با اشاره به 448 هزار تومان اعتبارمصوب در بودجه 
سال 98  بیان کرد: از این میزان 441 هزار تومان را پرداخت کردیم که 60 هزار 

میلیارد تومان از این میزان مربوط به طرح های عمرانی بوده است.
وی اظهار کرد: در سال جاری حداقل 70 هزار میلیارد تومان برای طرح های 
عمرانی پرداخت خواهیم کرد که تا هفتم خرداد ماه امسال 31 هزار و 220 میلیارد 
تومان اختصاص داده شده است. وی یادآورشد: در شرایطی که در دولت دهم فقط 
13 هزار میلیارد تومان اعتباربرای طرح های عمرانی پرداخت شده بود در سال 92 
یعنی نخستین سال استقرار دولت یازدهم 22 هزار میلیارد تومان بودجه عمرانی 

پرداخت کردیم که قبل از سکانداری دولت یازدهم مصوب شده بود.
 رئیس سازمان برنامه و بودجه با بیان اینکه در این شرایط با برنامه ای دقیق پیش 
می رویم، تصریح کرد: اگر پول در خزانه نباشد یک ریال حقوق پرداخت نمی شود و 

تامین این منابع مالی نیازمند تلاش و برنامه ریزی های دقیق است.
وی تصریح کرد: پروژه های مختلفی طی چندین ماه گذشته با همه مشکلات 
بهره برداری شده که از جمله آنها آزادراه همت به کرج، تهران - شمال،   راه آهن 
هشتگرد شامل 132 کیلومتر مسیر دوخطه می باشد.  نوبخت بیان کرد: هم اکنون 
برای برخی از طرح های عمرانی اعتبار نقدی در اختیار پیمانکاران می گذاریم تا کار 
سریعتر پیش برود. وی با اشاره به اهتمام دولت در بخش اجرای پروژه های ریلی 
در کشور گفت: تمامی حلقه های منفصله در شبکه ریلی شناسایی شده و بر این 
اساس برنامه ریزی شده حداقل 730 کیلومتر راه آهن بندر چابهار را به زاهدان و 
شبکه سراسری وصل کنیم. رئیس سازمان برنامه و بودجه خاطر نشان کرد: امسال 
طرح های عمرانی بسیاری بهره برداری می شود که علاوه بر رفاه مردم و توسعه زیر 

ساخت ها،  اشتغال زایی را به همراه خواهد داشت.

رئیس سازمان برنامه و بودجه:

 سیاست دولت نه حفظ وضع 
موجود بلکه بهبود شرایط است 
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مدیرعامل باشگاه استقلال :

چرا نباید مدعی قهرمانی باشیم؟
مدیرعامل باشگاه استقلال می گوید اعلام قهرمان لیگ برتر در این شرایط شایسته 

هیچ تیمی نیست. 
احمد سعادتمند مدیرعامل باشگاه استقلال در گفت و گویی تلوزیونی درباره 
ممنوعیت جذب بازیکن خارجی توسط سرخابی های پایتخت گفت: از دو منظر 
می شود به این موضوع نگاه کرد. ما به لحاظ تفاوت های ارزی درگیر مسائلی مختلفی 
هستیم  که نمونه بارز آن ماجرای طلب پروپئیچ بود و باشگاه استقلال به خاطر این 
بازیکن حدود چهار و نیم میلیارد تومان هزینه کرد. این رقم ها باشگاه را اذیت می کند 
و ما اگر هنگام انعقاد قرارداد با خارجی ها  نکات لازم را در نظر نگیریم، دچار مشکل 
می شویم. باشگاه باید به صورت حرفه ای مدیریت شود اما ما در شرایطی هستیم که 
شاید این قانون به صرف منابع اعتباری ما در  این بخش نباشد. من هم موافق و 
هم مخالف این قانون هستم. از طرفی موافقم چون ما به لحاظ ارزی متحمل ضرر 
می شویم و از طرفی مخالفم چون باشگاه های حرفه ای باید نقاط ضعف خود را با 
بازیکن خارجی پر کنند. او در خصوص نحوه پرداخت مطالبات دیاباته و میلیچ گفت: 
یکی از مشکلات ما، پرداخت مطالبات بازیکنان خارجی است. ما در یک قسمت 
یازده هزار دلار از یک کشور ثالث به میلیچ پرداختی داشتیم که این پول برگشت پیدا 
کرد که مجبور شدیم در دو قسمت 5 هزار و 6 هزار دلاری پول او را بدهیم.  برای دیاباته 
هم ما از دوستان خود در سه کشور مختلف کمک گرفتیم و در قسمت های مختف 
پول او را پرداخت کردیم. ما اگر در دی یا بهمن ماه به این بازیکن پول می دادیم، 
حدود 1 میلیارد تومان  کمتر متحمل هزینه می شدیم اما ما در کل برای قراردادهای 

بازیکنان خارجی و داخلی تیم مان ارزش قائلیم.
اعلام قهرمان در این شرایط شایسته هیچ تیمی نیست 

مدیرعامل استقلال در خصوص اینکه آیا قهرمانی پرسپولیس را در صورت نیمه 
تمام ماندن رقابت های لیگ برتر می پذیرد گفت: این مساله غیرقابل صحبت است. 
وقتی که ما 30 امتیاز می توانیم تا پایان فصل به دست بیاوریم، چطور می توانیم 
قهرمان را اعلام کنیم؟ تیم های رده پنجم تا هشتم می توانند مدعی کسب سهمیه 
آسیایی باشند. یک زمانی استقلال در رده پانزدهم بوده است اما بعد از 10 بازی به 
صدر جدول رسیده است. فوتبال گوی غیر قابل پیش بینی است و اعلام قهرمانی 
در این شرایط شایسته هیچ تیمی نیست. به نظر من می شود 16 مدیرعامل تیم های 
لیگ برتری را به اضافه کادر فنی شان به یک جلسه دعوت کرد تا نظرهای آن ها 
گرفته شود و یک تصمیم اساسی گرفته شود. سعادتمند در پاسخ به این سوال که 
اگر استقلال در صدر جدول بود و 10 امتیاز اختلاف با رقبا داشت، چنین نظری 
داشتید؟ خاطرنشان کرد: قطعا همینطور است. من وقتی که 30 امتیاز برای تیمم 

قابل تصور است، برای چه من نباید مدعی قهرمانی باشم؟

سرپرست تیم ملی کشتی فرنگی:

امیدوارم شرایط برپایی اردوی 
فرنگی کاران مهیا شود

 سرپرست تیم ملی کشتی فرنگی گفت: با توجه به آغاز فعالیت های برخی از رشته 
های ورزشی، امیدوارم به زودی شرایط برای آغاز اردوهای کشتی هم مهیا شود.

حسام الدین جعفری در خصوص آخرین وضعیت تمرینات انفرادی فرنگی کاران 
اظهار داشت: فعلًا که مثل ماههای گذشته همچنان در حال تدوین و برنامه ریزی و 
نظارت بر تمرینات بچه ها هستیم که بصورت انفرادی برگزار می شود. البته این روند 
از تعطیلی کامل تمرینات و اردوها بهتر است اما به هیچ عنوان نمی توان جایگزین 

خوب و مفیدی برای حضور فرنگی کاران در اردوی تیم ملی باشد.
وی با اشاره به آغاز فعالیت برخی رشته های ورزشی تصریح کرد: طی روزهای اخیر 
شاهد این بودیم متولیان ورزشی و بهداشتی کشورمان با انتشار اطلاعیه، مجوز آغاز 
به فعالیت برخی رشته ها را صادر کردند که این موضوع جای خوشحالی و امیدواری 
دارد. البته رشته کشتی و چند رشته دیگر ورزشی به دلیل پربرخورد بودن فعلًا از این 
مجوز مستثنی هستند و باید همچنان منتظر بهبود شرایط و فروکش کردن بیشتر 

ویروس کرونا باشیم.
سرپرست تیم ملی کشتی فرنگی کشورمان افزود: فعلًا برنامه خاصی برای از 
سرگیری و شروع مجدد اردوهای تیم ملی به ما ابلاغ و اعلام نشده اما کادر فنی و 
فرنگی کاران از هر نظر آماده و منتظرند تا به محض صدور مجوز، وارد گود شوند و روند 

همیشگی خود را آغاز کنند.
جعفری در پایان ادامه داد: با توجه به اینکه اتحادیه جهانی کشتی تا اوایل تیرماه 
تمامی برنامه ها و رویدادهای رسمی را به تعویق انداخته، ما برای این زمان برنامه 
ریزی ویژه ای انجام دادیم تا به محض عادی شدن وضعیت، وارد عمل شویم. در 
همین راستا محمد بنا هم چندی پیش درخواست برگزاری اردو در تیرماه را ارائه داده 
بود که فعلًا باید منتظر باشیم و ببینیم، شرایط شیوع کرونا تا آن زمان چگونه خواهد 

شد.

سرپرست فدراسیون پزشکی ورزشی :
تیم های فوتبال فقط مجوز برگزاری تمرین دارند

سرپرست فدراسیون پزشکی ورزشی گفت: تیم های لیگ برتری اجازه برگزاری 
دیدار دوستانه ندارند و به آنها فقط مجوز برگزاری تمرینات را دادیم. 

مهرزاد خلیلیان در خصوص آمارهای اعلام شده از تعداد بازیکنان مبتلا به کرونا در 
تیم های فوتبال لیگ برتری، گفت: باید از تمام باشگاه های که با جدیت در تلاش 
هستند تا بهترین ها را برای ورزشکاران خود رقم بزنند تشکر کنم. وزارت بهداشت 
شرایط ویژه ایی را برای شروع مسابقات در نظر گرفته و این در مجموع اتفاق مثبتی 
است. وی ادامه داد: کرونا بیماری جدیدی است و قطعا ما باید به باشگاه ها زمان 
دهیم تا با کمک هم کارها را پیش ببریم. تلاش همه ما این است که بهترین ها رقم 
بخورد. سرپرست فدراسیون پزشکی ورزشی در خصوص برنامه ریزی برخی باشگاه 
بازی های  نبوده  به هیچ عنوان قرار  تدارکاتی، گفت:  بازی های  انجام  برای  ها 

تدارکاتی برگزار شود زیرا ما فعلا مجوز برگزاری تمرین را دادیم.
وی تصریح کرد: اولویت ما آزمایش PCR است و همه باشگاه ها موظف به گرفتن 
این آزمایش هستند. باید سلامت ورزشکاران به صورت کامل حفظ شود و تمام 

باشگاه ها باید این آزمایش را بدست ما برسانند.
خلیلیان اظهار داشت: افسران نظارت بر این تست ها از سوی فدراسیون ما انتخاب 
می شوند. جلسه بسیار خوبی با مسوولان برگزاری رقابت های لیگ برتر داشتیم تا 
بتوانیم با نظارت دقیق تر کار ها را پیش ببریم. وی تاکید کرد: در همه جای دنیا 
ممکن است تست بازیکنی مثبت باشد و این را بدانید ورزشکاران ما با مشکل خاصی 

رو به رو نبودند و فقط تست PCR آنها مثبت بوده است.

سعید رمضانی: 

برخی افراد فقط به دنبال حاشیه سازی 
برای استقلال هستند

 سرپرست تیم فوتبال استقلال گفت: برخی از افراد به دنبال حاشیه سازی و انتشار 
اخبار دروغ و در نتیجه برهم زدن آرامش فعلی تیم هستند. 

»سعید رمضانی« روز پنجشنبه در گفت وگویی درباره شرایط این روزهای آبی پوشان 
پایتخت اظهار داشت: چند روزی است که تمرینات خود را آغاز کردیم و بازیکنان با 
انرژی و انگیزه بالا در تمرینات حاضر می شوند. فضای با نشاطی بر تمرینات تیم 
حاکم است و کادرفنی در تلاش است تا بازیکنان را به سطح آمادگی مطلوب برساند 
و تنها مشکل در تمرینات ما که تنها به ما اختصاص ندارد و سایر تیم ها هم درگیر آن 

هستند، نگرانی بابت شیوع بیماری کرونا است.
 وی ادامه داد: متاسفانه این روزها که استقلال در آرامش است، عده ای که منافع 
خود را در خطر می بینند، به دنبال حاشیه سازی و انتشار اخبار دروغ و در نتیجه برهم 
زدن آرامش فعلی تیم و ایجاد نگرانی برای هواداران هستند که این موضوع جای 

تاسف دارد.
سرپرست تیم فوتبال استقلال خاطرنشان کرد: هر گونه خبری در خصوص ابراز 
نارضایتی بازیکنان از شرایط باشگاه و تمرینات را غیر واقعی دانسته و با صراحت 

می گویم که این اخبار برای برهم زدن آرامش تیم و ایجاد حاشیه منتشر می شوند.

قدرت الله باقری پیشکسوت فوتبال و چهره  شناخته شده عرصه ورزش از سوی 
فدراسیون فوتبال به عنوان سرپرست و مسوول جدید هیأت فوتبال استان قم معرفی 

و منصوب شد. 

بعد از برگزاری مجمع فوق العاده هیأت فوتبال استان قم در روز 28 اردیبهشت ماه 
که در حضور حیدر بهاروند سرپرست فدراسیون فوتبال و اعضای مجمع هیأت فوتبال 
قم به برکناری کریم بهرامی از ریاست این هیأت ورزشی انجامید، فدراسیون فوتبال 

مسوول جدید هیأت قم را معرفی کرد.
ابلاغ سرپرست قدرت الله باقری توسط حیدر بهاروند سرپرست فدراسیون فوتبال 
در حالی صادر شد که باقری یکی از چهره های مطرح و نام آشنا در ورزش قم و 
کشور به شمار می رود، کسی که از سوابق و تجربیات زیادی در عرصه های مختلف 
ورزش برخوردار است و بعد از فعالیت در چند هیأت ورزشی نظیر هیأت بدن سازی 
و پرورش اندام و هیأت تیراندازی با کمان، به عنوان سرپرست هیأت فوتبال استان 
قم منصوب شد. باقری در نیمه اول دهه 1380 مدیر کل تربیت بدنی استان قم نیز 
بود و علاوه بر تجربیات متعدد مدیریتی به واسطه اینکه دکترای مدیریت تربیت بدنی 
دارد، به عنوان کارشناس ارشد ورزش در کانون کارشناسان دادگستری نیز دارای 
جایگاه و اعتبار بالایی است و در عرصه مربیگری نیز سابقه درخشانی دارد، کسی 
که یکی از سخنرانان افتتاحیه کنفرانس بازی های المپیک 2008 پکن نیز بود که 
راجع به اثرات فعالیت های بدنی بر فاکتورهای خونی به زبان انگلیسی سخنرانی 

کرد.
باقری در عرصه مربیگری تیم های ملی برخی رشته های ورزشی نظیر تیم ملی 
فوتسال بزرگسالان کشورمان در کنار خسوس کاندلاس سرمربی اسپانیایی اسبق 
تیم ملی حضور داشته، ضمن اینکه با تیم صبای قم عنوان نایب قهرمانی لیگ برتر 
فوتسال باشگاه های کشور در سال 1391 را در کارنامه دارد، وی تا زمان برگزاری 

مجمع انتخابات هیأت فوتبال قم سرپرست این هیأت ورزشی خواهد بود.
گفتنی است هیأت فوتبال استان قم دو دوره چهار ساله بین سال  1391 تا 1399 
به ریاست کریم بهرامی فعالیت می کرد و در حالی که دوره دوم ریاست بهرامی در این 
هیأت ورزشی زمستان امسال به پایان می رسد اما مجمع فوق العاده هیأت فوتبال قم با 
حضور حیدر بهاروند سرپرست فدراسیون فوتبال اواخر اردیبهشت ماه رای به برکناری 

بهرامی داد و بدین ترتیب باقری مسوولیت سرپرستی این هیأت را بر عهده گرفت.
سرپرست جدید هیات فوتبال استان قم: 
عاشق فوتبال هستم برای خدمت آمده ام 

باقری در گفت وگویی راجع به مسوولیت خود در هیات فوتبال استان قم گفت: 
احساس کردم فوتبال قم در این برهه زمانی نیاز به کمک دارد و به همین دلیل 
مسوولیت سرپرستی را پذیرفتم، سال ها در این رشته به صورت حرفه ای بازی کرده 
و در عرصه ورزش مدیریت کرده ام، به خوبی مسائل، مشکلات و چالش های فوتبال 
قم را می دانم و چون عاشق فوتبال هستم برای خدمت آمده ام. وی تصریح کرد: البته 
این مهم به شرطی محقق می شود که تمام آنهایی که دلشان برای فوتبال می سوزد 
و قلبشان برای فوتبال می تپد یار و یاور هیات باشند، آنهایی که فوتبال قم را نقد 
می کردند قدم پیش بگذارند و کمک کنند، اکنون فرصت مغتنمی فراهم شده تا 

منتقدین فوتبال صداقت شان را با کمک به این رشته مورد علاقه شان اثبات کنند.
انتظار حمایت ازسوی اداره کل ورزش و جوانان را دارم

سرپرست جدید هیات فوتبال استان قم در ادامه تاکید کرد: در مسیر تحول در 
فوتبال قم صد در صد به حمایت متولی ورزش استان یعنی اداره کل ورزش و جوانان 
نیاز داریم، بابت تمام حمایت هایی که این اداره کل در گذشته از فوتبال داشته 
قدردانی می کنم ولی انتظارم این است که از مجموعه جدید هیات فوتبال قم هم 
حمایت شود، فوتبال به دلیل مخاطبان زیاد و جایگاه اجتماعی بالای خود منشاء 
اثرات بسیار زیاد اجتماعی، اقتصادی، فرهنگی و ورزشی است و نیازمند همدلی و 

همیاری مدیریت ورزش استان است.
وی افزود: من هنوز هم خودم را بخشی از اداره کل ورزش و جوانان می دانم، چون 
در این اداره کل خدمت کرده ام و دوستی و رفاقت با مجموعه این اداره کل را بر هر 
چیز دیگر ترجیح می دهم، اکنون هم برای کمک به ورزش قم آمده ام و انتظار حمایت 
این اداره کل را دارم، فوتبال مدتی است که به یک چالش بزرگ برای ورزش قم تبدیل 

شده و برای خروج از این چالش باید همه با هم همدل شویم.

با ابلاغ سرپرست فدراسیون فوتبال ؛

سرپرست هیأت فوتبال استان قم معرفی شد

 دروازه بان کُروات پرسپولیس ضمن صحبت درباره رویای خود نسبت به حضور در تیم ملی کشورش گفت: امیدوارم 
عملکرد بیرانوند در بلژیک برای او شروعی مناسب باشد.

بوژیدار رادشوویچ در خصوص دوران قرنطینه خانگی خود هنگام شیوع ویروس کرونا در کشور کرواسی گفت: زمان خیلی 
سختی برای من بود بخصوص اینکه به عنوان فوتبالیست های حرفه ای نمی توانستم تمرینات خودم را دنبال کنم.

دروازه بان کروات سرخپوشان افزود: وضعیت کرونا در کرواسی خوب است. قدم به قدم زندگی به حالت عادی خود باز 
می گردد. امیدوارم در دنیا هم شرایط بهتر شود.

رادو درباره زمان دریافت طلب خود پرسپولیس با وجود پرداختی این باشگاه به هم تیمی هایش اظهار داشت: با مدیرعامل 
در این باره صحبت کردم. او قول داد ظرف چند روز آینده پرداختی لازم صورت می گیرد. مهم این است که به تهران بازگشته 

ام و حضور در تمرینات از همه چیز مهم تر است.
وی راجع به ترانسفر بیرانوند به آنتورب بلژیک تاکید کرد: من چهار سال منتظر شانس و فرصت بودم تا بازی کنم. در طول 

این مدت سعی کردم بهترین تمرینات را انجام دهم و امیدوارم فصل آینده نوبت من باشد که درون دروازه بایستم.
رادو افزود: از علیرضا بیرانوند بابت تعریف هایی که انجام داد ممنونم. در طول این مدت دوست و همبازی خوبی برای هم 

بوده ایم. امیدوارم حضور در لیگ بلژیک اولین قدم موفق در قاره اروپا باشد.
دروازه بان پرسپولیس در خصوص اینکه ایا امیدوار به حضور در تیم ملی کرواسی هست یا خیر گفت: این اتفاق یک 
رویاست. کار سختی است. من در ایران بازی می کنم و فکر می کنم دیدگاه در کرواسی در این باره کمی متفاوت باشد. من 

هرگز نمی گویم تمام تلاشم را می کنم تا بهترین عملکرد را داشته باشم.

 شرایط پرسپولیس با تیم های دیگر یکسان است و مشکلاتی که تیم های لیگ برتری دارند، پرسپولیس نیز دارد. 
»حمید درخشان« در خصوص شروع دوباره لیگ برتر پس از تعطیلی چند ماهه به علت شیوع ویروس کرونا، اظهار 
داشت: این موضوع باعث خوشحالی است، زیرا مردم با فوتبال سرگرم می شوند و روحیه آن ها تغییر می کند. به نظر من 

شروع دوباره لیگ به شرط رعایت مسائل بهداشتی تصمیم درستی است.
وی ادامه داد: عملکرد پزشکان تیم ها در این برهه، بسیار مهم و حساس است و باید با دقت بیشتری بازیکنان را زیر نظر 
بگیرند تا هیچ بازیکنی آسیب نبیند، زیرا اگر خدایی نکرده یکی از بازیکنان مبتلا به این بیماری شود و از این موضوع 
آسیب ببیند، شکل لیگ به طور کلی به هم می ریزد و تغییر می کند. ما باید به این نکته توجه داشته باشیم که فوتبال 

بخشی از زندگی است و جان مردم و بازیکنان اهمیت بسیار بیشتری از فوتبال دارد.  
سرمربی اسبق تیم فوتبال پرسپولیس در مورد اتحاد تیم های لیگ برتری علیه پرسپولیس مبنی بر اعتراض به شروع 
دوباره لیگ، خاطرنشان کرد: چرا این افراد مخالف هستند؟ آیا اگر جای پرسپولیس بودند، باز هم اعتراض می کردند. 
همه باشگاه ها باید تابع نظر مسوولین لیگ باشند، زیرا شرایط پرسپولیس با تیم های دیگر یکسان است و مشکلاتی که 
آن ها دارند،  پرسپولیس نیز دارد. پرسپولیس امتیازات خود را جمع کرده و آن هایی که عقب ماندند اگر می توانند بیایند 
بازی کنند تا به این تیم برسند. پیشکسوت پرسپولیس درباره احتمال قهرمانی پرسپولیس در لیگ برتر، بیان داشت: 
پرسپولیس باید بداند که کار راحتی برای قهرمانی ندارد. تعطیلی طولانی لیگ کار را برای همه تیم ها سخت کرده است 
که پرسپولیس نیز از این قاعده مستثنی نیست. پرسپولیس باید با تمرکز و دقت بالا به مصاف حریفان برود تا بتواند 

چهارمین قهرمانی پیاپی خود را بدست آورد.

بوژیدار رادوشوویچ:

بازی در تیم ملی کرواسی برایم رویاست
حمید درخشان: 

شرایط برای همه تیم های لیگ برتری یکسان است

1. شرکت گاز استان قم در نظر دارد مناقصه عمومی یک مرحله ای با ارزیابی ساده موضوع فوق را طبق مستندات در دفترچه 
مناقصه، به شماره 2099091459000015 را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه 
از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکتها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به 
آدرس www.setadiran.ir و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی 

امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.
2. برنامه زمانبندی مناقصه:

2-1- تاریخ انتشار اسناد در سامانه: مورخ 99/3/7 می باشد.
2-2- مهلت دریافت اسناد مناقصه : تا ساعت ۱9 روز دو شنبه مورخ ۱399/3/۱9

2-3- مهلت ارسال پاکت پیشنهاد قیمت واسناد: ساعت ۱9 روز یکشنبه مورخ ۱399/4/۱
2-4- زمان گشایش پاکت های" الف، ب و ج": ساعت 9 صبح روزسه شنبه مورخ ۱399/4/3

3. شرایط متقاضیان:
3-1- توانایی انجام کار در مدت 365 روز تقویمی

3-2- دارا بودن گواهینامه صلاحیت از اداره کل کار تعاون و رفاه اجتماعی کد حمل و نقل
3-3- توانایی ارایه ضمانتنامه بانکی یا وجه نقد )واریزی به حساب شماره 2174633403005 سیبا( به مبلغ 448,000,000 ریال 

)چهار صد و چهل و هشت میلیون ریال( به عنوان سپرده شرکت در مناقصه همراه اسناد تحویلی.
2-4- توانایی ارایه انواع ضمانتنامه های بانکی جهت اجرای تعهدات قراردادی 

4. نکات قابل توجه: 
4-1- ارایه مدارک فوق الذکر هیچگونه حقی را جهت متقاضیان ایجاد نخواهد کرد.

4-2- شرکت گاز استان قم در قبول یا رد کلیه پیشنهادها مختار بوده و اعتراضی پذیرفته نخواهد شد.
4-3- در صورت نیاز به اطلاعات بیشتر متقاضیان می توانند با شماره فکس امور پیمانهای شرکت گاز استان قم 025-36620004 

و یا 36121303-025 و 36121403-025 تماس حاصل فرمایند.
4-4- این آگهی از طریق نشانی سایت شرکت گاز استان قم به آدرس: www.nigc-qpgc.ir ارسال گردیده است.

فراخوان   مناقصه عمومی خدمات حمل و نقل تاکسیرانی )جاری( 
»آگهی فراخوان مناقصه عمومی«) نوبت اول(

روابط عمومی شرکت گاز استان قم

شماره مناقصه: 
99-8

شماره  مجوز:
۱399/۱۰3۶

بازیکن پیشین تیم فوتبال استقلال می گوید با توجه به 
شروع ویروس کرونا باید لیگ برتر تعطیل شود و برای فصل 

بعد این رقابت ها آماده شد. 
علی موسوی بازیکن پیشین تیم فوتبال استقلال در گفت 
وگو با ایسنا، درباره شرایط این روزهای آبی پوشان پایتخت 
و ادامه یافتن رقابت های لیگ برتر اظهار کرد: به نظر من 
جذابیت فوتبال به حضور تماشاچی است و جذابیت این 
مسابقات به آماده بودن بازیکنان است که بتوانند از کیفیت 
خوبی از خودشان ارائه دهند. در حال حاضر  حدود سه ماه 
از بازی ها تعطیل  شده است و بازیکنان آن کیفیت لازم را 
ندارند و تمرینات انفرادی بار فنی مطلوبی ندارد که شاهد و 

جذابیت خوبی از فوتبال باشیم.
او ادامه داد: خارج از بحث کرونا، شروع لیگ در هر 4 
روز یک بار برای یک بازیکن سخت است و متاسفانه شرایط 

طوری پیش رفته که انگار می خواهند هر طوری که هست، 
را به سرانجام برسانند. این درحالی است که آن رعایت 
مسائل بهداشتی با توجه به حضور بازیکنان در کنار هم و 
برخورد آن ها در تمرینات و زمین بازی، امکان پذیر نیست.
بازیکن پیشین تیم فوتبال استقلال در ادامه اضافه کرد: 
شروع لیگ برای بازیکنان سم است. آن ها الان بخواهند 
یک وضعیت جسمی خوبی داشته باشند که 4 روز یک بار 
بازی کنند، باید مثل اروپایی ها یک بدن کاملا آماده داشته 
باشند که این مساله در حال حاضر امکان پذیر نیست. به 
نظر من باید لیگ را تعطیل کنند و فرصت یک ماهه دیگر 
بدهند تا تیم ها بدنسازی کنند تا لیگ بعدی را از دست 
ندهیم و بتوانیم فصل بعدی لیگ برتر را به موقع آغاز کنیم.
پرداختی هایی که  و  استقلال  او در خصوص وضعیت 
گفت:  است،  شده  داده  تیم  این  خارجی  بازیکنان  به 

پرداختی ها در استقلال باید 100 درصد انجام شود و باید 
بودجه و شرایط لازم برای قرارداد بستن با این بازیکنان 
وجود داشته باشد. همچنین ما شاهد بودیم که بازیکنان 
مدت ها  و  نبودند  خوبی  وضعیت  در  هم  تیم  داخلی 
پرداختی نداشتند و به نظر من با وجود چنین شرایطی 
باید یک مدیریت درستی میان بازیکنان داخلی و بازیکنان 
خارجی در خصوص پرداختی هایشان وجود داشته باشد.

با  آینده استقلال  اینکه  پایان در خصوص  موسوی در 
وجود این شرایط چیست، خاطرنشان کرد: باید بگویم 
تیم های ایرانی قابل پیش بینی نیستند چون برنامه ریزی 
دقیقی وجود ندارد و هیچ چیز ما مشخص نیست و من 
فکر می کنم استقلال در طول فصل بسیار پستی و بلندی 
بسیار زیادی دارد و با ندادن بدهی ها تا حاشیه مختلفی 
دست و پنجه نرم می کند. حقیقتا ما بدترین لیگ را در 

زمینه اخلاق و حواشی داریم و با این وجود باید دید در 
آینده چه پیش خواهد آمد.

علی موسوی: 

شروع لیگ برای بازیکن سم است

یک نشریه ایتالیایی خبر داد مدیران باشگاه ناپولی ایتالیا نسبت به خدمت 
گرفتن مهاجم ایرانی تیم فوتبال زنیت سن پترزبورگ مصمم هستند. 

درباره  ایتالیایی  رسانه های  در  زیادی  اخبار  اخیر  روزهای  در  که  حالی  در 
علاقه مندی باشگاه ناپولی به جذب سردار آزمون از زنیت سن پترزبورگ منتشر 
شده، اکنون نشریه ایتالیایی »گاتزتا دلو اسپورت« گزارش داده که این باشگاه 

ایتالیایی دست بردار مهاجم ایرانی زنیت نیست.
در این گزارش آمده است: »زنیت سن پترزبورگ قیمت آزمون را بالا برده، اما 
ناپولی به این سادگی پا پس نمی کشد. سردار هدف نقل وانتقالاتی کریستیانو 
تیم  حمله  خط  تقویت  برای  ناپولی  فوتبال  تیم  ورزشی  مدیر  جیونتولی، 
تحت هدایت جنارو گتوسو است و او متقاعد شده که تلاش برای جذب این 
بازیکن نتیجه مثبتی خواهد داشت. اگرچه باید سخت گیری رئیس باشگاه زنیت 
را هم در نظر بگیریم که تمایل به فروش بازیکن ایرانی اش دارد اما درخواست او 
برای فروش آزمون از رقم پایه ای 30 میلیون یورویی آغاز می شود، این در حالی 
است که پیشنهاد ناپولی فراتر از 25 میلیون یورو نمی رود«. در ادامه این گزارش 
می خوانیم: »با این وجود آزمون همچنان گزینه ای جالب برای ناپولی به شمار 
می رود، این در حالی است که گتوسو ممکن است برای فصل بعد آرکادیوش 
میلیک را در اختیار نداشته باشد. ناپولی در آستانه تمدید قرارداد دریس مرتنس 
قرار دارد و آندره آ پتاگنا هم که در حال حاضر به طور قرضی در اسپال حضور دارد، 
به ناپولی بازخواهد گشت، اما به خدمت گرفتن آزمون 25 ساله می تواند بر کیفیت 
خط حمله آبی پوشان ناپل بیفزاید«. در بخش پایانی گزارش آمده است: »اراده 
آزمون هم که قبلًا آمادگی اش برای انتقال به تیمی دیگر را اعلام کرده، باعث 
تقویت انگیزه ناپولی برای جذب این بازیکن می شود. سردار در ناپولی می تواند به 
پیشرفت خود ادامه دهد. جیونتولی تماس های خود را با مدیر برنامه های آزمون 
از سر خواهد گرفت. تصور این است که این انتقال ممکن است زمان بر باشد، اما 
در نهایت آزمون بازیکن ناپولی خواهد شد«. به گزارش تسنیم، مهاجم تیم ملی 
فوتبال ایران که تا پایان ماه ژوئن 2022 تحت  قرارداد زنیت سن پترزبورگ است، 
این فصل در 29 بازی از رقابت های مختلف برای این تیم روسی به میدان رفته 
که حاصل آن 14 گل زده و 7 پاس گل بوده است. او همچنین در 50 بازی ملی با 

پیراهن ایران، آمار 32 گل زده را از خود برجای گذاشته است.

 گاتزتا دلو اسپورت:

 آزمون در نهایت بازیکن 
ناپولی می شود 



7 شنبه -دهم خرداد ماه 1399-    سال بیست  و سوم -   شماره 5043
سیاسی

نهاد قانونگذاری با برگزاری یازدهمین مراسم سوگند و انتخاب هیات رییسه 
کار خود را به صورت رسمی آغاز کرد تا منتخبان در سایه رهنمودهای رهبر 
انقلاب مبنی بر توجه ویژه به معیشت اقشار ضعیف، به سوگند خود در مقام 
نماینده وفادار بوده و مسوولیت قانونگذاری برای کاستن از فشارهای اقتصادی 

را بر عهده بگیرند. 
یازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی روز پنجشنبه هشتم اردیبهشت با 
انتخاب رییس و هیات رییسه، نواب و ناظران کار خود به صورت رسمی آغاز 
کرد. روز چهارشنبه هم مراسم افتتاحیه مجلس با پیام رهبر معظم انقلاب، 
سخنرانی رییس جمهوری و حضور مقامات لشگری و کشوری برگزار شد 
و نمایندگان برای چهار سال وکالت مردم و حراست از حقوق آنان سوگند یاد 

کردند.
انتخاب هیات رییسه، نخستین گام مجلس 

نمایندگان مجلس یازدهم کار رسمی مجلس و نمایندگی را نه از شنبه بلکه در 
یکی از روزهای تعطیل هفته یعنی پنجشنبه و با انتخاب رییس و هیات رییسه 
آغاز کردند. در جلسه روز پنجشنبه مجلس به ریاست حجت الاسلام »سیدرضا 
تقوی« به عنوان رییس سنی مجلس، نمایندگان با 230 رای »محمد باقر 
قالیباف« را به عنوان رییس مجلس یازدهم برای سال اول انتخاب کردند. »سید 
مصطفی میرسلیم« و »فریدون عباسی« دیگر نامزدهای کسب این عنوان به 
ترتیب 12 و 17 رای کسب کردند. همچنین منتخبان مجلس شورای اسلامی 
»امیرحسین قاضی زاده هاشمی« را با  208 رای و »علی نیکزاد« را با 196 
رای به عنوان نواب اول و دوم هیات رییسه مجلس انتخاب کردند. به این ترتیب 
مجلس یازدهم رسما وارد فاز اجرایی شد و می تواند بررسی طرح ها و لوایح 

مورد نیاز کشور و دولت را آغاز کند.
گرچه نتیجه انتخابات هیات رییسه مجلس از روز گذشته و در پی تصمیم 
مجلس  اکثریت  فراکسیون  عنوان  به  اسلامی  انقلاب  مردمی  فراکسیون 
مشخص شده بود و قالیباف را به عنوان نامزد اصلی معرفی کرده بود، اما رای 
قاطع منتخبان مردم به شهردار اسبق تهران به عنوان رییس یک سال نخست، 
نشان از اعتماد آنها به قالیباف برای پیشبرد برنامه های مجلس دارد. این 
حمایت قاطع کار هدایت مجلس را برای قالیباف هم راحت و یکدستی موجود 

حاشیهها از مجلس دور خواهد کرد. شتاب مجلس در انتخاب هیات رییسه 
مجلس را هم می توان با توجه به رکودی که کرونا بر کشور تحمیل کرده و نیاز 
جامعه به سروسامان یابی قوه مقننه پس از چندین ماه تعطیلی را می توان به 

فال نیک گرفت.
آنچه نظام و مردم از مجلس انتظار دارند

انتخاباتی  یازدهم در زمان فعالیتهای  شعارهای عمده منتخبان مجلس 
معطوف بر موضوعات اقتصادی و معیشتی بود و با توجه به شرایط کنونی 
جامعه انتظار مردم هم از آنها در زمینه کاستن از مشکلات اقتصادی است. 
پیام مقام معظم رهبری در روز افتتاحیه مجلس هم در راستای تاکید و یادآوری 
همین خواسته مردم بود. حجت الاسلام »حسن روحانی« رییس جمهوری هم 
در آیین افتتاح مجلس بار دیگر از ضرورت همکاری تمام قد دولت با مجلس 
سخن گفت. پیام رهبر معظم انقلاب حاوی رهنمودهای مهمی برای تثبیت 
جایگاه مجلس به عنوان نهاد قانونگذار و راس امور بود. در ابتدای این پیام رهبر 
انقلاب با اشاره به اینکه »اقتصاد و فرهنگ« در صدر اولویت های کشور است به 
نمایندگان توصیه کردند مسائلی مانند معیشت طبقات ضعیف، اصلاح خطوط 
اصلی اقتصاد مثل اشتغال و تولید و تورم، رعایت تقوا و انصاف در انجام وظایف 
نظارتی، موضع گیری های انقلابی در حوادث مهم و تعامل برادرانه با قوای 

مجریه و قضائیه در اولویت قرار دهند.
رئوس اشاره شده در پیام رهبری، به طور دقیق بیان کننده چالشهای امروز 
جامعه ایران است و رفع و بهبود هریک از این چالش ها باید در برنامه های 
نمایندگان مجلس مورد توجه جدی قرار گیرد. این مهم در بحبوحه رکود 
اقتصاد جهان در اثر کرونا و تحریم های حداکثری آمریکا علیه ایران می تواند به 
زندگی مردم آرامش نسبی ببخشد. حضرت آیت الله خامنه ای، سرگرم شدن به 
حواشی زیان بار، وارد کردن انگیزه های ناسالم شخصی و جناحی، سهل انگاری 
در کار و دسته بندی های ناسالم قومی و منطقه ای را آفات عمده نمایندگی 
مجلس دانستند. بر همین اساس عدم اشاره به موضوعات سیاسی در فهرست 
مهمترین اولویت های مجلس آینده نشان می دهد که از دیدگاه ایشان مجلس 

نباید سمت و سوی سیاست گرفته و درگیر کشمکش های جناحی شود.
موضوع مهم دیگری که رهبری در پیام خود آن را مورد توجه قرار دادند، 

کاهش میزان صادرات نفت خام ایران و ضرورت برنامه ریزی برای رهایی از 
وابستگی است. رهبر معظم انقلاب در این زمینه با اشاره به یک وظیفه نزدیک 
مجلس یعنی تنظیم برنامه هفتم توسعه کشور خاطرنشان کردند: »توجه به 
این وظیفه و نیز توجه به کاهش نقش تعیین کننده نفت خام در منابع مالی 
دولت که فرصت مغتنمی برای ترسیم خط اقتصادی کشور است، توصیه دیگر 

اینجانب به شما عزیزان است.«
سخنران دیگر آیین افتتاحیه یعنی رییس جمهوری هم در بخشی از سخنان 
خود با بیان اینکه کار مجلس اجرایی یا قضایی نیست، گفت: »استقلال قوا در 
قانون اساسی به معنای تنازع قوا و برابر یکدیگر ایستادن نیست؛ می توانیم با 
حفظ استقلال قوا با تعامل به هدف اصلی برسیم.« این بخش از سخنان رییس 
جمهوری در ادامه تاکیدات موکد دولت مبنی بر عدم دخالت در فرایند انتخاب 

رییس و هیات رییسه و نیز تعامل دو قوه برای پیشبرد برنامه های کشور است.
رییس قوه مجریه در بخش دیگری از سخنان روز افتتاحیه با تاکید بر اینکه 
ترجیح منافع ملی بر منافع بخشی و حوزه های انتخابیه و جناحی اساس کار 
بین دولت و مجلس خواهد بود، اظهار داشت: »ما دنبال این هستیم که رابطه 
دولت و مجلس به گونه ای باشد که بتوانیم در این سال بسیار سخت و مشکل 
که هم با تحریم و تحریک دشمن و هم با ویروس خطرناک کرونا مواجه هستیم 
در این شرایط کشور را اداره کنیم.« دولت بیش از هر قوه دیگری بر شرایط 
دشوار کشور آگاه است و برای کاستن  از آن به تنهایی نمی تواند موفقیت کامل 
به دست آورد. به همین دلیل است که دست دوستی به سوی مجلس و قوه 

مقننه دراز کرده است.
اولویت و درخواست مردم از قوه مقننه هم در اظهارنظرهای مجازی و حقیقی 
آن ها مشهود بوده و چیزی جز بهبود شرایط معیشتی و اقتصادی کشور 
نیست. از این رو معیشت را می توان نقطه تمرکز و کانون خواست رهبر انقلاب 
و مردم از نمایندگان مجلس یازدهم دانست. در این میان گرچه بار اصلی 
مسوولیت بهبود شرایط بر عهده دولت است اما جز با همکاری همدلانه دو قوا، 

هیچ نسخه ای نمی تواند در این مسیر شفابخش باشد.
دوری از جنجال؛ استراتژی منتخبان یازدهم

گرچه نطق های نمایندگان هنوز در جلسات صحن علنی آغاز نشده اما از 
معدود سخنان روزهای افتتاحیه و انتخاب هیات رییسه می توان تا حدودی 
عنوان  به  انتخاب  از  قالیباف ساعاتی پس  برد.  پی  ها  آن  به دغدغه های 
رییس مجلس در توییتی نوشت: »امیرالمؤمنین علیه السلام به عامل خود 
در آذربایجان فرمودند:  و إنّ عملک لیس لک بطعمة و لکّنه فی عنقک أمانة 
)مسئولیت تو طعمه ای برایت نیست بلکه به گردنت امانت است.( به خودم و 
همۀ عزیزان مجلس یادآوری می کنم از این امانت مراقبت کنند؛ إن شاء الله در 

پیشگاه ملت شریف ایران روسفید باشیم.«
سخنان روز افتتاحیه حجت الاسلام تقوی، رییس سنی مجلس هم می 
تواند افقی از دیدگاه قوه مقننه در دوره تازه را ترسیم کند؛ وی با تاکید بر اینکه 
مجلس به دنبال حاشیه سازی نیست، گفت: »این مجلس تعامل با سایر قوا 
را در دستور کار دارد و صد البته نقد منصفانه و انتظار واقع بینانه اصلاح امور 
را شتاب بیشتری می بخشد. از حداکثر اختیارات مان در حد قانون استفاده 

می کنیم.«
شد:  یادآور  دیگر  بار  رییسه  هیات  انتخاب  جریان  در  پنجشنبه  روز  وی 
»سوگندنامه باید تذکری برای نمایندگان باشد و هر روز آن را سرلوحه اقدامات 
خود قرار دهند و به آن متعهد باشند و خود را با مفاهیم این متن قوی، عجین 
کنند.« تاکید بر اصل وکالت مردم و توجه به سوگندنامه به عنوان میثاق مردم و 
نمایندگان در سخنان حجت الاسلام تقوی می تواند جامعه را به آینده مجلس 
یازدهم امیدوار نگه دارد. در نهایت با جمع بندی مجموع اظهارات نمایندگان 
مردم و تلاش برای آغاز به کار سریع مجلس می توان انتظار داشت که منتخبان 
دوره یازدهم، پرهیز از سیاست ورزی های مرسوم جناحی را برگزیده و در 
پی دوری از هرگونه اشرافی گری باشند کما اینکه از دریافت برخی امتیازات 

نمایندگی مانند خودروی شخصی اجتناب می کنند.  

آنچه نظام و مردم از مجلس انتظار دارند؛

مسیر سختی که سرداراصولگرا برای رسیدن به ریاست پارلمان طی کرد سوگند منتخبان یازدهم و مسوولیت معیشت مردم

چرخش حداکثری به سمت قالیباف

روزپنجشنبه قالیباف با 230 رأی بر کرسی ریاست مجلس یازدهم نشست، 
او صف  پایداری-احمدی نژاد در مقابل  ائتلاف سخت  آنهم در شرایطی که 

کشیده بودند. 230 رأی از کدام سمت در سبد سردارِاصولگرا ریخته شد؟
»230 رأی«، سردار اصولگرا را بالاخره بر کرسی ریاست یک قوه از قوای سه 
گانه نشاند. گرچه آرزوی دیرینه و چندین ساله قالیباف جایی جز پاستور نبود 
اما بالاخره او در 60 سالگی مسیر سیاست ورزی خود را از پاستور به سمت 
بهارستان کج کرد تا رویای رییس قوه بودن را در بهارستان به واقعیت تبدیل کند. 
اما قالیباف برای رسیدن به این کرسی هم راه همواری را طی نکرد، موج 
ردصلاحیت چهره های شاخص اصلاح طلب و حضور نصفه و نیمه رقیب دیرینه 
اصولگرا از یک سو و عدم حضور لاریجانی در میدان رقابت های پارلمانی، این 
امید را در قالیباف و هم طیفانش ایجاد کرده بود که بی دردسر کرسی ریاست 
پارلمان یازدهم را فتح کنند اما با وجود پایداری ها و احمدی نژادی ها کار برای 

قالیباف »افتاد مشکل ها«.
چه در زمان بستن لیست انتخاباتی و سرلیست شدن او چه بعد از ورود به 
پارلمان و رقابت بر سر صندلی شماره یک پارلمان، مخالفت ها با قالیباف کم 
نبود. پایداری ها به مثابه چند سال اخیر مخالفان سرسخت سردار بودند، آنها 
حتی خط قرمز خود برای همراهی با شورای ائتلاف را حذف قالیباف عنوان 
کرده بودند اما مقاومت چهره هایی چون حدادعادل، چمران و دیگر اعضای 
شورای ائتلاف از یک سو و دوراندیشی پایداری ها از احتمال رای نیاوردن لیست 
مجزا از شورای ائتلاف در نهایت سبب شد 48 ساعت قبل از انتخابات فرزندان 
معنوی آیت الله مصباح با گرفتن سهم قابل توجه از شورای ائتلاف و قالیباف تن 

به سرلیستی او بدهند. 
راهیابی به مجلس فضایی را فراهم کرد که اینبار جدا از پایداری ها، طیف وزرا 
و دولتمردان احمدی نژاد نیز که حضوری پرتعداد در پارلمان داشتند در کنار هم 

صف مخالفان قالیباف برای رسیدن به کرسی ریاست را شکل دهند. 
احمدی نژادی ها سونامی کاندیداتوری برای ریاست مجلس را به راه انداختند 
و پایداری ها نیز سردار را به توپ انتقاد و افشاگری و هجمه بستند، تقسیم کاری 
بین این دو طیف از نمایندگان که می رفت قالیباف را اینبار هم از رسیدن به 

آرزویش دورتر و دورتر کند. 
اما گویی سیاست ورزی قالیباف با سهم دادن و لابی کردن درحال پیش روی 
است. او اینبار هم برای آنکه فضای رقابت را به نفع خود تغییر دهد به لابی و 

سهم دهی روی آورد.
23۰ رأی از کدام سمت به سبد قالیباف ریخته شد؟

»قالیباف با کسب 166 رای از مجموع 240 رای ماخوذه و حاج بابایی با 57 
رای گزینه های نهایی فراکسیون انقلاب اسلامی برای ریاست مجلس شدند.« 
این خبری بود که چند ساعت مانده به رای گیری برای ریاست مجلس یازدهم 
در صحن علنی از جلسه مهم فراکسیون اکثریت بیرون آمد. خبری که نشان 
می داد قالیباف شانس نهایی است و رقیب او حاجی بابایی با فاصله از او 
ایستاده است. با این وجود گویا این رای خیال سردار را راحت نمی کرد، او که 
با دردسرهای زیاد به بهارستان رسیده بود نیاز داشت با رایی بالاتر و قاطع تر بر 

صندلی ریاست تکیه بزند.
لابی ها آغاز شد، انصراف حاجی بابایی که شانسی برای ریاست نداشت می 
توانست برای قالیباف بهترین گزینه باشد، زمزمه ها نیز حکایت از آن داشت 
که تلاش قالیباف و هم طیفانش برای راضی کردن حاجی بابایی و حامیانش 
برای انصراف درحال جواب دادن است. نتیجه چند دقیقه قبل از اعلام اسامی 
کاندیداهای ریاست مجلس مشخص شد. حاجی بابایی که بازی های پارلمانی 
را در سالهای حضورش در پارلمان به خوبی یاد گرفته است می دانست با 57 
رأی هیچ شانسی برای ریاست او وجود ندارد اما می توانست با گرفتن سهمی 
یک بازی باخته را به بازی بُرده برای خود و حامیانش تبدیل کند. حاجی بابایی 
انصراف داد تا آرای قالیباف از 200 رأی عبور کند. زرنگی که میرسلیم و فریدون 

عباسی به خرج ندادند و رآیی حداقلی و کم تعداد در سبدشان به جای ماند.
حاجی بابایی کاندیدای مورد حمایت ائتلاف احمدی نژادی ها و پایداری ها 
انصراف داد، قالیباف رئیس شد اما کرسی نواب رئیسی هم سهم همان ائتلاف 
شد. در نتیجه همین تقسیم سهم، قالیباف بر مجلسی ریاست خواهد کرد که 
دست راست و چپ او یکی از احمدی نژادی هاست و دیگری از پایداری ها. 
اگرچه قاضی زاده در جریان لابی های پارلمانی نشان داد در کنار قالیباف 
حرکت می کند و برگ برنده خود را بر ریاست او قرار داده است اما نمی توان 
از نزدیکی فکری و قرابت سیاسی او به جبهه پایداری نیز عبور کرد. نیکزاد هم 
چهره شاخص از طیف وزرای احمدی نژادی راه یافته به پارلمان است که از قضا 
رابطه نزدیکی با پایداری ها و آیت الله مصباح دارد. دیگر کرسی های هیات 
رئیسه هم با نسبتی کم و بیش برابر بین این سه طیف از نمایندگان تقسیم شد.

چرخش حداکثری به سمت قالیباف
»فریدون عباسی 17 رای آورد، سیدمصطفی میرسلیم 12 رأی و تعداد آرای 
باطله که اسمی بر روی آن نوشته نشده بود 8 عدد اعلام شد.« این نتیجه را 
رئیس سنی مجلس اعلام کرد. آرایی که کنار هم قرار دادن آنها و جمع کردنشان 
شاید عددی پایین را نشان دهد اما نشان از چرخش حداکثری احمدی نژادی 
ها، پایداری ها، بخشی از طیف سنتی اصولگرای مجلس و البته مستقلین و 

اصلاح طلبان به سمت قالیباف دارد. 
میرسلیم کاندیدای نزدیک به طیف سنتی اصولگرا با تعداد رأیی که به دست 
آورد نشان داد حتی نتوانسته این طیف از اصولگرایان را راضی به همراهی 

صددرصدی با خود کند وتنها 12 نفر او را در جایگاه ریاست مجلس دیده اند. 
فریدون عباسی نیز که از ابتدا شانسی برای ریاست نداشت، اگرچه توانست 
رأیی بالاتر از میرسلیم بدست آورد، اما از جمع نزدیک به 60 نفره احمدی نژادی 

های پارلمان شاید اندک افرادی او را در قامت یک رئیس پارلمان دیده بودند.
8 رأی باطله را چه کسانی به گلدان انداختند؟

قالیباف مخالفانی سرسخت در پارلمان دارد، کسانی که او را بارها بخاطر 
اند.  داده  قرار  نقد  و  شماتت  مورد  اش  شهرداری  دوران  به  مربوط  مباحث 
مخالفانی از طیف راست و چپ. گرچه به خاطر پنهان بودن آراء نمی شود با 
قطعیت از این 8 رای باطله حرف زد اما بعید به نظر نمی رسد نام چهره های 
شاخصی از منتقدان سرسخت قالیباف در میان آنها باشد، چهره هایی از جبهه 

پایداری.
مستقلین و اصلاح طلبان همراه با سردار اصولگرا

رایزنی گسترده  از  ریاست مجلس حکایت  برای  ایام لابی ها  در  روایت ها 
قالیباف با مستقلین و اصلاح طلبان داشت. مواضع این دو طیف کم تعداد، از 
نمایندگان مجلس هم بیشتر به سمت ریاست قالیباف سوق داشت تا میرسلیم 
یا حاجی بابایی. گرچه زمزمه هایی درباره همکاری طیفی از اصلاح طلبان 
با نیکزاد شنیده می شد و حتی برخی از اصلاح طلبان حاجی بابای را گزینه 
بهتری نسبت به قالیباف می دانستند اما انصراف نیکزاد از رقابت بر سر کرسی 
ریاست و حاجی بابایی به نفع قالیباف، آنها را در سه راهی انتخاب قرار داد. سه 
راهی که به نظر می رسد اکثر را به سمت مسیری که به قالیباف ختم می شده 

کشانده است.

یک فعال سیاسی  اصلاح طلب گفت: کرونا ابعاد مختلف سیاسی، اقتصادی 
و فرهنگی برای کل جهان از جمله ایران ایجاد کرده و طبیعی است هم در تدوین 
برنامه ها و هم اجرای آن ها و هم وظایفی که دولت و ملت دارند باید تجدید نظر 
اساسی شود.  غلامرضا انصاری اظهار کرد: با توجه به ابر چالش تورمی که با 
خروج امریکا از برجام و تحریم های ظالمانه  این کشور برای ما ایجاد شد و با توجه 
به اینکه دومین ابر چالش پاندومی کرونا که چالشی بین المللی هم هست برای 

ما ایجاد شد ، شرایط امروز جامعه خاص است.
وی ادامه داد:کرونا ابعاد مختلف سیاسی اقتصادی فرهنگی برای کل جهان از 
جمله ایران ایجاد کرده و طبیعی است هم در تدوین برنامه ها و هم اجرای آن ها و 

هم وظایفی که دولت و ملت دارند باید تجدید نظر اساسی شود. 
وی با تشبیه شرایط امروز به شرایط جنگی گفت: طبیعی است در شرایط یک 
جنگ تمام عیار فرهنگی اجتماعی سیاسی اقتصادی قرار گرفتیم و نقش ژنرال 
های نظامی بسیار مهم است و سربازها با هدایت فرمانده باهوش و مدبر موفق 

می شوند. در این شرایط باید این نقد را به دولت وارد کرد که چرا همانند دولت 
اول آقای روحانی از ژنرال های با تجربه استفاده نمی کند، تا هم مردم و هم کشور 

نتایج مثبتش را شاهد باشند. 
 انحصار زدایی در حوزه های اقتصادی در اولویت  برنامه ها قرارگیرد 

ایرانی ترامپ گفت:  دولت ها و مدیریت  با اشاره به سیاست های ضد  وی 
های اجرایی در زمان بحران زاویه دید خود را باید 360 در جه کنند و در تولید 
و استراتژی ها همگامی و همراهی ملت را افرایش دهندتا مرحمی بر زخم های 
مردم باشند. دایره حواریون آقای روحانی بسیار کمتر از دولت اولش شده است. 

انصاری در گفت و گو با ایسنا، تصریح کرد: وقتی انحصار ایجاد می شود در 
جامعه ، فساد سیتماتیک هم ایجاد  می شود، باید در حوزه های اقتصادی 
انحصار زدایی را در اولویت  برنامه ها قرار دهیم. باید در جهت اصلاح فساد زدایی 
از ساختار اجرایی پیش برویم این هم شدنی نیست مگر در صورت تن دادن به 
شعارهای  اصلی انقلاب. اگر شعار انقلاب را در روح تصمیماتمان گسترش دهیم 

هم بیشتر رشد احزاب سیاسی و تشکل های مدنی را ایجاد می کنیم و هم احزاب 
می توانند زمینه نقد منصفانه را عملی کنند و انتخاب مردم را جلو ببرند . اگر تن به 
این موضوع ندهیم جامعه را تخریب می کنند. این عضو حزب اتحاد. ملت گفت: 
به اعتقاد من ما باید بیشتر آزادی های فرهنگی اجتماعی را فراهم کنیم در این 
شرایط می توانیم تولید مثبت ایجاد کنیم. در شرایطی که امکان رقابت وجود 
نداشته باشد، انحصار و انحطاط ایجاد می شود. تمام رمز مملکت داری در تولید 
ثروت است که در کنارش امنیت و اعتماد اجتماعی را هم ایجاد می کند. متناسب 
با تولید ثروت دولت می تواند وابستگی خود را به نفت کاهش دهد. هیچ دولتی 
بدون پشتوانه ملی و مردمی امکان توفیق در عرصه های بین المللی را ندارد. یکی 
از سیاسیت های دولت در شرایطی که فروش نفت را نداریم اخذ مالیات است 
وقتی رابطه دولت ملت درست تعریف نشود مردم مالیات را باج و خراج می دانند.  
وی گفت:  تنها راه این که امروز بتوانیم از این بحران نجات پیدا کنیم گرایش به 

سمت مردم است در این صورت مردم همراهی می کنند.

یک فعال سیاسی اصلاح طلب:

با توجه به کرونا در سیاستگذاری ها باید تجدید نظر شود

یک دیپلمات پیشین معتقد است رسیدن نفتکش ها به 
ونزوئلا با توجه به حرف و حدیث هایی که در روزهای اخیر 
مطرح بود، یک پیروزی سیاسی برای ایران به شمار می رود. 
حضور  به  اشاره  با  گفت وگویی،  در  احمدی  کوروش 
نفتکش های ایران در سواحل ونزوئلا و عدم ممانعت از سوی 
آمریکا علیرغم تهدیدات مقام های این کشور گفت: مقام های 
مورد  در  نظری  اظهار  علنی  و  رسمی  طور  به  آمریکایی 
جلوگیری از ارسال فرآورده های نفتی ایران به ونزوئلا نکرده 
بودند. تنها فکر می کنم در دو مورد رسانه های بین المللی به 
نقل از کسانی در دولت ترامپ بدون ذکر نام آنها نوشته بودند 
که آمریکا از این امر استقبال نمی کند و اتخاذ تدابیری در 
این رابطه را در دست بررسی دارد. سخنگوی پنتاگون هم در 
21 مه گفت که خبر از طرحی برای اقدام نظامی علیه این 
نفتکش ها ندارد. البته برخی از مقام های آمریکایی مانند 
سخنگوی وزارت امور خارجه این کشور به طور کلی مطالبی 

علیه همکاری ایران و ونزوئلا گفتند.  
وی ادامه داد: دلیل دوم این است که جلوگیری از حرکت 
نفتکش ها در آب های آزاد به قدری با حقوق بین الملل و 
تمام بنیادهایی که دنیای امروز بر آن استوار است، منافات 
دارد که حتی یک دولت یاغی و بی اعتنا به حقوق بین الملل 
مثل دولت ترامپ نیز مشکل می تواند به آن مبادرت کند. هر 
اقدامی علیه این نفتکش ها می توانست موجب یک بحران 

بین المللی شود.
ایران در صورت هرگونه اقدامی علیه نفتکش ها در 

موضع برحق قرار می گرفت
به  پاسخ  در  بین المللی  مسائل  ارشد  کارشناس  این 

ایران،  نفتکش های  توقیف  صورت  در  آیا  که  سوال  این 
نهادهای حقوقی  یا  امنیت  به شورای  تهران می توانست 
بین المللی شکایت کند؟ اظهار داشت: ایران در صورت 
هر گونه اقدامی علیه این نفتکش ها کاملا در موضع برحق 
قرار می گرفت و حق داشت از تمامی امکانات ایجاد شده 
توسط حقوق بین المللی، از جمله رجوع به شورای امنیت، 
علیه آمریکا استفاده کند. البته رجوع به دیوان دادگستری 
بین المللی دیگر تقریبا غیرممکن است چون دوره یک ساله 
از عهدنامه مودت بین دو کشور که  اخطار خروج آمریکا 
تاکنون مبنای رجوع ایران به دیوان بود، در مهر سال گذشت 

خاتمه یافت و این عهدنامه لغو شده است.
احمدی با بیان اینکه من در هیچ مقطعی در این دوره 
چند هفته ای احتمال نمی دادم آمریکا دست به اقدامی 
علیه این نفتکش ها بزند، تصریح کرد: علاوه بر اینکه چنین 
اقدامی نقض فاحش اصول اولیه حقوق بین الملل می بود، 
آمریکا به عنوان یک قدرت دریایی می توانست اولین بازنده 
اقدام علیه نفتکش ها در دریای آزاد باشد. در صورت نقض 
اصل مهم »آزادی دریانوردی در دریاهای آزاد« آمریکا دیگر 
نمی توانست مدعی برخورداری از چنین حقی در مناطق 
مختلف جهان باشد. ضمن اینکه با توجه به چنین اصلی 
آمریکا  همه کشورهای جهان چاره ای جز محکوم کردن 

نداشتند.
هدف ایران و ونزوئلا در ابتدا انجام یک معامله 

اقتصادی بوده است
رسیدن  از  پس  ایران  سیاسی  دستاوردهای  درباره  وی 
نفتکش ها به ونزوئلا خاطرنشان کرد: هدف ایران و ونزوئلا 

در ابتدا بی شک انجام یک معامله اقتصادی بوده است. 
ونزوئلا به خاطر فروپاشی تولید در پالایشگاه های آن کشور 
با بحران کمبود بنزین و گازوئیل مواجه است و ایران نیز طی 
چند ماه اخیر به خاطر کاهش سفرها و کاهش فعالیت های 
اقتصادی و کرونا و... اضافه تولید بنزین دارد.   این دیپلمات 
پیشین با بیان اینکه در شرایطی که تحریم آمریکا معامله با 
دیگر کشورها را دشوار کرده است، دو کشور به طور طبیعی 
آنچه  داشت:  ابراز  شدند،  علاقه مند  مبادله ای  چنین  به 
موجب شد این معامله تجاری ابعاد سیاسی نیز پیدا کند 
در اصل اظهارات برخی مقامات با نام یا بی نام آمریکایی 
و شکل گیری این فرضیه که آمریکا ممکن است دست به 
اقدام نظامی بزند، بود. در نتیجه، چنین حماقت هایی از 
سوی مقام های آمریکای یک رنگ تند سیاسی هم به این 

معامله که می توانست بدون سروصدا انجام شود، زد.  
رسیدن نفتکش ها به ونزوئلا یک پیروزی سیاسی 

برای ایران است
احمدی افزود: طبعا با توجه به حرف و حدیث هایی که 
در این رابطه مطرح شد، رسیدن نفتکش ها به ونزوئلا یک 

پیروزی سیاسی برای ایران نیز به شمار می رود.  
نفتکش های  رسیدن  آیا  که  سوال  این  به  پاسخ  در  وی 
ایرانی می تواند مقدمه ای برای خرید بدون واهمه نفت ایران 
از سوی کشورهای دیگر باشد؟ بیان کرد: بعید می دانم. 
آمریکا  توسط  ایران  فراملی  تحریم  اصلی  مبنای  ببینید 
تهدید شرکت ها و بانک های بین المللی به از دست دادن 
دسترسی به بازار آمریکا در صورت نقض تحریم ایران است. 
اما این تهدید در مورد شرکت های نفتی ایران و ونزوئلا که 

پیش از این تحت تحریم بودند، موضوعیت ندارد. چون آنها 
دسترسی به بازار آمریکا ندارند.  

این تحلیلگر مسائل سیاست خارجی با اشاره به برخی 
گمانه زنی ها یادآور شد: همین معامله نیز از طریق بانک های 
بین المللی قابل انجام نبوده و ظاهرا به این دلیل صحبت از 
پرداخت مبلغ مربوطه با طلا و حمل مستقیم آن به تهران 
شده است اما در مورد شرکت ها و بانک های دیگر کشورها 
چنین پیش فرضی وجود ندارد. این شرکت ها و بانک ها چون 
در حال یا آینده نمی خواهند دسترسی به بازار آمریکا را از 

دست بدهند، از خیر کار اقتصادی با ایران می گذرند.
احمدی اضافه کرد: البته آمریکا علاوه بر اهرم دسترسی 
به بازار آمریکا، تضیقات و محدودیت های دیگری نیز برای 
شرکت های ناقض تحریم ها در نظر گرفته است؛ مثل ندادن 
ویزای آمریکا به مدیران شرکت ها و... لذا نفس کار اقتصادی 

با ونزوئلا را نمی توان مقدمه کار با دیگران به شمار آورد.

احمدی تحلیلگر مسائل سیاست خارجی:

 رسیدن نفتکش ها به ونزوئلا یک پیروزی سیاسی برای ایران است



تاکید روحانی بر پرهیز از سفرهای غیر ضروری 
رئیس جمهور با تاکید بر ضرورت رعایت کامل پروتکل های بهداشتی از سوی مردم تا زمان رسیدن 
به مرحله کنترل و مهار کامل بیماری کووید 19، به وزیر بهداشت دستور داد همچنان کنترل و نظارت 
دقیق بر اجرای پروتکل های بهداشتی در سراسر کشور به ویژه در استان ها و شهر هایی که شاهد رشد 
ابتلا به بیماری هستند را در دستور کار داشته باشند. حجت اسلام حسن روحانی رئیس جمهور روز 
جمعه در گفت وگو با سعید نمکی وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در پاسخ به نگرانی وزیر 
بهداشت درخصوص افزایش رشد تعداد مبتلایان بعد از انجام سفرهای بین شهری در تعطیلات عید 
فطر و نگرانی از این بابت، باتوجه به در پیش بودن تعطیلات تابستانی، تاکید کرد: وزارت بهداشت با 
همکاری وزارت کشور و صداوسیما برای اطلاع رسانی مردم و دادن هشدارهای لازم درخصوص پرهیز از 

سفرهای غیرضرور که منجر به انتقال ویروس می شود، اقدامات لازم را انجام دهند.

کشف ۱۰۱4 خودرو بدون پلاک در پارکینگ های سراسر کشور
سردار محمد رضا مقیمی رئیس پلیس امنیت اقتصادی ناجا گفت: با انجام اقدامات اطلاعاتی و 
عملیاتی و در جریان بازدید از پارکینگ ها و انبارها، طی 72 ساعت گذشته 1014 دستگاه انواع 
خودروی سواری احتکار شده توسط پلیس امنیت اقتصادی در سراسر کشور کشف و محل دپوی 
خودرو ها پلمب شد. از ابتدای طرح عملیاتی مقابله با احتکار خودرو تا کنون تعداد 2305 دستگاه 
انواع خودرو صفر کیلومتر کشف شده است. هرگونه دپوی خودرو در شرایط فعلی تخلف محسوب 
شده و پلیس امنیت اقتصادی با رصد اطلاعاتی نسبت به شناسایی انبار ها و پارکینگ ها و محل 
احتکار خودرو ها اقدام می کند. افرادی که اقدام به احتکار خودرو کرده اند، هرچه سریعتر خودرو های 

احتکاری را در بازار عرضه کرده و نسبت به تعیین و تکلیف آن اقدام کنند.

استعفای آملی لاریجانی تکذیب شد
یک منبع آگاه از تکذیب ارسال نامه آملی لاریجانی به رهبر انقلاب مبنی بر درخواست استعفای خود 
از سمت ریاست مجمع تشخیص مصلحت نظام خبر داد.یک منبع آگاه در گفتگو با باشگاه خبرنگاران 
جوان، با تکذیب شایعه ارسال نامه آیت الله آملی لاریجانی به رهبر انقلاب مبنی بر درخواست استعفای 
خود از سمت ریاست مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: در روز افتتاحیه مجلس یازدهم وی در 
جلسه دیگری حضور داشته و امکان حضور در مراسم افتتاحیه مجلس یازدهم را نداشته است. در 
فضای مجازی و برخی رسانه ها شایعه ای منتشر شده بود مبنی بر اینکه آیت الله آملی لاریجانی با ارسال 
نامه ای به رهبر انقلاب از سمت ریاست مجمع تشخیص مصلحت نظام استعفا کرده است و به این بهانه 

در افتتاحیه مجلس یازدهم حضور نداشت.
 

درخواست ویژه محمود صادقی از علی لاریجانی
محمود صادقی در مورد مسئولیت جدید علی لاریجانی نوشت: انتظار می رود در جایگاه جدید مراقب 
شأن و جایگاه منحصر به فرد مجلس در نظام قانونگذاری باشد.محمود صادقی، نماینده ادوار مجلس، 
در حساب توییتری خود نوشت: »باتوجه به عضویت دکتر لاریجانی در مجمع تشخیص مصلحت نظام 
و نظر به سه دوره ی متوالی تجربه نمایندگی و ریاست مجلس شورای اسلامی، انتظار می رود در جایگاه 
جدید مراقب شأن و جایگاه منحصر به فرد مجلس در نظام قانونگذاری باشد. عدل چه بود وضع اندر در 

موضعش/ ظلم چه بود وضع در ناموقعش؛ مولوی«

سفرهای راهیان نور از سرگرفته می شود 
رئیس ستاد مرکزی راهیان نور اعلام کرد با رعایت پروتکل های بهداشتی از تیر ماه 1399 سفرهای 
راهیان نور در مناطق سفید انجام می شود. سردار کارگر در جلسه شورای سیاستگذاری راهیان نور 
کشور اعلام کرد: با توجه به موافقت وزیر بهداشت و درمان و آموزش پزشکی و ابلاغ رئیس ستاد کل 
نیروهای مسلح و با رعایت پروتکل های بهداشتی از تیر ماه 1399 سفرهای راهیان نور در مناطق سفید 
انجام می شود.رئیس ستاد مرکزی راهیان نور گفت: همچنین از دستور العمل های وزارت میراث 

فرهنگی و گردشگری برای این سفرها استفاده خواهد شد.

واکنش حساب توئیتری دفتر رهبر انقلاب به قتل رومینا 
به دنبال جریان رسانه ای قتل رومینا اشرفی توسط پدرش، حساب توئیتری »ریحانه« منتسب به دفتر 
حفظ و نشر آثار حضرت آیت الله خامنه ای، بخشی از بیانات ایشان را درباره جایگاه زن و مجازات سخت 
برای برخورد با خاطیان را منتشر کرد.صفحه »ریحانه« که بیشترین مطالب خود را پیرامون حوزه زن و 
خانواده در شبکه اجتماعی توئیتر منتشر می کند، در واکنش به جریان رومینا اشرفی نوشت:»رهبر 
انقلاب: جامعه، هم از لحاظ قانونی و هم از لحاظ اخلاقی، باید با کسانی که تعدّی به زن را حقّ 
خودشان می دانند، برخورد سخت بکند؛ قانون هم باید در این زمینه مجازات های سختی را پیش بینی 

کند.«

دعای متفاوت آشنا برای قالیباف
حسام الدین آشنا مشاور رئیس جمهوری با اشاره به انتخاب محمد باقر قالیباف به عنوان رئیس 
مجلس شورای اسلامی در حساب کاربری خود در توئیتر نوشت:» بار سنگینی بر دوش سردار قالیباف 

نهاده شده است.دعای رفقای شهیدش بدرقه راهش باد.«

دکتر سقائیان نژاد خواستارشد:

تکمیل پروژه های ورزشی شهرداری 
تسریع شود

شهردار قم خواستار تسریع در تکمیل پروژه  مجموعه فرهنگی ورزشی 
مناطق باقیمانده شهر شد. دکترسیدمرتضی سقائیان نژاد با اشاره به برنامه  
شهرداری برای احداث یک مجتمع  فرهنگی ورزشی در هر یک از مناطق 
شهر، اظهار کرد: در سال گذشته این مجتمع های ورزشی در مناطق یک و 
6 به بهره برداری رسید و در مناطق دیگر نیز باید با سرعت روند تکمیل پروژه 

پیگیری شده و شاهد بهره برداری از این ظرفیت مهم برای جوانان باشیم.
شهردار قم با اذعان به اینکه در جلسات مستمر شورای شهرداران، باید 
گزارشی از روند پیشرفت پروژه های ورزشی ارائه شود، افزود: با توجه به اینکه 
شهر قم از فقر فضاهای فرهنگی و ورزشی رنج می برد، نیاز است که امکانات 
این حوزه توسعه یابد و شهرداری با نگاه تقویت نشاط و شادابی شهروندان 
خصوصا جوانان اقدام به احداث فضاهای ورزشی در مناطق شهر کرده است.
سقائیان نژاد با تقدیر از مناطق دو، سه و چهار که طبق گزارش ها پیشتاز 
در تکمیل پروژه مجتمع های ورزشی هستند، گفت: فعالیت پروژه مجتمع 
ورزشی در مناطق هفت، هشت و پنج باید تسریع یافته و هرچه سریع تر شاهد 
بهره برداری این فضاهای ورزشی و اختصاص آنها به شهروندان باشیم. وی 
همچنین با تقدیر از پیمانکاران فعال و شهرداران پیگیر مناطق برای تکمیل 
پروژه های عمرانی نیمه تمام، اذعان کرد: شهر قم فرصتی استثنایی برای 
سرمایه گذاری و حضور پیمانکاران فعال برای اجرای پروژه های عمرانی است.

مدیرعامل سازمان میادین شهرداری قم:
فعالیت ۴ روز بازار درقم از سر گرفته می شود

شهری  مشاغل  ساماندهی  و  تره بار  و  میوه  میادین  سازمان  مدیرعامل 
شهرداری قم گفت : 4 روزبازار، مجوز برگزاری و از سرگیری فعالیت خود را با 

رعایت تمهیدات و پروتکل های بهداشتی دریافت نموده اند.
علیرضا مظفری با تأکید بر اینکه حفظ سلامت عمومی جامعه، فوق العاده 
حائز اهمیت است، اظهار داشت: روزبازارها از جمله مکان هایی هستند که 
بیشترین مراجعین را دارد؛ در همین راستای جهت پیشگیری و مقابله با شیوع 
ویروس و با رعایت کامل پروتکل های بهداشتی 4 روز بازار به شرح دوشنبه 
بازار واقع در بلوار جمهوری، سه شنبه بازار واقع در پردیسان، چهارشنبه بازار 
واقع در مجاورت بوستان جوان و همچنین جمعه بازار ظهور واقع در مجاورت 
مسجد مقدس جمکران و به تعداد 300 نفر، فعالیت خود را از سر می گیرند.

شهری  مشاغل  ساماندهی  و  تره بار  و  میوه  میادین  سازمان  مدیرعامل 
شهرداری قم با درخواست از مردم برای رعایت فاصله اجتماعی و شرایط 
بهداشتی جهت پیشگیری از شیوع بیماری، افزود: براساس تصمیم ستاد 
ابتدای  از  روزبازارهای محلی  کلیه  فعالیت  استان،  در  کرونا  از  پیشگیری 
اسفندماه سال گذشته تعطیل اعلام شده بود و این مراکز می توانند با رعایت 
اصول بهداشتی مجددا به فعالیت خود ادامه دهند. مظفری با اشاره به حضور 
نماینده وزارت بهداشت در این مراکز، اظهار داشت: با توجه به اینکه این 
اماکن در فضای روباز قرار دارند، احتمالا با مسئله خیلی جدی مواجه نمی 
شوند و در این زمینه مقرر شده است محیط روزبازارها قبل و بعد از آغاز به 

فعالیت به صورت کامل ضدعفونی شوند.

مدیرعامل سازمان زیباسازی شهرداری قم  خبرداد:

توقف عملیات نورپردازی 
آرامگاه شیخ اباصلت

مدیرعامل سازمان زیباسازی شهرداری قم گفت: ادامه روند نورپردازي اماکن 
تاریخي و میراثي توسط این سازمان منوط به تامین امنیت بناي تاریخي و 
همکاري همه جانبه سازمان ها و نهاد هاي ذیربط و در راس آن، اداره کل میراث 
فرهنگي استان است. سیدمحمد موسوی منش با اشاره به اقدامات سازمان 
زیباسازی در راستای احیای بناها و محله های قدیمی و باستانی شهر قم، اظهار 
کرد: سازمان زیباسازی شهرداری قم در راستای ارتقاء مشارکت شهروندان و 
سایر دستگاههای دولتی و خصوصی در زیباسازی شهر طبق سند راهبردی 
عملیاتی 5 ساله شهرداری قم 1400، اقدام به نورپردازی بنای تاریخی آرامگاه 
شیخ اباصلت کرده است. مدیرعامل سازمان زیباسازی شهرداری قم با بیان 
اینکه این پروژه در اسفندماه 98 از محل اعتبارات سازمان زیباسازی شهرداری 
اما  افزود:  اجرا شد،  آن سازمان  عالیه همکاران  نظارت  و  با همفکری  و  قم 
متاسفانه طی بازدیدهای دوره ای مشاهده شده که بخش اعظمی از چراغ ها 
و تجهیزات نصب شده به سرقت رفته و یا مورد تخریب قرار گرفته است. موسوی 
منش با تاکید بر اینکه ادامه روند نورپردازی اماکن تاریخی و میراثی توسط این 
سازمان منوط به تامین امنیت بنای تاریخی و همکاری همه جانبه سازمان ها 
و نهاد های ذیربط و در راس آن، اداره کل میراث فرهنگی استان است، اظهار 
کرد: اداره کل میراث فرهنگی باید نسبت به همکاری و همیاری هرچه بیشتر در 
بهبود خدمات و حفظ و حراست از اموال بیت المال اقدامات لازم را انجام دهد.

معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم :

۵۰ درصد کاربری های شهر قم 
مسکونی است

قم 50 درصد  در شهر  قم گفت:  معماری شهرداری  و  معاون شهرسازی 
مساحت را کاربری های مسکونی اشغال کرده اند. غلامرضا جانقربان با اشاره به 
اینکه طرح جامع شهر قم تدوین شده و محل مراجعه برای  تهیه طرح های دیگر 
شهری است، اظهار داشت: طبق این شهر حریم و محدوده شهر قم 45 هزار 
هکتار است. معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم افزود: حریم شهر قم 32 
هزار هکتار است که در آنجا شهرداری نظارت بر ساخت و ساز را انجام می دهد 
اما محدوده خدمات شهری 13 هزار هکتار است که شهرداری مسئولیت اداره 
آن را به عهده دارد. جانقربان اضافه کرد: از این 13 هزار هکتار 25 درصد 
مساحت را شوارع تشکیل می دهند و 50 درصد کاربری ها مسکونی هستند. 
وی افزود: مابقی فضای شهر به کاربری های تجاری، سبز، آموزشی، مذهبی و 
فرهنگی اختصاص داده شده است. معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم 
با اشاره به نقش کمیسیون ماده پنج در شکل دهی به کاربری ها، اظهار داشت: 
این کمیسیون به منظور تحقق پذیری به طرح تفصیلی ایجاد شده تا مغایرت ها 

را بررسی کرده و در صورت لزوم تغییر کاربری ها در شهر اتفاق بیافتد.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم :

هجوم سوسک های سیاه آفت
 فضای سبز نیستند 

این  هجوم  گفت:  قم  شهرداری  سبز  فضای  و  پارک ها  سازمان  مدیرعامل 
سوسک های سیاه آفت فضای سبز نیستند و این اتفاق مشابه نمونه های سال های 
قبل هجوم پروانه ها در شهر است. پیام جوادیان با اشاره به اقدامات صورت گرفته 
در کلینیک فنی سازمان پارک ها و فضای سبز به محض مشاهده این پدیده ادامه 
می دهد: در اسرع وقت اقدام به جمع آوری نمونه ها و بررسی دقیق آن ها کردیم 
که مطالعات نشان می دهد این حشرات از دسته سوسک ها و خانواده کارابیده 
هستند و به طورمعمول در مراتع و دشت ها و گاهی در مزارع کشاورزی از بذور 
علف های مرتعی و گل های آن ها به گفته وی، شرایط آب و هوایی و بارندگی های 
مکرر که گرم شدن دوره ای را به همراه داشته باعث ازدیاد این حشرات شده است.
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ورود نفتکش های ایرانی به ونزوئلا آمریکا را تحقیر کرد 

استاندار قم با بیان این که هنوز از بحران کرونا عبور نکرده ایم،  بیان کرد: هنوز 
وارد دوره پساکرونا نشده ایم و همچنان در دوره کرونا هستیم، ولی با تلاشی که 

صورت گرفت توانستیم از دل بحران فرصت درست کنیم.
و بخش  پنجشنبه در جلسه شورای گفت وگوی دولت  روز  بهرام سرمست 
خصوصی با بیان اینکه  60 درصد درآمد استان قم از بخش خدمات است،  
بحران کرونا آسیب جدی به بخش خدمات و زیارت وارد کرد افزود: بخش زیادی 
از فعالیت های اقتصادی قم در بخش خدمات است و زمانی گرفتار بحران کرونا 

شدیم که در اوج فعالیت های خدماتی و زیارتی بودیم.
وی اضافه کرد: درماه های اسفند، فروردین و اردیبهشت که ماه های خدماتی 
و زیارتی در استان قم محسوب می شود،  بحران کرونا باعث شد واحدهای فعال 
دراین زمینه آسیب جدی متحمل شوند. وی با بیان این که هنوز از بحران کرونا 
عبور نکرده ایم،  بیان کرد: هنوز وارد دوره پساکرونا نشده ایم و همچنان در دوره 
کرونا هستیم، ولی با تلاشی که صورت گرفت توانستیم از دل بحران فرصت 
درست کنیم. سرمست افزود: با توجه به تحلیل های صورت گرفته احتمال 
می دادند دچار فاجعه انسانی شویم و حداقل درقم با بحران عمیق مواجه شویم، 
بر اساس همین تحلیل ها، هفته اول کشف ویروس کرونا درقم، 2 هزار تخت 
سیار بیمارستانی تقاضا شد. وی با اشاره به این که به لطف خداوند با کمترین 
تلفات از بحران کرونا عبور کردیم، خاطرنشان کرد: در استان قم مدیریتی انجام 
شد که هیچ قدرت مانوری برای قبل از آن نداشتیم و امروز نیز باید سریع تر به 
رونق و جهش تولید بازگردیم. وی در ادامه گفت: از تمام ظرفیت ها برای پیشبرد 
اهداف اقتصادی بهره خواهیم گرفت و باب گفت وگو با استاندار برای همه 

فعالان اقتصادی، تولیدکنندگان و کارآفرینان باز است.
احیای صنعت گردشگری قم با جدیت دنبال خواهد شد 

استاندار قم با اشاره به قرار گرفتن شورای گفت وگوی بخش خصوصی و دولت 
قم در گروه سوم و رتبه بیستم، افزود: باید بر اساس کارکرد جایگاه خود را احراز 

نماییم و اصراری نداریم کار را از آنچه انجام داده ایم بیشتر نشان دهیم.
سرمست افزود: رتبه بندی ملاک من نیست، ولی مهم تر از همه نتیجه ای است 

که باید از جلسات گرفته شود.
وی با بیان این که در جلسات گفت وگوی دولت و بخش خصوصی باید آداب 
گفت وگو را رعایت کنیم، بیان کرد: بیش از آنچه به تعداد اعضا فکر کنیم، باید 
به فکر، نظر و ایده بها دهیم، کسی که طرح و پیشنهاد دارد مورد استقبال ما 
می باشد. استاندار قم خسارت بخش گردشگری را بیش از سایر مشاغل دانست 
و با اشاره به سفید نشدن وضعیت قم بر اساس آخرین ارزیابی های وزارت 
بهداشت تصریح کرد: پس از پشت سر گذاشتن این بحران، احیای صنعت 

گردشگری در دستور کار مسئولان استان خواهد بود. 
خسارت چشمگیر کرونا به برخی از بخش های اقتصادی 

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم  نیز دراین  جلسه گفت: فعالیت 
برخی از بخش های اقتصادی توسط دولت با هدف جلوگیری از شیوع کرونا 

متوقف شد و این مساله خسارت های زیادی را به این بخش ها وارد کرد. 
مهرداد غضنفری با اشاره به ارزش گذاری کالاها در گمرک استان قم اظهار 
صورت  در  و  دارد  وجود  قانون  استان ها  در  کالاها  گذاری  ارزش  برای  کرد: 
ایجاد مشکل در زمینه باید مساله از سوی فعالان اقتصادی قم به مدیریت 
استان منعکس شود. وی ادامه داد: بخشنامه بانک مرکزی در خصوص چک 
برگشتی مشکلاتی را به وجود آورده است، پیشنهاد مدیریت استان قم این بود 
که بخشنامه امهال تنها در خصوص مطالبات دستگاه های دولتی از بخش 

خصوصی باشد.
از  برخی  فعالیت  افزود:  قم  استانداری  اقتصادی  امور  هماهنگی  معاون 

بخش های اقتصادی توسط دولت با هدف جلوگیری از شیوع کرونا متوقف شد 
و این مساله خسارت های زیادی را به این بخش ها وارد کرد.

وی خاطرنشان کرد: امهال چک برگشتی باید تنها در خصوص بخش هایی که 
به صورت مستقیم از شیوع کرونا متضرر شدند، اعمال می شد.

 حمید یزدانی مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم نیز با 
بیان این که بخش گردشگری برای سرپا ماندن نیازمند تسهیلات است، گفت: 
واحدهای گردشگری برای شب عید نیز خرید کرده بودند که ضررهای زیادی 

متحمل شده اند.
اخذ عوارض از واحدهای اقامتی قم با وجود کرونا 

دبیرکل اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی استان قم  نیز دراین جلسه 
گفت: شهرداری قم به دنبال گرفتن عوارض پسماند از واحدهای اقامتی است، 
در حالی که مسافری در این مدت در هتل ها و مهمان پذیرهای استان سکونت 
نداشته است.  محمد حاجی زمانی با اشاره به لزوم افزایش اختیارات گمرک در 
استان قم اظهار کرد: باید ارزش گذاری قیمت کالاها حداقل کالاهای مرسوم 
در استان قم به گمرک استان واگذار شود. وی ادامه داد: درجه سخت گیری در 
امر نظارت در استان قم بالاتر از استان های دیگر است و این مساله باعث کاهش 

جسارت کارگزاران در استان برای تصمیم گیری می شود.
دبیرکل اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی استان قم افزود: در خصوص 
پیشنهاد  چند  برگشتی  چک  خصوص  در  مرکزی  بانک  بخشنامه  اصلاح 
ارائه می شود، نخست این که حداکثر زمان تعلیق از محرومیت و محدودیت 
صادرکنندگان چک بلامحل به تاریخ یک خرداد اعلام شود و مدت سه ماه 
مندرج در بخشنامه به صادرکنندگان چک بلامحل داده به یک ماه کاهش یابد.

حاجی زمانی با اشاره به بخشنامه چک بلامحل اظهار کرد: در صورتی که 
صادرکننده چک در حساب های بانک های دیگر وجوه قابل پرداخت دارد، باید 

جابه جایی منابع مالی امکان پذیر شود.
و  هتل ها  برای  تعرفه  تغییر  یا  برق  قطع  هرگونه  کرد:  خاطرنشان  وی 
مهمان پذیرهای استان قم در شرایط کرونایی متوقف شود، همچنین شهرداری 
قم به دنبال گرفتن عوارض پسماند از این واحدهای اقامتی است، در حالی که 

مسافری در این مدت در هتل ها و مهمان پذیرها سکونت نداشته است.
 اختصاص ۶4۰۰ میلیارد ریال برای بنگاه های آسیب دیده از کرونا 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم نیز دراین جلسه  گفت: 6 هزار و 
420 میلیارد ریال اعتبار برای بنگاه های زیان آسیب دیده به دلیل ویروس کرونا 
در این استان تخصیص یافت.  مصطفی کاویانی افزود: شیوه نامه پرداخت 
تسهیلات به بنگاه های ضرر دیده در ویروس کرونا ابلاغ  شده است و واحدها تا 
پایان خردادماه فرصت دارند در سامانه کارا ثبت نام نمایند. وی اضافه کرد: مبلغ 
درنظر گرفته شده برای استان قم به تفکیک دستگاه ها و بانک ها اعلام  شده است 
و این مبلغ نیز ویژه بنگاه هایی است که دلیل شیوع ویروس کرونا آسیب جدی 
متحمل شده اند. وی ادامه داد: در شیوه نامه پرداخت تسهیلات تاکید شده است 
که بانک ها نمی توانند این مبلغ را بابت چک های برگشتی، معوقات و بدهی ها 
مسدود نمایند. به گفته کاویانی،  نرخ سود این تسهیلات 12 درصد است که 
اقساط آن از اول مهرماه آغاز می شود و مدت بازپرداخت آن نیز 24 ماه می باشد. 
وی با بیان این که روش گرفتن سفته درجدول مربوط به تسهیلات مشخص  
شده است، گفت: همچنین در زمینه کارگاه هایی که تعطیل  شده است،  به ازای 
هر فرد 160 میلیون ریال و برای کارگاه های فعال 120 میلیون ریال درنظر گرفته 
 شده است. وی افزود: ملاک عمل میانگین لیست بیمه آبان،  آذر و دی ماه سال 

گذشته می باشد و نظارت بر عهده اداره تعاون،  کار و رفاه اجتماعی است.
مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی، اضافه کرد: دستگاه های اجرایی استان 
باید در مدت سه روز نتیجه بررسی ها را به وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی اعلام 
کنند و این وزارتخانه نیز مشمولان را به بانک معرفی و بانک نیز باید در مدت یک 
هفته تسهیلات را پرداخت نماید. در این جلسه موضوعاتی از جمله چک های 
برگشتی، مالیات، خسارت هتل ها و مهمان پذیرها در بحران کرونا مطرح و برای 
رونق اقتصادی پیشنهادهایی از جمله تفویض ارزش گذاری کالا به استان، 
اعتبار یک ساله به بخشنامه های کشوری، حذف ارز نیمایی و یکسان سازی نرخ 
ارز، مجوز واردات بدون انتقال ارز و واردات در مقابل صادرات، حذف نظارت 
چندلایه در استان بر فعالان اقتصادی و لزوم استقرار نماینده بانک مرکزی در 
استان،مطرح شد. همچنین  عدم تفویض اختیار کمیته ارزش گذاری کالا، 
فاصله ارز نیمایی و کالایی، عدم ثبات نرخ ارز، بخشنامه های مکرر و متناقض، 
رفع تعهد ارزی واردات، طولانی بودن ثبت آمار توسط بانک مرکزی و اجرای 

قانون چک های برگشتی از جمله مشکلات مطرح شده در این جلسه بود.

استاندار قم :

هنوز از بحران کرونا عبور نکرده ایم 

فرمانده انتظامی استان قم  خبرداد:

کشف ۲۰۹ دستگاه خودرو احتکارشده
فرمانده انتظامی استان قم از شناسایی محل 
دپو 209 دستگاه خودرو صفر کیلومتر به ارزش 
بیش از 255 میلیارد ریال طی 2 هفته گذشته 

در قم خبر داد.
سردار سید محمود میرفیضی اظهار داشت: 
با توجه به نوسانات قیمت خودرو در بازار داخل، 
طرح تشدید مبارزه و مقابله با دپو خودروهای 
صفر کیلومتر به صورت ویژه در دستور کار پلیس 

قرار گرفت.
تلاش  با  گذشته  روز   14 طی  افزود:  وی 
کارآگاهان اداره مبارزه با قاچاق کالا و ارز پلیس 
آگاهی استان قم، 13 محل احتکار خودروهای 
صفر کیلومتر شناسایی و با همکاری کارشناسان 
سازمان صنعت، معدن و تجارت استان و هماهنگی سازمان تعزیرات حکومتی و مراجع قضائی استان 

مورد بازرسی قرار گرفت.
فرمانده انتظامی استان قم گفت: در نتیجه این بازرسی ها 209 دستگاه خودرو ایرانی و خارجی، بنا 

به نظر کارشناسان به ارزش بیش از 255 میلیارد ریال کشف شده است.
وی خودروهای احتکار شده را شامل 57 دستگاه پراید، 12 دستگاه 206، 32 دستگاه پژو پارس، 
2 دستگاه رانا، 2 دستگاه پژو 207، 12 دستگاه پژو 405، 2 دستگاه آریسون، 3 دستگاه هایما، 7 
دستگاه سمند، یک دستگاه دنا، 2 دستگاه دنا پلاس، یک دستگاه دانگ فنگ، 16 دستگاه تیبا، 5 
دستگاه پراید وانت، 12 دستگاه ساندرو، 4 دستگاه ال 90، 4 دستگاه نیسان وانت، 5 دستگاه ساینا، 
9 دستگاه کوئیک، 3 دستگاه برلیانس، 12 دستگاه جک، یک دستگاه سانتافه، 2 دستگاه جیلی، یک 

دستگاه آزرا، یک دستگاه سراتو و یک دستگاه پیک ریج دانست.
سردار میرفیضی در پایان از شهروندان خواست در صورت مشاهده و اطلاع از هرگونه فعالیت افراد 
فرصت طلب و سودجو، موضوع را از طریق تماس با شماره تلفن 110 به پلیس اطلاع داده تا اقدامات 

لازم در اسرع وقت انجام شود.
 

جانشین فرمانده انتظامی استان قم  خبرداد:

انهدام باند شرکت هرمی در قم
جانشین فرمانده انتظامی استان قم از شناسایی یک شرکت هرمی و دستگیری 4 نفر از اعضای آن 
در قم خبر داد و گفت: در پی دریافت خبری مبنی بر فعالیت یک شرکت هرمی در قم، بررسی موضوع 

در دستور کار کارآگاهان پلیس آگاهی استان قرار گرفت.
سرهنگ بهادر اسماعیلی تصریح کرد: پس از تحقیقات به عمل آمده صحت موضوع محرز شد و 

کارآگاهان پلیس آگاهی محل فعالیت اعضای این باند را در یک کافه شناسایی کردند.
وی با اشاره به اینکه کارآگاهان پلیس آگاهی با هماهنگی قضائی به محل مورد نظر اعزام شدند، 
بیان داشت: 4 نفر از اعضای این شرکت هرمی دستگیر و تعداد زیادی دفترچه راهنمای عضویت از 

محل کشف شد.
جانشین فرمانده انتظامی استان قم گفت: در نهایت متهمان به همراه پرونده تشکیل شده برای 

انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شدند.
کشف 22 دستگاه کولرگازی قاچاق در قم

وی همچنین از کشف 22 دستگاه کولرگازی و 45 کارتن گل مصنوعی قاچاق به ارزش یک میلیارد 
و 400 میلیون ریال خبر داد و افزود: با تلاش مأموران یگان امداد فرماندهی انتظامی شهرستان قم، 4 

دستگاه خودرو حامل بار قاچاق در اتوبان »قم - تهران« شناسایی و توقیف شدند.
سرهنگ اسماعیلی ادامه داد: این خودروها شامل یک دستگاه ال 90، یک دستگاه پراید و 2 دستگاه 
نیسان وانت بوده که به صورت ستونی و با سرعت بالا در حال حمل کالای قاچاق بودند که توسط 

مأموران متوقف شدند.
وی افزود: در بازرسی از خودروها، 22 دستگاه کولر گازی و 45 کارتن گل مصنوعی قاچاق کشف و 

4 نفر در این رابطه دستگیر شدند.
جانشین فرمانده انتظامی استان قم خاطرنشان کرد: برابر اعلام کارشناسان گمرکات استان، ارزش 
محموله قاچاق حدود یک میلیارد و 400 میلیون ریال برآورد شده است. وی گفت: در نهایت متهمان به 

همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شدند.

سخنگوی مرکز مدیریت و فوریت های پزشکی 
هنگام  در  ایمنی  مسائل  رعایت  بر  تاکید  با  قم 
رانندگی و مسافرت به مناطق مختلف گفت که آمار 
تلفات حوادث جاده ای در قم خطرناک تر از مرگ و 

میر ناشی از کرونا در حال افزایش است. 
رانندگی  حوادث  به  اشاره  با  فراهانی  مهدی 
در  دیروز  بامداد  و  گذشته  شب  طی  داده  رخ 
این استان، با بیان اینکه 2 فوتی و چهار مصدوم 
حاصل 2 تصادف جاده ای و یک تصادف شهری 
ساعت  حدود  داشت:  اظهار  است،  بوده  قم  در 
23:00 پنج شنبه شب  واژگونی کامیون در محور 

سلفچگان - نیزار به فوت راننده آن منجر شد.

فراهانی افزود: حدود ساعت 24:00 نیز اتوبان 
قم - تهران نیز برخورد 2 خودروی سواری مرگ یک 
تَن را در پی داشت. سخنگوی اورژانس قم گفت: 
ساعت 2:30 دقیقه بامداد روز دیروز نیز تصادف 
2 خودروی سواری در بلوار 15 خرداد قم چهار 
مجروح به جای گذاشت که مجروحان این حادثه 
با 2 دستگاه آمبولانس اورژانس 115 به بیمارستان 
خاطرنشان  ادامه  در  فراهانی  شدند.   منتقل 
تک  تصادف  مورد  چند  شده  یاد  مدت  در  کرد: 
مجروحی نیز به وقوع پیوست که مجروحان آن 
در محل حادثه و به صورت سرپایی توسط پرسنل 
و کارشناسان فوریت های پزشکی مداوا شدند. 

این مقام مرکز فوریت های قم در بخش دیگری 
از سخنان خود یادآور شد:َ همچنان در ایامی که 
احساس می شود به نوعی مردم در حال جبران 
با  و  هستند  خانه  در  ماندن  و  کرونایی  روزهای 
اعضای خانواده سراسیمه در آمد و شد و در سفر 
و در جاده ها هستند توصیه می شود بیش از پیش 
مراقب خود و خانواده باشند و نکته های ایمنی در 
سفر را رعایت کنند. فراهانی در پایان بیان کرد: 
حوادث ترافیکی در کمین است، و آمار حوادث و 
مرگ  و میر مربوط به حوادث جاده ای خطرناک تر 
از آمار کرونا رو به افزایش و فزونی است به همین 

علت بیش از پیش مراقب خود و خانواده باشیم .

سخنگوی مرکز مدیریت و فوریت های پزشکی قم:

حوادث جاده ای قم از کرونا خطرناک تر است
بیش از پیش مراقب خود و خانواده باشیم 


